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معاون اجرایی  اداره کل تعزیرات حکومتی استان قم  خبرداد:

کشف ۵۰ تن برنج تقلبی
 از یک فروشگاه زنجیره ای 

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم:

قم از فناوری بالایی درتولید آرد با کیفیت برخوردار است

قم  استان  حکومتی  تعزیرات  کل  اداره  اجرایی   معاون 
گفت: ۵۰ تن برنج تقلبی با نام تجاری برنج فجر ممتاز ۵ 
ستاره از انبار یکی از فروشگاه های زنجیره ای شهر قم کشف 
شد. نیرومند با اشاره به اینکه در پی شکایت های مردمی در 

مورد فروش برنج با نام و نشان ایرانی از یکی از فروشگاه های 
زنجیره ای شهر قم گفت: پس از مراجعه به فروشگاه و انبار 
آن ونمونه برداری و بررسی کارشناسی مشخص شد که برنج 
ایرانی با برنج پاکستانی ترکیب شده و با قیمت غیر مصوب 
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معاون عمرانی استانداری قم:

سایت پسماند نخاله در طرح اقدام 
ملی مسکن مکان یابی شود

8
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حادثه آفرینی راننده تریلی خسارتی به همراه نداشت؛

تلاش برای سوء قصد به مسجد جمکران ناکام ماند

با  استانداری قم گفت:  امور عمرانی   معاون هماهنگی 
توجه به اجرای طرح اقدام ملی مسکن در قم، باید هرچه 

سریع تر سایت پسماند نخاله مکان یابی و تصویب شود.

ابراهیم معتمدی روز یکشنبه درکارگروه مدیریت پسماند 
استان قم افزود: محل دفن پسماندهای خانگی، صنعتی 
های  محل  از  یکی  ساختمانی  های  نخاله  و  پزشکی  و 

  

معاون فرهنگی مسجد جمکران، گفت: در ایام نیمه شعبان ۱۳ شب جشن در 
این مکان مقدس برگزار می شود که هر شب یک استان میزبانی آن را بر عهده 
دارد. حجت الاسلام یاسین حسین آبادی درگفت وگویی با بیان این که در مسجد 
مقدس جمکران برنامه هایی در رابطه با برگزاری جشن های نیمه شعبان تدارک 
دیده شده است، افزود: اتفاق اول کمپین نیمه شعبان، دوم تدارک دهه مهدویت 
و سوم رویداد نیمه شعبان است. وی با بیان اینکه کمپین نیمه شعبان با عنوان 
سیاسی  و  اجتماعی  فرهنگی،  خانوادگی،  فردی  مختلف  ابعاد  در  »هواداریم« 

و  تفریحی  مکان   ۱۵ ساخت  از  قم  شهرداری  زیباسازی  سازمان  سرپرست 
و  شهرداری  هم  گفت:  و  داد  خبر  قم  شهرداری  توسط  شهر  در  گردشگری 
هم مدیریت استان باید مانند مشهد، معرفی خوبی از اماکن برای زائران انجام 
داده و شهرداری برنامه های کاملی برای افزایش ماندگاری زائران تعریف کرده 
و امیدواریم بتوانیم گام مؤثری در این حوزه برداریم. پیام جوادیان در دیدار با 
علیرضا ارجمندی مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان 
قم، توسعه امکان تفریحی را مهم خواند و اظهار داشت: بازخوردها در نمایشگاه 

معاون فرهنگی مسجد جمکران خبرداد:
برگزاری ۱۳ جشن به مناسبت نیمه شعبان در مسجد جمکران 

سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم  :
باید اماکن تفریحی و گردشگری قم به زائران معرفی شود
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استاندار قم تاکید کرد:

لزوم همکاری دستگاه ها برای خدمت رسانی به مردم 
تغییرات در سطوح مدیریت برای ایجاد تحرک و پویایی بیشتر است

آگهی ثبت نام از متقاضیان حضور در هیئت مدیره و 
بازرس کانون بازنشستگان شهرداری قم

کانون بازنشستگان شهرداری قم که درآستانه تاسیس می باشد از بازنشستگان محترم شهرداری 
قم جهت ثبت نام برای شرکت در انتخابات هیئت مدیره وبازرس دعوت به عمل می آورد.

تواند درخواست کتبی  این کانون می  بازرس  و  متقاضیان جهت عضویت درهیئت مدیره 
 خود را به انضمام مدارک مورد نیاز ذیل حداکثر تا تاریخ ۱4۰۰/۱2/۱۰ به آدرس قم،خیابان
 30 متری هفت تیر)حاج زینل(،کوچه 17، دفترکانون شوراهای اسلامی کار استان قم تحویل 
آقایان محمد مطهری یا سید حمید رضا نبوی نمایند ویا جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره 

تلفن ۰9۱27۵7۱2۵2 تماس حاصل فرمایند.
مدارک مورد نیاز:

1-حکم بازنشستگی
2-درخواست کتبی
3- یک قطعه عکس

سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم 

در نظر دارد  مکانهای ذیل را  از طریق مزایده عمومی به اشخاص واجد شرایط اجاره دهد. 
موضوع مزایده : اجاره موقت عرصه / اعیان مطابق جدول .

بهای پایه اجاره طبق نظر کارشناس رسمی دادگستری ، میزان تضمین شرکت در مزایده و مدت قرارداد به شرح 
جدول ذیل می باشد :

-تضمین شرکت در مزایده به صورت ضمانتنامه بانکی در وجه سازمان )با حداقل اعتبار 3ماه( یا واریز وجه نقد 
به حساب بانک ملی شعبه تره بار به شماره 0115427089004 بنام سازمان میادین میوه و تره بار می باشد که 

باید به ضمیمه  پیشنهاد تسلیم گردد.
- مبلغ هزینه خرید اسناد مزایده ۵۰۰/۰۰۰ ریال می باشد و مي بایست به شماره حساب 0113127588001 

بانک ملی به نام سازمان میادین شهرداري قم واریز گردد)هزینه خرید اسناد مزایده غیرقابل استرداد می باشد(.
-هر گونه کپی برداری از اسناد ممنوع بوده و فقط اشخاصی مجاز به ارائه پیشنهاد می باشند که اسناد را به نام 

خود خریداری کرده باشند.
زمان دریافت اسناد: از مورخ ۱4۰۰/۱2/۰4 لغایت ۱4۰۰/۱2/۱6

محل دریافت اسناد : قم- جاده قدیم قم تهران- روبروی بهشت معصومه - بلوار شهید رجایی میدان بزرگ میوه 
و تره بار شهید رجایی- ساختمان اداری سازمان میادین- امور قراردادها . جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره 

تلفن 02536641327 تماس حاصل فرمایید .
محل تسلیم پیشنهادها : آدرس فوق ذکر -  طبقه همکف - واحد حراست سازمان میادین .     

مهلت تحویل اسناد و ارائه پیشنهادها : پایان وقت اداری روز سه شنبه ۱4۰۰/۱2/۱7 می باشد .
-سایر شرایط مزایده در اسناد و مدارک درج شده است. شرکت کنندگان مکلف اند کلیه اسناد و مدارک را امضاء 

کرده و به همراه پیشنهاد خود ارائه نمایند. امضاء اسناد و مدارک به منزله قبول تمامی شرایط می باشد.
- هزینه درج آگهی بر عهده برنده مزایده می باشد و سازمان در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.

آگهی مزایده نوبت اول

شناسه آگهی:128۰9۰۰ روابط عمومی سازمان میادین شهرداری قم
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رییس جمهور در جلسه هیات دولت: 

خطای آشکار فردی نباید به جامعه 
هنری تعمیم داده شود

رئیس قوه قضاییه در دیدار با اعضای شورای عالی سازمان نظام پزشکی:

سازمان نظام پزشکی از کاهش 
هزینه بیماران حمایت کند 

رئیس قوه قضاییه گفت: سازمان 
نظام پزشــکی در راستای حمایت 
از بیمار، دارای اختیارات مطلوبی 
اســت و ایــن انتظــار وجــود دارد 
کــه از همــه ظرفیت هــای قانونی 
خود برای اعتلای هر چه بیشــتر 
امر پزشــکی و حمایــت از بیمار و 
پاییــن آوردن هزینه درمــان بهره 
2گیرد. حجت الاسلام و المسلمین  2

امیرعبداللهیان در مصاحبه با شبکه سی ان  ان: 

آمریکا و غرب مسئول شکست 
احتمالی مذاکرات هستند

رییس جمهور با بیان اینکه خطای 
آشــکار فــردی نبایــد بــه جامعه 
هنری تعمیــم داده شــود، گفت: 
اولویــت دولت مردمــی در عرصه 
تولیــدات  از  حمایــت  فرهنــگ، 
فاخری اســت که عناصــر هویتی 
و ارزشــی ملــت را تقویــت کنــد.  
آیت الله ســید ابراهیم رئیسی روز 
یکشنبه در جلسه هیات دولت با 

امیرعبداللهیــان  حســین 
وزیر امور خارجــه جمهوری 
اسلامی ایران، آمریکا و غرب 
را مســئول هرگونه شکست 
ویــن  مذاکــرات  احتمالــی 
دانســت و اظهار داشت: ما با 
خوش بینــی و با جدیت برای 
رســیدن به توافق خــوب در 
وین تــلاش می کنیــم.   وزیر  2

نماینده هیئت موسس  سیدحمیدرضا نبوی

آگهی برگزاری انتخابات کانون بازنشستگان 
شهرداری قم 

به اطلاع کلیه بازنشستگان شهرداری قم میرساند انتخابات هیئت مدیره و بازرس 
 این کانون در تاریخ جمعه ۱4۰۰/۱2/2۰ از ساعت 9 الی ۱2 به آدرس قم،خیابان 
30 متری هفت تیر)حاج زینل(،کوچه 17، دفترکانون شوراهای اسلامی کار استان قم 

برگزار میشود.
نماینده هیئت موسس سید حمید رضا نبوی
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اهمیت سفررییس جمهور 
به قطر

تاریخ روابط دو کشور همواره دارای روابط مثبت   
بوده و کم ترین اختلاف بین تهران و دوحه مربوط به 

سالیان گذشته بوده است. حتی در دوره دفاع مقدس و بعد از آن هم روابط دو 
کشور هیچ وقت دچار تنش نشد و ما همواره روابط خوبی با هم داشته ایم. در دوره 
ای که قطر در محاصره اقتصادی از سوی همسایگانش به سر می برد ما با دوستان 
و برادران قطری همراه بودیم و روابط دچار یک گرمی بیشتر و همکاری بیشتر 

نسبت به قبل بود.
سیاست همسایگی یکی از بهترین سیاست های آقای رییسی بوده و هست. 
همچنان که ما در سمینار سفرای همسایه که برای اولین بار در دوره ایشان در یک 
ماه گذشته برگزار شد، این موضوع را مورد بررسی قرار دادیم و از زبان خود ایشان 
و مسوولان کشور و همچنین وزیر خارجه شنیدیم، سیاست همسایگی یکی از 
سیاست های اصلی دوره ریاست جمهوری آقای رییسی است و ما تبلور آن را در 
اهمیت دادن به همسایگان و روابط نزدیک تر با آنها و گسترش همکاری ها میدانیم 
و میبینیم. نمونه اش هم این است که در ماه های اولیه ریاست جمهوری آقای 
رییسی ایشان چند سفر داشتند که این سفر ها به کشورهای همسایه بوده. از 
جمله سفر به قطر که قرار است روز دوشنبه انجام شود. این اولین سفر ایشان به 

یک کشور عربی و یک کشور حاشیه جنوبی خلیج فارس است.
البته این سیاست همسایگی صرفا محدود به تراتب زمانی سفرها و گفتگوها 
نمی شود. بلکه روابط بین جمهوری اسلامی ایران با کشورهای همسایه از عمق 
بالایی برخوردار خواهد بود و بنابراین یکی از جلوه های این عمق روابط گفتگوهای 
نزدیک تر و مشورت های نزدیک تر و همکاری های بیشتر و عمیق تر و همچنین 
بالا رفتن حجم روابط تجاری بین ایران و این کشور هاست. بر این اساس سطح 
مشورت های بین مسولین دو کشور بالا خواهد رفت و در حقیقت می شود گفت 
که سیاست همسایگی یعنی ما در همه ابعاد شاهد رشد و تعمیق و گسترش روابط 
دوجانبه و روابط منطقه ای با این کشورها باشیم و در سطح بین المللی هم از یک 

هماهنگی و یک همکاری بیشتر و عمیق تر بهره مند شویم.
همواره یکی از مباحثی که در مورد روابط بین ایران و برخی از کشورها، به ویژه 
کشورهایی که از نظر سیاسی روابط خیلی خوبی با آنها داریم این است که روابط 
اقتصادی بین ما و این کشورها به اندازه و سطحی باشند که روابط سیاسی قرار 
دارد. معمولا روابط اقتصادی ما با این کشورها از چنین سطح و عمقی برخوردار 
نیست و روابط اقتصادی ما معمولا کم تر از عمق روابط سیاسی بوده و بایستی 
در این زمینه که علل و اسباب خودش را دارد، تلاش کرده و موانع را برطرف کرد 
و روابط اقتصادی را به حجم مطلوب و به سطح روابط سیاسی یا حتی بالاتر از آن 

رساند.
از نظر من اولین برداشتی که از سفر آقای رییسی به قطر می شود داشت این 
است که جمهوری اسلامی ایران و دولت جدید در عزم خود برای نزدیکی روابط 
با کشورهای همسایه و سیاست همسایگی پافشاری می کند و به دنبال این است 
که این سیاست را در عمل به اجرا در آورده و سیاست همسایگی را اجرایی کند. 
سفر دکتر رییسی به قطر به عنوان اولین سفر ایشان به کشور عربی و یک کشور 
حاشیه خلیج فارس می تواند این پیام را برای همه کشورهای عربی داشته باشد 
که ما عملا می توانیم روابط خوب، نزدیک، برادرانه و توأم با همکاری بسیار خوب 
بین دو کشور را به همه کشورهای عربی در خلیج فارس و در سطح منطقه و شمال 
آفریقا گسترش دهیم و نمونه روابط ما با قطر که توأم با همکاری و احترام متقابل و 
مشورت های بسیار خوب با یکدیگر است به همه کشورهای عربی تعمیم بدهیم. 
به نظر من اهمیت این سفر در این است که ما در سیاست هایی که اعلام کردیم 
صادقانه به دنبال اجرایی کردن آن هستیم و ما به دنبال آن هستیم که کشورهای 
همسایه و مسلمان را در صدر اولویت های خود در ابعاد سیاسی، فرهنگی و 

اقتصاد و ... قرار دهیم.
سفیر ایران در قطر

خلاهای نظارتی و قانونی 
گریبان گیر

هرچند عقل حکم می کند در تمام شئون زندگی 
باید به متخصص حوزه ی خاص مراجعه کرد، اما 

باور مراجعه به مشاوران روانی هنوز به عنوان یک اعتقاد در سطوح مختلف جامعه 
راه نیافته، حالا هنوز این پله را کامل طی نکرده ایم، باید هوشیار باشیم که، اگر 
در اتاقهای امن مشاوره، تهدید و تجاوزی بر ما گذشت، تکلیف چیست؟ قانون 
کجاست؟ اجرایش را چه کنیم؟ که هم حالمان خوب تر باشد، و هم از اتهامات 
دیگر در امان بمانیم. لطفا خوب دقت بفرمایید که مواجهه با متجاوزان جنسی 
بسیار سخت است. بخصوص در جوامع شرقی، هنوز بزه دیده را علی رغم واقعیت، 

مجرم نیز می پنداریم! حال متجاوزان روانی را چه کنیم؟!
مراقبت و نظارت بر رفتار و عملکرد مشاوران در این زمان خاص و در جامعه ی 
مردسالار ایران عملا می تواند باعث رشد روزافزون باورهای مردم جهت مراجعه به 
مشاور باشد. غفلت از این موضوع می تواند به زودی جریانهای تخریبی را همراه با 
"انکار"های موجود و البته "خوددرمانی" های مرسوم در کشور کند که همین یک 

فاجعه ی انسانی برای کشور و ملت بجای خواهد گذاشت.
سازمان نظام روانشناسی و مشاوره، حتی اگر قانونا ملزم نباشد، اما قطعا اخلاقا 
و عرفا باید راه کارهایی را برای پیشگیری از این مهم بکار گیرد تا قبل از اپیدمی 
و یا تکرار مکرر پدیده ی آزار های جنسی که قبل تر ها دانشجویان روانشناسی 
ممکن بوده است از اساتید خود داشته باشند ، ناگزیر از رشد این پدیده باشیم. در 
مسائل جرم شناسی همواره اساتید به این مهم اشاره دارند که پیشگیری به مراتب 
از درمان بهتر است ، جلوگیری از شروع منشا جرم با استفاده از فناوری ها و اشراف 

اطلاعاتی کامل همیشه بهتر از شناسایی و مجازات کردن جواب داده است. 
تکرار این مهم را خالی از لطف نمی دانیم که چه بسیار بزه دیدگانی که بواسطه 
ی یک مرتبه مورد آزار قرارگرفتن ، زندگی خود و اطرافیان را به اشکال مختلف تباه 
نموده اند. انتقام های کور از خود و جامعه گرفته اند و این موضوع جا دارد تا قبل از 

وجود بحران ، شناسایی و مورد رسیدگی قرار گیرد.
از سوی دیگر قوه ی مقننه باید در اسرع وقت نسبت به تصویب قوانین مورد نظر 
اقدام نماید تا حتی سازمانهای کمتر مسئولیت پذیر نیز نتوانند از فرآیند نظارت 
شانه خالی کنند. و چه بهتر که از همین شروع قوانین جوری مصوب شود که راه 

های دورزدن های قانونی و ... نیز مسدود گردد.
یادمان باشد هر نوع رابطه ی یک طرفه که رضایت طرف دیگر در آن مطرح نباشد 
یا مورد توجه نباشد و یا کم اثر تلقی شود ، به خودی خود یک رفتار متجاوزانه باید 
محسوب شود و این مهم نباید از منظر قانونی با غفلت روبرو شود. در این حوزه 

خیلی تفاوتی بین جنس زن و مرد نیز وجود ندارد.
کشف و واکنشهای ناشی از کشف حقایق زندگی افراد ، آنهم حقایقی که صرفا 
فرد و خدای او می داند ، نباید باعث تحریک و خدای ناکرده مورد سو استفاده 

قرارگرفتن توسط کارشناس فن شود.
هرچند اصلاح رفتارهای سطوح مختلف جامعه نیز در این فرآیند غیرقابل انکار 
است اما یادمان باشد نباید در این حوزه همه نظاره گر باشند و منتظر اقدام نفر 
بعدی ، این موضوع به همه ی ارکان جامعه ربط دارد. یادمان باشد هنوز تابوهایی 
در این حوزه بسیار پررنگ در سطح و بطن جامعه و افکار مردم وجود دارد. آموزش 
خانواده ها ، مهارت آموزی به کودکان می تواند از بهترین روشهای نظارتی برای 
کنترل این فجایع باشد. تعیین تکلیف حوزه های حقوقی و اخلاقی در این میان ، 
آموزشهای لازم به خود درمانگران در دوران تحصیل و بخصوص کارورزی ، از دیگر 

راه هایی است که می تواند نهاد نوپای موجود را حمایت نماید.
این چاقو هم دولبه دارد ، هر دو لبه برنده است ، یادآوری می کنیم ممکن است 
)حتی اگر کم باشد( مراجعه کننده باعث آزار درمانگر خود شود. و این یعنی باید 
هم درمانگران و هم مراجعه کنندگان به حقوق خود آشنا بوده و مرزهای اخلاقی 
را از درون طی کرده باشند تا این اتاق های امن ، امن بمانند و درمان ها مثمرثمر 

باشد.
* دکترای عدالت کیفری 

اخبار

رییس جمهور در جلسه هیات دولت: 

خطای آشکار فردی نباید به جامعه هنری 
تعمیم داده شود

رییس جمهور با بیان اینکه خطای آشکار فردی نباید به جامعه هنری تعمیم داده شود، 
گفت: اولویت دولت مردمی در عرصه فرهنگ، حمایت از تولیدات فاخری است که عناصر 

هویتی و ارزشی ملت را تقویت کند. 
همه  از  تشکر  با  دولت  هیات  جلسه  در  یکشنبه  روز  رئیسی  ابراهیم  سید  آیت الله 
و  محلی  و  ملی  خبرگزاری های  سیما،  و  صدا  مسلح،  نیروهای  دولتی،  سازمان های 
استانداران استان های ساحلی برای پیگیری و اجرای دستور آزادسازی حریم دریاها، 
اظهار داشت: باید با طراحی صحیح بستر مناسبی برای تفریح سالم و نشاط مردم در 

سواحل ایجاد شود.
رییس   جمهور افزود: اولویت دولت مردمی در عرصه فرهنگ، حمایت از تولیدات 
فاخری است که عناصر هویتی و ارزشی ملت، یعنی اسلام، ایران، خانواده، مقاومت و 

ایستادگی، عدالت خواهی، مسئولیت پذیری و فساد ستیزی را تقویت کند.
وی افزود: البته در حاشیه جشنواره سینمایی فجر، اظهارنظر غلطی انجام شد که با 

وجود عذرخواهی مکرر گوینده آن، وزارت ارشاد نیز آن سخنان را رد و محکوم کرد.
 رئیسی با تشکر از حساسیت و غیرت دینی در مقابل این قضیه، افزود: معتقدیم که 

خطای آشکار فردی نباید به جامعه هنری تعمیم داده شود.
رییس دولت سیزدهم در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به بررسی لایحه بودجه 
1401 در صحن مجلس شورای اسلامی، خاطر نشان کرد: لایحه بودجه 1401 در 
تعامل و همکاری مشترک دولت و مجلس می تواند یک سند مالی خوب و متوازن برای 

رفع مشکلات کشور باشد.
رئیسی با اشاره به اهمیت ماه های  مبارک رجب، شعبان و رمضان بر اغتنام فرصت 
معنوی این روزها تاکید و تصریح کرد: خدمت به مردم و انجام کارهای بزرگ نیازمند توفیق 

و مدد الهی است و باید از فرصت ماه رجب بهره کامل برده شود.
همچنین در جلسه هیات دولت وزیر کشور در مورد آزادسازی سواحل گزارشی ارائه و بر 
اجرای دقیق دستور رییس جمهور در این زمینه تاکید کرد. وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 

نیز گزارشی از روند اجرا و برگزاری جشنواره فیلم فجر ارائه کرد. 
 

رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس ؛

مستندات ابهام در خرید میوه شب عید 
اطلاع رسانی می شود 

رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس گفت: وزیر جهاد کشاورزی با حضور کمیسیون به 
ابهامات موجود در خصوص خرید میوه های شب عید پاسخ داد که مستندات آن پس از 

بررسی به اطلاع مردم می رسد.
با وزیر  العاده کمیسیون متبوع خود  محمدجواد عسکری در تشریح نشست فوق 
جهادکشاورزی در خصوص بررسی وضعیت میوه شب عید گفت: در گذشته جلساتی 
متعددی در خصوص ساماندهی بازار میوه شب عید برگزار کردیم، طی این جلسات مقرر 
شد، سازمان تعاون روستایی برای کنترل میوه شب عید محصولاتی نظیر پرتقال از نوع 
تامسون، والنسیا و سیب از نوع زرد و سرخ را با قیمت مصوب خریداری و در سردخانه های 

نگهداری کند تا شب عید در بازار توزیع کند و در اختیار مردم قرار دهد.
نماینده داراب و زرین دشت در مجلس شورای اسلامی عنوان کرد: بر اساس مصوبه 
کمیسیون کشاورزی مجلس مقرر شد، سازمان تعاون روستایی 50 هزار تن پرتقال که 30 
هزار تن آن از نوع تامسون و 20 هزار تن از نوع والنسیا و سیب نیز 100 هزار تن که نوع زرد 
و سرخ به صورت مساوی هرکدام 50 هزار تن خریداری کند. در جریان خرید محصولات 
مذکور ابهاماتی به وجود آمده است از این رو روز گذشته از رئیس سازمان تعاونی روستایی و 
معاون امورباغبانی وزارت جهاد کشاورزی دعوت کردیم تا با حضور در کمیسیون کشاورزی 

مجلس توضیحات خودشان را ارائه کنند.
رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: امروز نیز وزیر جهاد 
کشاورزی و معاونانش را به کمیسیون دعوت کردیم تا در خصوص اتفاقات اخیر و مباحث 
مطرح شده در صدا و سیما توضیحاتی ارائه کنند؛ در همین راستا طی مکاتبه ای با وزیر 
جهادکشاورزی از وی خواستیم ایرادات و ابهامات مطرح شده را به صورت مستند و شفاف 
به کمیسیون ارسال کند ما نیز به محض اینکه موارد خواسته شده در کمیسیون مورد 
بررسی قرار گیرد، به اطلاع مردم شریف نیز خواهیم رساند؛ بی تردید در صورت مشاهده 

قصور و کاستی، بدون تعلل و ملاحظه به مردم اطلاع رسانی می کنیم.
 

معاون وزیر آموزش و پرورش خبر داد:

 استخدام ۲ هزار معلم تربیت بدنی و 
مراقب سلامت در مدارس

 معاون تربیت بدنی و سلامت وزارت آموزش و پرورش گفت: 2 هزار معلم تربیت بدنی و 
مراقب سلامت در مدارس کشور استخدام می شوند. 

صادق ستاری فرد در این خصوص توضیح داد: با حسن نظر وزیر آموزش و پرورش 
با اصلاح  تربیت بدنی و سلامت و کسب موافقت هیات وزیران دولت  به حوزه  نسبت 
آیین نامه اجرایی قانون انتقال مراقبان سلامت مدارس، جذب حدود 2 هزار معلم درس 
تربیت بدنی و مراقب سلامت در آزمون استخدامی پیش رو در دستور کار قرار گرفته است.

وی تصریح کرد: ارتقای کمی و کیفی نیروی انسانی برای کیفیت بخشی به ساعت 
درس تربیت بدنی و همچنین بهبود و کیفیت سلامت دانش آموزان از لازمه ها و برنامه های 

معاونت تربیت بدنی و سلامت است.
معاون وزیر آموزش و پرورش با ابراز خرسندی از این رخداد مهم ادامه داد: ضمن دعوت 
به ثبت نام جوانان متعهد و متخصص علاقه مند به این حوزه از طریق پورتال سازمان 
سنجش آموزش کشور، حدود 800 سهمیه مراقب سلامت و یک هزار و 200 سهمیه 
معلم درس تربیت بدنی پیش بینی شده است که بعد از انجام مراحل استخدامی به نیروها 
و کادر حوزه تربیت بدنی و سلامت با توزیع عادلانه در مناطق مختلف کشور، برای تحقق 

عدالت آموزشی اضافه خواهند شد.

نایب رئیس مجلس شورای اسلامی:

۱۴۱ نماینده مجلس خواستار شفافیت 
آرای خود هستند

نایب رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: 141 نفر از نمایندگان به صورت داوطلبانه 
خواستار اعلام رأی خود هستند. 

مالک شریعتی در جلسه علنی عصر روزیکشنبه  مجلس شورای اسلامی در تذکر 
شفاهی، گفت: بنده قبلا درباره اعلام آرا از قسمت فناوری مجلس سوال کردم. برای 
قسمت فناوری این امکان وجود دارد که آرای داوطلبانی که خواستار اعلام رأی خود 

هستند، اعلام شود.
وی بیان کرد: در این خصوص 141 نفر از نمایندگان اعلام آمادگی کردند. تقاضا 

می کنیم این موضوع برای افرادی که خودشان داوطلب هستند، اجرا شود.
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: این اختیار شخصی نماینده 
است که رأی خود را اعلام کند. از قسمت فناوری تقاضا می کنم رأی بنده را ارائه دهد تا 

آن را به صورت مستند ارائه کنم.
علی نیکزاد که ریاست جلسه را بر عهده داشت در پاسخ به این نماینده، گفت: 141 
نفر از نمایندگان این موضوع را امضا کردند و به صورت داوطلبانه خواستار اعلام رأی خود 

هستند، اما آیین نامه چنین اجازه ای را نمی دهد.
وی تصریح کرد: ما موضوع را بررسی می کنیم، البته قسمت فناوری مجلس گفتند که به 

محض رأی گیری، آرا پاک می شود و عدد را اعلام می کنیم.
 

نماینده مردم ساری :

نباید مسائل داخلی کشور در گروی نتیجه 
برجام باشد

 نماینده مردم ساری در مجلس شورای اسلامی گفت: دولت و مجلس انقلابی باید به 
دنبال راهکارهای اقتصادی درون زا باشند و نباید مسائل داخلی کشور در گروی نتیجه 

برجام باشد.
علی بابایی کارنامی در جلسه علنی عصر روز یکشنبه اول اسفند ماه مجلس و در جریان 
بررسی بخش درآمدی لایحه بودجه سال 1401 کل کشور طی تذکر شفاهی، گفت: 
متأسفانه شاهدیم که برخی از نمایندگان مجلس و نمایندگان دولت در ارائه پیشنهادات 
و نقطه نظرات خود درباره بودجه سال آینده مدام می گویند که اگر برجام به نتیجه برسد، 

فلان اتفاق می افتد.
وی افزود: طرح اینگونه مباحث در صحن علنی مجلس درست نیست و مغایر با منافع 
ملی است، از سوی دیگر، دولت و مجلس انقلابی هم، چنین دیدگاهی ندارند که مباحث 

داخلی کشور وابسته به اتفاقات خارج از کشور شود.
نماینده مردم ساری در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: دولت و مجلس انقلابی باید 

به دنبال راهکارهای اقتصادی درون زا باشند.

رئیس قوه قضاییه گفت: سازمان نظام پزشکی در راستای حمایت از بیمار، 
دارای اختیارات مطلوبی است و این انتظار وجود دارد که از همه ظرفیت های 
قانونی خود برای اعتلای هر چه بیشتر امر پزشکی و حمایت از بیمار و پایین آوردن 

هزینه درمان بهره گیرد.
حجت الاسلام و المسلمین محسنی اژه ای در دیدار با اعضای شورای عالی 
ارزنده ترین قشر های کشور  را در زمره  نظام پزشکی، جامعه پزشکی  سازمان 
دانست و با گرامیداشت یاد حدود 200 شهیدی که کادر درمان طی دو سال اخیر 
در راه مبارزه با ویروس کرونا تقدیم اعتلای سلامت مردم کرده است، اظهار کرد: 
در حدود دو سالی که از شیوع بیماری کرونا در جهان می گذرد، ایران اسلامی با 
وجود محدودیت های تحمیل شده از جانب دشمنان، در زمینه مبارزه و مقابله با 

این بیماری در مقایسه با بسیاری از کشور های مدعی، پیشتاز است.
رئیس دستگاه قضا، پیشرفت های شگرف علمی بویژه پیشرفت های حوزه 
پزشکی در زمینه های مختلف از جمله توسعه زیرساخت ها و شبکه های نظام 
سلامت، افزایش میزان پزشکان نسبت به جمعیت و ارتقاء شاخص امید به زندگی 
در میان مردم را در زمره دستاورد های انقلاب اسلامی دانست و گفت: اکنون ایران 
اسلامی به برکت انقلاب شکوهمند اسلامی و تقویت روحیه خودباوری در برخی 
از رشته های علم پزشکی در زمره کشور های طراز اول دنیا محسوب می شود و 
امروزه درمانی در حوزه پزشکی نیست که در داخل کشور ناممکن باشد و نیازمند 

اعزام بیمار به خارج از کشور باشیم و این امر مایه مباهات و عزت است.
رئیس عدلیه در ادامه با اشاره به اختیارات قانونی قابل توجهی که سازمان نظام 
پزشکی در سطوح و شئون مختلف از آن ها برخوردار است، بیان کرد: سازمان 
نظام پزشکی در راستای حمایت از بیمار و پشتیبانی از جامعه پزشکان، دارای 
اختیارات قانونی مطلوبی در حوزه های تشکیلاتی، نظارتی، آموزشی، جذب و ... 
است و این انتظار وجود دارد که سازمان مزبور از همه ظرفیت های قانونی خود 
برای ارتقاء و اعتلای هر چه بیشتر امر پزشکی در کشور و حمایت از بیمار بهره 
گیرد. حجت الاسلام و المسلمین محسنی اژه ای با بیان اینکه اطباء و پزشکان 
در مکتب و نظام ما از جایگاه و شأن بلندمرتبه ای برخوردارند، با اشاره به ضرورت 
حفظ این جایگاه و شأن، خود جامعه پزشکان و نهاد هایی نظیر سازمان نظام 
پزشکی را در حفظ این جایگاه و شأن رفیع دارای مسئولیت خاص دانست و گفت: 
عموم مردم و جامعه به امر پزشکی و طبابت به چشم یک حرفه یا شغل نمی نگرند و 
نگاه ویژه تری به جامعه پزشکی دارند؛ همین امر مسئولیت جامعه پزشکی کشور را 
دوچندان می کند؛ لذا ضرورت دارد همه دست اندرکاران امر از مسئولین نظام در 
قوای مختلف و متولیان نظام سلامت در وزارت بهداشت و سازمان نظام پرشکی تا 
خود پزشکان، در حفظ و ارتقاء تمامی امور و شؤونی که به نحوی از انحاء مرتبط با 
امر پزشکی و طبابت است نهایت دقت و اهتمام را به خرج دهند تا خدایی ناکرده 

جایگاه رفیع پزشکان در کشور مخدوش نشود.
رئیس دستگاه قضا رازداری، مسئولیت پذیری، صرف وقت معتنابه برای بیمار 
و حُسن برخورد با او در کلام و رفتار را از جمله مهم ترین شاخصه های اخلاقی 
یک پزشک دانست و گفت: در ارتقاء جایگاه و شأن پزشکان در نزد اهالی اجتماع 
و مردم، نحوه برخورد اخلاقمدارانه با بیمار و خانواده او از سوی پزشک و کادر 

پزشکی و فرد منشی، بسیار حائز اهمیت است.
رئیس قوه قضاییه در ادامه با اشاره به جلسه برگزار شده میان اعضای سازمان 
نظام پزشکی و مسئولین مرکز توسعه حل اختلاف، به جامعه پزشکان و نهاد های 

متولی نظام سلامت از جمله سازمان نظام پزشکی توصیه کرد تا حد امکان 
اختلافات و دعاوی خود را از طریق شورا های حل اختلاف و به شیوه صلح و 

سازش حل و فصل کنند.
رئیس دستگاه قضا به مقوله ارجاع شکایات پزشکی به صورت همزمان به 
سازمان نظام پزشکی و سازمان پزشکی قانونی و آسیب های ایجاد شده بواسطه 
این امر نیز اشاره کرد و از مسئولین امر خواست تا موارد ناظر بر این موضوع را 
بررسی و احصاء کنند و اگر در یک موضوع مشخص از یک وجه خاص، ضرورت 
اصلاح وجود دارد، اقدامات مقتضی صورت گیرد و در صورت لزوم بخشنامه ای 

نیز صادر شود.
حجت الاسلام و المسلمین محسنی اژه ای با بیان اینکه شعب ویژه رسیدگی به 
پرونده های پزشکی در مراجع قضایی دایر است، گفت: در این شعب از قضاتی 
بهره گرفته می شود که با مسائل پزشکی آشنایی دارند؛ البته سازمان نظام پزشکی 
می تواند در امر آموزش قضات پرونده های پزشکی به شیوه های مختلف در قبل و 
حین خدمت آنها، به دستگاه قضایی کمک کند و ما نیز از مشارکت آن ها استقبال 

می کنیم.
رئیس قوه قضاییه در عین حال رسیدگی به آن دسته از پرونده های قضایی 
پزشکان که غیرمرتبط با حرفه و اقدام پزشکی آنهاست در شعبی ویژه را امری 
تاکیدات  و  دستورات  قانون  اینکه  بیان  با  عدلیه  رئیس  دانست.  غیرضروری 
مشخصی در رابطه با رعایت حال پزشکان در امر صدور احکام حبس دارد، گفت: 
باید توجه داشت که بعضاً اتفاقاتی در امر پزشکی و از ناحیه پزشکان حادث 
می شود که سنگین و ثقیل هستند و محاکمه و صدور احکام حبس در قبال آن ها 
اجتناب ناپذیر است که ضروری است جامعه پزشکی کشور و سازمان نظام پزشکی 
در پیشگیری از حادث شدن این اتفاقات، اقدامات مقتضی را ترتیب دهد و در 

منتهی به نتیجه شدن سریع پیگیری های ناظر بر این امور کمک رسان باشد.
رئیس دستگاه قضا در بخش دیگری از اظهاراتش با اشاره به وظایف قانونی 
عدلیه در احیا حقوق عامه و وظایف نهاد های مختلف در پایین اوردن هزینه های 
درمان بیماران به جامعه پزشکان و سازمان نظام پزشکی توصیه کرد که سازمان 
نظام پزشکی در راستای حمایت از بیمار، دارای اختیارات قانونی مطلوبی است 
و این انتظار وجود دارد که سازمان مزبور از همه ظرفیت های قانونی خود برای 
ارتقاء و اعتلای هر چه بیشتر امر پزشکی در کشور و حمایت از بیمار و پایین آوردن 

هزینه درمان بهره گیرد.

رئیس قوه قضاییه در دیدار با اعضای شورای عالی سازمان نظام پزشکی:

سازمان نظام پزشکی از کاهش هزینه بیماران حمایت کند 

مدیرکل امور مرزی وزارت کشور گفت: با توجه به هزینه 
بالای درمان در کشور عراق، تمهیداتی برای بیمه  کردن 

زائران و مسافران ایرانی فراهم می شود. 
حسین قاسمی ، با اشاره به نشست امروز مسئولان این 
وزارتخانه با مدیران وزارت خارجه و وزارت میراث فرهنگی 
کردن  فراهم  برای  مرکزی  بیمه  و  ناجا  گردشگری،  و 
تمهیدات بیمه ای زائران و مسافران عراق که در محل 
وزارت کشور برگزار شد، اظهار داشت: وزارت امور خارجه 

پیگیر لغو روادید زائران عتبات عالیات است.
مردم  اشتیاق  و  شور  به  توجه  با  اینکه  بیان  با  وی 
پیش بینی می شود آمار تردد به کشور عراق افزایش یابد، 
لغو روادید مسافران عراق که از مرز زمینی به این کشور 
سفر می کنند را از مسائل مهم در بحث لغو روادید بین دو 

کشور عنوان کرد.

برخی  به  اشاره  با  کشور  وزارت  مرزی  امور  مدیرکل 
عتبات  زائران  و  عراق  مسافران  روی  پیشِ  مشکلات 
عالیات، تصریح کرد: هزینه درمان در عراق بالاست و 
هزینه ورودی بیمارستان ها و درمانگاه های این کشور 

حتی اگر درمانی انجام نشود، صد دلار است.
قاسمی یادآور شد: به همین منظور شرایط بیمه ای 
خاصی برای زائران ایرانی و مسافرانی که قصد عزیمت به 
عراق را دارند فراهم می شود و این افراد بیمه نامه دریافت 
می کنند. بیمه نامه باید مورد تأیید شرکت بیمه مرکزی و 
شرکت هایی باشد که در عراق خدمات ارائه می دهند تا 

پوشش کامل داشته باشند.
وی اضافه کرد: قرار شد با هماهنگی های انجام شده 
این موضوع اجرایی و پیگیری شود که ان شاء الله در زمان 

مناسب خود عملیاتی خواهد شد.

مدیرکل امور مرزی وزارت کشور در پاسخ به اینکه آیا 
مبلغی برای پرداخت هزینه بیمه مشخص شده است، 
بیمه  صنعت  خود  که  است  مکانیسمی  این  گفت: 
مشخص می کند و هنوز به مرحله مشخص شدن هزینه  
پایه ای نرسیده ایم. البته تعدادی از شرکت های بیمه ای 
ایران در عراق فعالیت می کنند و بر اساس روز، مدت و 
ورود  تخصصی  به صورت  بیمه  شرکت های  بیمه  نوع 

می کنند.
قاسمی همچنین در پاسخ به اینکه آیا مرزهای کشور 
امن است و ورود اتباع افغانستانی به کشور ادامه دارد یا 
نه، گفت: خوشبختانه مشکل ناامنی در مرز نداریم اما 
با توجه به شرایطی که افغانستان دارد، همچنان شاهد 
ورود غیرقانونی برخی اتباع این کشور به مرزهای ایران 

هستیم که این افراد دستگیر و از مرز طرد می شوند.

مدیرکل امور مرزی وزارت کشور: 
زائران عتبات بیمه می شوند

امیرعبداللهیان در مصاحبه با شبکه سی ان  ان: 

آمریکا و غرب مسئول شکست احتمالی مذاکرات هستند
حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران، آمریکا و 
غرب را مسئول هرگونه شکست احتمالی مذاکرات وین دانست و اظهار داشت: 
ما با خوش بینی و با جدیت برای رسیدن به توافق خوب در وین تلاش می کنیم. 
 وزیر امور خارجه ایران که برای شرکت در کنفرانس امنیتی مونیخ به آلمان سفر 
کرده است، در حاشیه این اجلاس در مصاحبه با شبکه سی ان  ان آمریکا گفت: 
آن بخشی که به جمهوری اسلامی ایران برمی گردد، چرا خوش بین هستیم؟ 
چون دولت آقای دکتر رئیسی اراده جدی دارد برای اینکه به توافق خوب در 

وین دست پیدا کنیم.
امیرعبداللهیان در این گفتگو که کریستین امانپور مجری سی ان ان بخشی از 
آن را در حساب کاربری خود در توییتر منتشر کرده ، توضیح داده است:  دولت 
آقای دکتر رئیسی تاکید دارد و علاقه مند است که به یک توافق خوب و فوری 

دستیابی داشته باشیم.
اینکه ما برای رسیدن به یک توافق خوب،  با بیان  ایران  وزیر امور خارجه 
تلاش های زیادی را در ادوار گذشته کرده ایم، افزود: در این لحظات حساس 
و شرایط حساس مذاکرات ما در وین، اگر آمریکا و طرف غربی )واقع گرایانه( 

برخورد نکنند، حتما مسئول شکست احتمالی مذاکرات خواهند بود.
امیرعبداللهیان تاکید کرد: اما ما با خوش بینی، با جدیت برای رسیدن به 

توافق خوب در وین تلاش می کنیم.
وزیر امور خارجه ایران همچنین در کنفرانس امنیتی مونیخ گفت: همکاران 
من در وین با بازی های دوگانه طرف غربی بر سر »متن« و »زمان« روبه رو هستند 
تاکید می کنم که ما آمادگی رسیدن به یک توافق خوب را در کوتاهترین زمان 
ممکن داریم به شرطی که طرف دیگر آماده اتخاذ تصمیمات سیاسی مورد نیاز 

باشد.

مذاکرات وین به نقطه تصمیم سیاسی غرب
 برای حصول توافق رسیده است

وزیر امور خارجه کشورمان  همچنین در حاشیه کنفرانس امنیتی مونیخ با وزیر 
امور خارجه اسپانیا دیدار کرد. 

حسین امیرعبداللهیان در یکی از آخرین برنامه های سفرش به آلمان و در 
حاشیه  پنجاه و هشتمین کنفرانس امنیتی مونیخ با آقای خوسه مانوئل آلبارز 
همتای اسپانیایی خود دیدار کرد و در خصوص روابط دوجانبه و برخی مسائل 
منطقه ای و بین المللی و همچنین مذاکرات هسته ای در وین گفتگو و تبادل نظر 

کرد.
از محموله کمک واکسیناسیون  وزیر امور خارجه کشورمان در این دیدار 
ارسالی از سوی اسپانیا برای مردم افغانستان و آوارگان این کشور تقدیر و تشکر 

کرد. 
امیرعبداللهیان با اشاره به وضعیت ویژه و بغرنج افعانستان بر ضرورت مساعی 

همه کشورها برای کمک به مردم این کشور تاکید کرد. 
رئیس دستگاه دیپلماسی کشورمان همچنین در خصوص مذاکرات رفع 
تحریم های ایران در وین خاطر نشان کرد: گفتگوها در وین به نقطه ای رسیده 
است که نیازمند اتخاذ تصمیمات سیاسی طرف غربی برای رسیدن به توافق 
هستیم و در این راستا سه کشور اروپایی به ویژه باید به نقش خود به عنوان 
اعضای برجام  توجه نمایند و تلاش کنند حقوق و منافع مشروع ایران رعایت 
شود.  وزیر امور خارجه کشورمان همچنین در خصوص روابط دوجانبه تهران و 
مادرید تاکید کرد: شایسته است مسیر همکاری ها را تسریع کنیم و به ویژه در 
حوزه دارویی و حفظ منابع آبی و در حوزه انرژی های نو و تجدیدپذیر، حمل و 

نقل ریلی و  هوایی زمینه های خوبی برای گسترش روابط وجود دارد.

حمید رضا دهقانی پوده*

مهدی حاج محمود عطار*

استاندار قم بر لزوم همدلی و همکاری بیشتر بخش های 
مختلف برای خدمت رسانی بهتر به مردم قم تاکید کرد و گفت: 
مدیران و کارکنان در خدمت رسانی به مردم تمام تلاش خود را 

به کار گیرند.
سید محمد تقی شاهچراغی در مراسم معارفه سرپرست 
توسعه مدیریت و منابع استانداری قم که با حضور جمعی از 
مدیران در سالن جلسات کرامت استانداری برگزار شد، همدلی 
و همکاری همه بخش ها در پیشبرد امور و خدمت رسانی بهتر 

به مردم در دستگاه های اجرایی را ضروری دانست.
سطوح  در  تغییرات  اعمال  اینکه  به  اشاره  با  قم  استاندار 
است،  بیشتر  پویایی  و  تحرک  ایجاد  راستای  در  مدیریت 
اضافه کرد: ادامه کارها و خدمات خوب گذشته و تسریع در 

فعالیت های جاری در دستور کار قرار گیرد.
شاهچراغی با تاکید بر رسیدگی به وضعیت نیروی انسانی 
شاغل در استانداری و ادارات استان، ادامه داد: توجه بیشتر 
به مسائل و مشکلات کارکنان و رعایت عدالت در اجرای کار و 

خدمات برای کارکنان اهمیتی ویژه دارد.
وی همچنین اصل پذیرش مسئولیت در نظام اسلامی را 
به منزله خدمت به مردم دانست و گفت: مدیران و کارکنان 
هر یک از بخش های اداری در انجام امورات مردم و تسریع در 

خدمت رسانی به آن ها تمام تلاش خود را به کار گیرند.
محمدرضا  خدمات  از  تقدیر  ضمن  مراسم  این  پایان  در 
گروسی معاون پیشین توسعه مدیریت و منابع استانداری قم، 
سید مهدی قریشی به عنوان سرپرست این معاونت معرفی 

شد.
ظرفیت هنر در معرفی سیره شهدا بکار گرفته شود

 استاندار قم  هنچنین در جلسه هماهنگی ساخت سریال 
زندگی سردار شهید مهدی زین الدین با بیان این که شهدا 
بهترین و ارزشی ترین الگو برای جامعه هستند، بر لزوم بهره 
گرفتن از ابزار و ظرفیت هنر برای معرفی و تبیین سیره و سبک 

زندگی این اسوه های آسمانی در جامعه تاکید کرد. 
ملی  کنگره  برگزاری  به  توجه  با  کرد:  اظهار  شاهچراغی 

شهدای استان قم در سال آینده و قول مساعد وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسلامی، امیدواریم بزودی شاهد ساخت سریالی فاخر با 

موضوع زندگی این شهید والا مقام باشیم .
جهت  اعتبار  جذب  اولیه  مراحل  کرد:  نشان  خاطر  وی 
تنظیم  به  توجه  با  و  پذیرد  انجام می  بزودی  ساخت سریال 
فیلمنامه مربوطه توسط صدا و سیما و قدمهای مثبتی که 
ان شاالله  برداشته شده است؛  مربوطه  اعتبارات  در جذب 
این سریال برای جشنواره فیلم فجر سال آینده و کنگره ملی 

شهدای استان قم آماده پخش گردد.
استاندار قم از شهدا به عنوان بهترین و شایسته ترین الگو 
برای جامعه به ویژه جوانان یاد کرد و گفت: باید با بهره گرفتن از 
ابزار هنر، نسبت به معرفی و ترویج سیره و سبک زندگی شهدا 

اقدام کرد.
در این جلسه، اعضای دست اندرکار ساخت سریال شهید 
زین الدین، گزارشی از روند کار و پیگیری های اجرایی ارایه 

دادند.

ستاندار قم تاکید کرد:

لزوم همکاری دستگاه ها برای خدمت رسانی به مردم 
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راه های درمان و کنترل دیسک کمر یک روانشناس:

چطور احساس خوشبختی کنیم؟
روانشناس گفت:چیزی که خوشبختی را رقم می زند آن است که انسان به زندگی و 
تخصص خود افتخار کند. این جایگاه با کار و اثرگذاری درست در زندگی خود و دیگران 

شکل می گیرد.
آرش فکری، روانشناس در برنامه صبح پارسی شبکه جام جم، درباره خوشبختی از 
نگاه عصب شناختی،گفت: رشته اعصاب شناختی بسیار علمی و جدید است و به 
مسائل اجتماعی، روانشناختی و ادراک انسان می پردازد اما نگاهی هم به کارکردهای 
مغز دارد. این رشته به نوع ادراک و تاثیرات مسائلی مانند جایگاه اجتماعی و ادراک 

بینایی می پردازد.
وی گفت: خوشبختی از زوایای مختلفی بررسی شده است اما از نگاه علوم اعصاب 
شناختی خوشبختی نتیجه داشتن جایگاه اجتماعی است. جایگاه  اجتماعی که 
نتیجه تلاش، صبر و موفقیت های ما است می تواند جایگاهی را رقم بزند تا ما خودمان 

را خوشبخت لحاظ کنیم.
این روانشناس افزود: این نوع جایگاه اجتماعی چیزی نیست که فقط شخص قبول 

داشته باشد و دیگران نیز به آن افتخار می کنند.
فکری ابراز کرد:زمانی که دستاوردهایمان در زندگی دیگران تأثیرگذار باشد منجر 
به آن می شود که دیگران نیز به ما افتخار  کنند. حالا اگر در نظر بگیریم این جایگاه 

اجتماعی وجود نداشته باشد ذهن و اعصاب ما به نوع دیگری واکنش نشان می دهد.
وی بیان داشت: زمانی که ما توسط خود و دیگران تأیید نمی شویم دردی را در مغز 
تجربه می کنیم که از لحاظ ساختار عصبی کاملًا مشابه با درد فیزیکی و جسمانی 

است.
این روان شناس افزود:برای تنظیم این درد و جلوگیری از آسیب رسانی آن دو راه وجود 

دارد؛ اول آن که به سمت لذت هایی مانند خرید، تفریح، گردش و بازی کردن برویم.
فکری تصریح کرد:این مسیر می تواند بیشتر به درد ما اضافه کند؛ چراکه دوپامین 
ترشح شده نورون بعدی خود و کارکرد مغز را بالا می برد. در کنار این مسئله زمانی که ما 

جایگاه اجتماعی نداریم گیرنده های دوپامین مسدود می شوند.
وی یادآور شد:در نتیجه زمانی که با تفریح کردن دوپامین در بدن ما ترشح می شوند 
گیرنده ها نمی توانند آن را جذب کنند و این مسئله باعث ناراحت ماندن و حتی بدتر 

شدن ما می شود.
این روان شناس متذکر شد:اتفاق دیگری که در پی این مسئله می افتد آن است که 
فرد لذت های خود را بالا می برد و گیرنده ها از پیش بسته تر می شوند و در نتیجه فرد به 

افسردگی و پوچ گرایی می رسد.
 فکری گفت: راه دوم آن است که ما این مسئله را از ریشه حل کنیم. برای این کار باید 
برای رشد استرس و اضطراب را به جان بخریم، از آرامش خود بگذریم، آینده را در نظر 
بگیریم و صبر پیشه کنیم. وی ادامه داد: سیستم جایگزین لذت های موقت زمانی که 
در مسیر حرکت به جایگاه اجتماعی هستیم سروتونین است. این هورمون بر خلاف 
دوپامین دستگاه عصبی انسان را آرام می کند. نوع لذتی که توسط سروتونین به انسان 
انتقال داده می شود آرام است.   این روانشناس اضافه کرد:چیزی که خوشبختی را 
رقم می زند آن است که انسان به زندگی و تخصص خود افتخار کند. این جایگاه با کار و 

اثرگذاری درست در زندگی خود و دیگران شکل می گیرد.
فکری بیان داشت:نکته دیگر آن است که تجارب، تخصص و مهارت ها را به دیگران 
انتقال بدهیم و شاهد تاثیرگذاری بر زندگی افراد باشیم. افراد باید راهی را پیدا کنند که 

برای آنها مناسب تر است و به آن علاقه دارند.

زنان و مردان از خیلی جهات با هم متفاوت اند. این تفاوت نه تنها از جنبهٔ 
توده عضلانی، ساختار  از جهت هورمون ها،  و مرد  بلکه زن  فیزیکی است 
استخوانی و دیگر فاکتورهای بیولوژیکی با هم فرق دارند. این تفاوت ها در 
ساختار فیزیکی و بیولوژیکی باعث می شود مشکلات قلبی در زنان و مردان 

متفاوت باشد.
زنان و مردان به یک اندازه در معرض عوارض قلبی اند؛ اما اثرات بعدی این 
عوارض در زنان شدیدتر است. حتی علائم اولیه عوارض قلبی در زنان و مردان 
شبیه نبوده و گاهی در زنان به سختی تشخیص داده می شود. در این مطلب به 

شما می گوییم عوارض قلبی چگونه اثرات متفاوتی بر زنان و مردان می گذارند.
تفاوت در ساختار قلب

ساختار قلب مردان و زنان با هم متفاوت است. قلب زنان و دهلیزهای درونی 
آن در مقایسه با مردان کوچک تر است. ضمناً دیواره های قلب زنان نیز نازک تر 

است. 
این تفاوت در ساختار قلب زنان و مردان به این معنی است که قلب یک زن ده 

درصد کمتر از قلب یک مرد خون پمپاژ می کند.
خانم ها وقتی احساس استرس می کنند ضربان قلبشان بالا می رود و قلبشان 
استرس،  زمان  در  آقایان  مورد  در  درحالی که  می کند  پمپاژ  بیشتری  خون 
عروق قلب منقبض شده و فشارخون را بالا می برد. این دو فاکتور اساسی 
باعث می شوند بهبود بعد از حمله قلبی در خانم ها سخت تر بوده و نیازمند 

مراقبت های بیشتری باشد.
به دلیل اینکه قلب زنان کوچک تر است، درمان هایی مانند آنژیوپلاستی یا 
بای پس قلب در مورد زنان سخت تر و چالش برانگیزتر انجام می شود. همچنین 
خانم ها در مقایسه با آقایان بیشتر در معرض پارگی صفاق شکم، ایجاد آنوریسم، 

نارسایی دریچه میترال و حملات قلبی اند.

بیماری های مربوط به زنان
وقتی صحبت از بیماری ها می شود، برخی از عوارض به دلیل ویژگی های 
خاص هورمونی و بیولوژیکی فقط مربوط به زنان هستند. هرچند آقایان بیشتر 
احتمال دارد دچار حمله قلبی شوند اما خانم ها بیشتر در معرض دیگر عوارض 
قلبی و عروقی اند. عوارضی مانند اندومتریوز، تخمدان پلی کیستیک، دیابت و 
فشارخون بالا که طی بارداری روی می دهند می توانند ریسک حمله قلبی را 

افزایش دهند.
همچنین اگر شما به عنوان یک خانم دچار دیگر عوارض متابولیکی مانند 
فشارخون بالا، قند خون بالا و کلسترول بالا باشید یا مشکلاتی در سبک زندگی 
خود داشته باشید مثلًا چاق یا سیگاری باشید، احتمال ابتلایتان به عوارض 

قلبی بیشتر هم خواهد شد.
زنان بعد از سن به خصوصی بیشتر در معرض عوارض قلبی اند

در سنین بالاتر زنان در مقایسه با مردان بیشتر احتمال دارد دچار حمله قلبی 
شوند. بیشتر خانم ها بعد از یائسگی برای اولین بار دچار حمله قلبی می شوند 
زیرا استروژن که یک هورمون باروری زنانه است و در برابر عارض قلبی از زنان 

محافظت می کند، در یائسگی کاهش می یابد.
فاکتور سن نیز می تواند در نژادها و نواحی جغرافیایی گوناگون متفاوت عمل 
کند. در کشورهای غربی احتمال وقوع بیماری عروق کرونری بین 60 تا 65 
سالگی بیشتر است، درحالی که سن متوسط این اتفاق در هند 50 تا 55 

سالگی می باشد.
تفاوت در علائم بیماری قلبی

بیشتر ما درد قفسه سینه را یک علامت شایع مشکلات قلبی و حملات قلبی 
می دانیم. اما این علامت اغلب در خانم ها دیده نمی شود. آنژین که نوعی درد 
سینه است زمانی رخ می دهد که جریان خون به سمت قلب کاهش می یابد. 

این علامت حمله قلبی در مردان بسیار متداول است اما در مورد خانم ها 
به سختی و به ندرت چنین چیزی دیده می شود.

خانم ها معمولًا علائمی را تجربه می کنند که اغلب با علائم دیگر بیماری ها و 
عوارض اشتباه گرفته می شود و همین باعث می شود درمان به تأخیر بیفتد. درد 
فک، مشکلات معده و سرگیجه از بارزترین و شایع ترین علامت های حمله قلبی 

در خانم ها می  باشند.
دیگر علائم حمله قلبی در خانم ها

. فشاری ناراحت کننده، احساس فشردگی، سنگینی یا درد در وسط سینه که 
بیشتر از چند دقیقه طول کشیده یا از می رود و دوباره برمی گردد.

. درد یا ناراحتی در یک یا هر دو دست، پشت، گردن، فک و یا معده.
. تنگی نفس همراه یا بدون احساس ناراحتی در سینه.

. دیگر علائم مانند عرق سرد، تهوع یا احساس سبُکی سر.
ریسک فاکتورهای بیماری قلبی در زنان

دیابت
زنانی که دیابت دارند بیشتر از مردانی که دیابت دارند در معرض بیماری های 
قلبی اند. ضمناً دیابت می تواند بر نحوهٔ احساس درد زنان اثر بگذارد و خطر یک 

حمله قلبی بدون علامت و خاموش را بیشتر کند.
استرس هیجانی و افسردگی

استرس و افسردگی بر قلب زنان بیشتر اثر می گذارد. افسردگی می تواند باعث 
شود حفظ یک سبک زندگی سالم و پیگیری درمان های توصیه شده برای 

بیماری های دیگر دشوار شود.
سیگار کشیدن

سیگار کشیدن ریسک فاکتور بزرگ تری برای بیماری قلبی زنان نسبت به 
مردان است.

بی تحرکی
نداشتن تحرک بدنی یک ریسک فاکتور بزرگ برای بیماری های قلبی است.

یائسگی
پایین بودن سطح استروژن بعد از یائسگی، ریسک بیماری هایی در رگ های 

کوچک تر خون را افزایش می دهد.
عوارض بارداری

و  دیابت  به  ابتلا  احتمال  می تواند  بارداری  حین  دیابت  یا  بالا  فشارخون 
فشارخون را در بلندمدت افزایش دهد. این عوارض زنان را مستعد بیماری های 

قلبی می کنند.
سابقهٔ بیماری قلبی زودرس در خانواده

به نظر می رسد این ریک فاکتور در زنان جدی تر از مردان است.
بیماری های التهابی

التهابی می توانند احتمال  آرتریت روماتوئید، لوپوس و دیگر بیماری های 
بیماری قلبی در زنان و مردان را افزایش بدهند.

مصرف آسپرین برای پیشگیری از بیماری قلبی در خانم ها
اگر دچار یک حمله قلبی شده باشید، احتمالًا پزشکتان توصیه می کند 
هر روز آسپرین با دوز پایین مصرف کنید تا از حمله قلبی دیگر پیشگیری 
نمایید. اما آسپرین می تواند احتمال خونریزی را افزایش دهد. بعضی از 
دستورالعمل ها می گویند افراد 60 سال و بالاتر بدون اینکه بیماری قلبی یا 
عروقی داشته باشند نباید برای پیشگیری از حمله قلبی یا سکته مغزی روزانه 

آسپرین مصرف کنند.

چه عواملی باعث می شود تشخیص حمله قلبی در زنان سخت تر باشد؟

عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی:نکاتی در مورد بیماری های قلبی در زنان

نشانه ها و راه های درمان سرطان 
»پروستات« را بشناسید

عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی گفت: با توجه به 
اینکه سرطان پروستات، از شایع ترین سرطان ها میان مردان است، مردان 
به ویژه در سنین بالا، باید سالانه دست کم یک بار تست غربالگری سرطان 

پروستات دهند.
دکتر محمد حسین سلطانی با اشاره به میزان شیوع سرطان پروستات افزود: 
سرطان پروستات بعد از سرطان پوست به عنوان شایع ترین سرطان در مردان 

بالای 70 سال شناخته می شود.
وی ادامه داد: سرطان پروستات یکی از سرطان هایی است که همه گیری 

بسیار بالایی نیز دارد.
عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با اشاره به رشد آرام 
سرطان پروستات گفت: اگر چنانچه این بیماری در مراحل اولیه تشخیص داده 

شود، کشنده نیست و حتی، میزان مرگ پایینی دارد.
دکتر سلطانی انجام آزمایش های غربالگری در سنین پایین تر را راه حل 
مؤثری برای کنترل و پیشگری از پیشروی سرطان پروستات دانست و توصیه 
کرد: افرادی که دارای سابقه خانوادگی ابتلا به سرطان پروستات هستند بهتر 

از سنین پایین تر غربالگری و آزمایش های دوره ای را انجام دهند.
وی تأکید کرد: اگر چنانچه این بیماری در سنین پایین تر تشخیص داده شود، 

طول عمر این بیماران به شکل قابل توجهی افزایش خواهد یافت.
عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی گفت: بروز سرطان 
پروستات علت خاصی ندارد و علت بروز آن ناشناخته است و تنها علتی که 

احتمال ابتلا به این سرطان را بالا می برد، عوامل ارثی و ژنتیکی است.
دکتر سلطانی افزود: افرادی که فامیل یا اعضای خانواده درجه یک در سنین 
پایین )کمتر از 55 تا 60 سال( به این سرطان مبتلا شده اند، در این افراد 

احتمال بروز این سرطان به مراتب بیشتر از سایران است.
از   psa آزمایش  داد:  ادامه  بیماری  این  تشخیص  روش های  درباره  وی 
از سنین 50  بیماری  این  برای تشخیص  آزمایش های غربالگری است که 
سالگی انجام می شود و اگر چنانچه سابقه سرطان پروستات در خانواده درجه 
یک وجود داشته باشد نیز توصیه می شود نخستین آزمایش های غربالگری از 

سنین 40 سالگی آغاز شود.
عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با بیان این که 
آزمایش هایی همانند سونوگرافی معیاری برای تشخیص سرطان پروستات 
نیست، گفت: سرطان پروستات، سرطان خاموش و پنهان شناخته می شود، 
معاینات بالینی نیز در تشخیص این سرطان کاربردی چندانی ندارد، زیرا اگر 
پروستاتی تبدیل به سرطان شده باشد و در معاینه بالینی تشخیص داده شود، 

سرطانی بسیار پیشرفته است.
دکتر سلطانی افزود: سرطان های درجه پایین و متوسط به طور معمول در 

معاینات بالینی قابل شناسایی نیستند.
وی با اشاره به این که مصرف برخی مواد غذایی مثل گوجه فرنگی یا گیاهان 
دارویی در درمان یا ابتلا به سرطان پروستات تأثیری ندارد، ادامه داد: اطلاعاتی 
درباره این موضوع که این مواد غذایی یا میزان مصرف این مواد چقدر باشد در 
دسترس نیست و این مطالب پایه و اساس علمی ندارد و این مطالب تعریف 

نشده است.
عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی تأکید کرد: راه 
پیشگیری خاصی برای مبتلا نشدن به سرطان پروستات وجود ندارد و تنها راه 

تشخیص این بیماری در مراحل زودرس، آزمایش های غربالگری است.
دکتر سلطانی درباره علائم اولیه این بیماری گفت: بخش عمده افرادی که 
مبتلا به سرطان پروستات می شوند هیچ علامت بالینی ندارند، ولی با کمک 
آزمایش های غربالگری که دارای حساسیت های بالایی نیز هستند می توان این 

سرطان را تشخیص داد.
وی افزود: این بیماری علامت مشخصه و اختصاصی خاصی ندارد، به این 
معنی که فردی که بزرگی خوشخیم پروستات نیز دارد، همان علائم ادراری را 
دارد که ممکن است فردی مبتلا به سرطان پروستات داشته باشد زیرا هیچ 
علامت اختصاصی برای سرطان پروستات وجود ندارد و فقط در تست های 

غربالگری سریع و ساده این بیماری تشخیص داده می شود.
عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با اشاره به روش های 
درمانی و دارویی سرطان پروستات ادامه داد: بر اساس نمونه برداری که در 
سرطان پروستات انجام شده است تصمیم گیری می شود که برای بیماران 
چه درمان هایی انتخاب شود، بنابراین درمان ها یا به صورت اعمال جراحی یا 

درمان ها، ترکیبی از پرتودرمانی و هورمون درمانی هستند.
دکتر سلطانی گفت: به طور کلی افرادی که سن زیر 75 سال دارند یا با 
استیج های پایین یا متوسط بیماری روبه رو هستند یا به طور کلی هر فرد زیر 
سن 75 سال مبتلا به سرطان پروستاتی که امکان عمل جراحی برای وی وجود 
دارد، اولویت جراحی است و بسته به این که پاتولوژی بعد از عمل درگیری 
پروستات یا فراتر از پروستات را گزارش دهد ممکن است ترکیبی از پرتو درمانی 

و هورمون درمانی را در نظر بگیریم.
یا در مقابل  اعمال جراحی خودداری  از  نیز  بیماران  از  برخی  افزود:  وی 
عمل جراحی مقاومت می کنند، در مواقعی که سطح بیماری بالاتر باشد باید 
درمان های ترکیبی طولانی مدت پرتودرمانی و هورمون درمانی انجام شود که 
ممکن است این درمان ها در بازه زمانی بیش از دو تا سه سال به طول بینجامد.
عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، درباره افرادی که 
مبتلا به بیماری های سیستمیک هستند، ادامه داد: در مواردی که فرد مبتلا به 
بیماری های سیستمیک است به این معنی که بعد از ابتلا به سرطان پروستات 
یا استخوان ها درگیر بیماری شده باشد، درمان های دیگری  ستون فقرات 
همانند برداشتن همزمان دوبیضه و شیمی درمانی زودرس در دستور کار است.
دکتر سلطانی درباره افرادی که پس از ابتلا به سرطان پروستات تحت درمان 
قرار گرفته اند، گفت: در این بیماران پس از طی کردن مراحل درمان و انجام 
انجام شود، این اقدام نشان  نیز  پاتولوژی نهایی  اعمال جراحی لازم است 

می دهد که بیماری در چه سطحی قرار دارد.
 psa وی تاکید کرد: به طور نرمال یک ماه بعد از عمل جراحی باید تست های
مجداد تکرار شود و با توجه به این که چه میزان بیماری به پایین ترین حد خود 

رسیده باشد تصمیم گیری های بعدی انجام خواهد شد.
انجام  عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی ضرورت 
آزمایش های دوره ای در افراد درمان شده را در بازه زمانی بین 5 تا 10 سال 
ضروری دانست و گفت: بعد از انجام عمل جراحی در صورتیکه بیماری عود 
نکند باید با اقداماتی نظیر آزمایش های psa، عکس قفسه سینه و اسکن 

استخوان، درمان پیگیری شود.
دکتر سلطانی تأکید کرد: به طور کلی نحوه درمان و پیگیری های بعد از عمل 
به جواب پاتولوژی بعد از جراحی بستگی دارد، ولی قالب کلی به این شکل 
است که باید بیماران در بازه زمانی پنج تا 10 ساله بعد از عمل تحت نظر باشند.

سلامت
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سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم  :

باید اماکن تفریحی و گردشگری قم به 
زائران معرفی شود

سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم از ساخت 15 مکان تفریحی و 
گردشگری در شهر توسط شهرداری قم خبر داد و گفت: هم شهرداری و هم 
مدیریت استان باید مانند مشهد، معرفی خوبی از اماکن برای زائران انجام 
داده و شهرداری برنامه های کاملی برای افزایش ماندگاری زائران تعریف کرده و 

امیدواریم بتوانیم گام مؤثری در این حوزه برداریم.
فرهنگی،  میراث  مدیرکل  ارجمندی  علیرضا  با  دیدار  در  جوادیان  پیام 
گردشگری و صنایع دستی استان قم، توسعه امکان تفریحی را مهم خواند و 
اظهار داشت: بازخوردها در نمایشگاه ملی گردشگری نسبت به قم خیلی 
قابل توجه بوده و نشان دهند عدم آگاهی مردم است که باید چهره قم تغییر 

داده شود.
وی ایجاد امکان شاد و تفریحی را در قم موردتوجه قرار داد و افزود: ساخت 
تله سیژ، سورتمه ریلی، ساخت 3 شهربازی، پل معلق و زیپ لاین که در حال 
ساخت آن هستیم، ساماندهی مجموعه دریاچه مصنوعی بوستان جوان، باغ 
پرندگان و بسیاری از بوستان های فرا منطقه ای و همچنین توسعه قابل توجه 

فضای سبز، توانسته چهره شهر را تا حدودی تغییر دهد.
سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم، شیوع بیماری کرونا را عاملی بر 
مغفول ماندن ظرفیت های قم و ناکام ماندن سرمایه گذاران دانست و گفت: 
شهرداری برای جذب سرمایه داران بسته های حمایتی متنوعی را تعریف کرده 
و به سرمایه گذاران فعال در شهر تعلق گرفت و بخشودگی هایی نیز بخش های 

مختلف دریافت کردند.
وی سیاست های شهرداری را استفاده زائران مذهبی شهر علاوه بر زیارت از 
سایر بسترهای تفریحی عنوان و ابراز کرد: باید با ارائه خدمات متنوع به زائران و 
مسافران، تولید ثروت برای شهر و شهروندان کرده و با افزایش ماندگاری مسافر 

کارکرد شهر قم را از چند ساعت زیارت تغییر دهیم.
جوادیان یکی از مشکلات شهر قم را عدم معرفی خوب ظرفیت ها دانست و 
تصریح کرد: هم شهرداری و هم مدیریت استان باید مانند مشهد، معرفی خوبی 
از اماکن برای زائران انجام داده و شهرداری برنامه های کاملی برای افزایش 
ماندگاری زائران تعریف کرده و امیدواریم بتوانیم گام مؤثری در این حوزه برداریم.
وی توسعه مراکز گردشگری در شهر قم را یکی از اولویت های شهرداری معرفی 
و خاطرنشان کرد: در حال حاضر 15 مرکز گردشگری در شهر قم وجود داشته 
که باید مردم در جریان آن قرار بگیرند و امیدواریم بتوانیم این تعداد را نیز افزایش 

داده و شاهد رونق اقتصادی شهر باشیم.
سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم، ارتباط بین شهرداری و میراث 
فرهنگی و گردشگری را نقطه قوت توسعه اقتصادی و فرهنگی شهر برشمرد 
و گفت: شهر قم ظرفیت های زیادی داشته و همکاری بین این دو دستگاه 

می تواند فرصت های گردشگری زیادی در شهر ایجاد کند.
از نکات مهم در حوزه گردشگری  به نورپردازی در شهر را یکی  وی توجه 
مطرح کرد و یادآور شد: باید در حوزه نورپردازی شهر بسیار کار شود، باید در 
حوزه گردشگری کارهای ماندگار و بزرگ تعریف کرده و در نورپردازی نیز با این 

سیاست عمل کنیم.
جوادیان از نورپردازی بلوار پیامبر اعظم)ص( خبر داد و گفت: نورپردازی این 
بلوار برای نیمه شعبان با 200 تیر برق برای ایجاد تونل نوری در دست اقدام 
بوده و تونل نوری دیگری نیز در باغ راه بهار اجراشده و باید زائران را در بخش 

میراثی نیز وارد کنیم.
 

معاون جامعه المصطفی:

۱۳ هزار نفر در جشنواره قرآنی و حدیثی 
المصطفی شرکت کردند

معاون فرهنگی تربیتی جامعه المصطفی العالمیه گفت: بیست و هفتمین 
جشنواره بین المللی قرآنی و حدیثی المصطفی در 27 رشته برگزار شد و 6 هزار 
نفر در داخل و هفت هزار نفر در خارج از کشور در این دوره از جشنواره شرکت 

کردند.
جمع  در  یکشنبه  روز  قدوسی  کریمی  جعفر  حجت الاسلام والمسلمین 
خبرنگاران،  افزود: المصطفی به عنوان نهادی برخواسته از انقلاب، رسالت 
گسترش فرهنگ و معارف قرآن و اهل بیت)ع( را بر عهده دارد و در این مسیر 
گام برمی دارد. وی با اشاره به این که تاکنون بیست وشش دوره از جشنواره 
بین المللی قرآنی و حدیثی المصطفی برگزار شده، اضافه کرد: برگزاری این 
جشنواره با هدف معرفی آموزه های قرآن و اهل بیت)ع( است تا گسترش و 
ترویج آن و همچنین ایجاد زمینه برای تمسک به قرآن و عترت میان بشریت 
فراهم شود. وی خاطرنشان کرد: همچنین ایجاد حرکتی میان خانواده بزرگ 
و  قرآنی  معارف  با  آشنایی  و  لازم  مهارت های  کسب  راستای  در  المصطفی 
محتوای قرآن و آشنایی با فنون و مهارت های قرآنی، ایجاد زمینه ای برای انس 
با قرآن و حدیث میان مخاطبان جشنواره و المصطفی و شناسایی استعدادها و 

ظرفیت های طلاب و خانواده ها از دیگر اهداف برگزاری جشنواره است.
جشنواره  هفتمین  و  بیست  فراخوان  اعلام  به  اشاره  با  قدوسی  کریمی 
بین المللی قرآنی و حدیثی المصطفی، بیان کرد: این جشنواره در سال جاری 
هم به صورت گسترده در واحدهای داخل و خارج برگزار شده و اختتامیه آن نیز  
11 اسفند در نمایندگی المصطفی در استان گلستان و با حضور علمای شیعه 
و اهل سنت برگزار خواهد شد. مدیرکل امور قرآن و حدیث جامعه المصطفی 
نیز در این جلسه گفت: بیست و هفتمین جشنواره بین المللی قرآنی و حدیثی 

جامعه المصطفی در  20 رشته شفاهی و هفت رشته کتبی برگزار شد.
حجت الاسلام والمسلمین محمدحسین رفیعی افزود: قرائت و حفظ قرآن 
کریم، روان خوانی و تواشیح از جمله رشته های شفاهی و کتاب نسیم هدایت، 
تفسیر قرآن، کلام ناب، تفسیر تسنیم، اصول کافی و روابط سالم در خانواده و 

تفسیر سوره لقمان و حجرات از جمله رشته های کتبی بود.
وی با اشاره به برگزاری جشنواره در 27 رشته، گفت: حدود 6 هزار نفر از طلاب 
جامعه المصطفی و خانواده هایشان در داخل و هفت هزار نفر در خارج از کشور 
از جمله سنگال، ترکیه، روسیه، قرقیزستان، اندونزی، تایلند، پاکستان، هند، 

عراق و افغانستان در این جشنواره شرکت کردند.
وی با بیان این که در راستای رعایت پروتکل های بهداشتی و صرفه جویی 
در هزینه ها همه رشته های جشنواره به صورت مجازی برگزار شد، گفت: در 
اختتامیه جشنواره از خدمات قرآنی آیت الله سید کاظم نورمفیدی نماینده 

ولی فقیه در استان گلستان تجلیل و خدماتشان به طلاب معرفی خواهد شد.
جامعه المصطفی حدود چهار هزار طلبه و چهار هزار فارغ التحصیل در کشور 
و خارج از کشور دارد؛ تاکنون 600 عنوان کتاب توسط طلاب المصطفی تولید 
یا ترجمه شده و حدود 10 انجمن علمی قرآنی و حدیثی در این نهاد فعال است.

 
به همت خیر سلامت و دانشگاه علوم پزشکی قم صورت گرفت :

کلنگ زنی ساخت مرکز خدمات جامع 
سلامت روستایی جنت آباد 

کلنگ ساخت مرکز خدمات جامع سلامت به همت خیر سلامت و دانشگاه 
علوم پزشکی قم در روستای جنت آباد از بخش مرکزی قم به زمین زده  شد.

به گزارش روز یکشنبه روابط عمومی معاونت بهداشت دانشگاه علوم پزشکی 
قم، عملیات ساخت مرکز خدمات جامع سلامت روستای جنت آباد با حضور 
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم، فرماندار و جمعی از مسئولان استان در 
زمینی به مساحت یک هزار مترمربع و زیربنای 500 متر به همت خیر سلامت، 
سیدعلی محمد معصومی آغاز شد. معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی 
قم در این آیین گفت: مرکز خدمات جامع سلامت جنت آباد دارای یک خانه 
بهداشت ضمیمه با جمعیت سه هزار و 329 نفر و همچنین یک خانه بهداشت 
غیرضمیمه به نام حسین آباد میش مست با جمعیت یک هزار و 450 نفر 

می باشد.

معاون تربیت بدنی و سلامت آموزش و پرورش استان قم:

متغیر بودن فعالیت های آموزشی مدارس 
تابع تصمیمات ستاد استانی مقابله با کرونا

معاون تربیت بدنی و سلامت آموزش و پرورش استان قم گفت :ستاد استانی 
مقابله با بیماری کرونا در جلساتی که در روز چهارشنبه تشکیل می شود، مصوبات 
ستاد ملی را بررسی می کند و بر اساس شرایط حاکم بر هر استان، رنگ بندی ها و 
گزارش های فنی که دانشگاه علوم پزشکی و مرکز بهداشت استان می دهد مبنای 
تصمیم گیری در خصوص فعالیت مدارس به صورت حضوری، غیر حضوری کامل 
و یا ترکیبی است و آموزش و پرورش در واقع مجری تصمیمات ستاد مقابله با کرونا 

است. 
مجتبی رمضان بیگی در گفت و گویی اظهارداشت: مبنای تصمیم گیری 
در خصوص نحوه ی فعالیت مدارس در حوزه آموزش به صورت حضوری، 
غیر حضوری کامل و یا ترکیبی جز وظایف و اختیارات ستاد های استانی 
مقابله با بیماری کرونا است که از طریق ستاد ملی به آن ها تفویض شده 

است.
رمضان بیگی در ادامه افزود: ستاد استانی مقابله با بیماری کرونا در جلساتی 
که در روز چهارشنبه تشکیل می شود، مصوبات ستاد ملی را بررسی می کند و بر 
اساس شرایط حاکم بر هر استان، رنگ بندی ها و گزارش های فنی که دانشگاه 
علوم پزشکی و مرکز بهداشت استان می دهد مبنای تصمیم گیری در خصوص 
فعالیت مدارس به صورت حضوری، غیر حضوری کامل و یا ترکیبی است و آموزش 

و پرورش در واقع مجری تصمیمات ستاد مقابله با کرونا است.
مقاطع  با  ارتباط  در  استان  پرورش  و  آموزش  سلامت  و  بدنی  تربیت  معاون 
متوسطه اول و دوم و مقطع فنی حرفه ای و کار دانش ادامه داد: با توجه به این که 
تعداد و توزیع فراوانی واکسیناسیون دانش آموزی در این رده سنی در سطح قابل 
قبولی است و تعداد زیادی از دانش آموزان متوسطه واکسینه شدند و همچنین 
به دلیل این که دانش آموزان دوره متوسطه به لحاظ رعایت دستور العمل های 
بهداشتی به نسبت دانش آموزان مقطع ابتدایی در وضعیت بهتری قرار دارند لذا 
تصمیمی مبنی بر غیر حضوری شدن مقاطع متوسطه و فنی حرفه ای و کار دانش 

وجود ندارد.
بر اساس ظرفیت هر  یادآور شد: در مقاطع متوسطه هم  وی در ادامه 
کلاس درس، تعداد دانش آموزان و رعایت فاصله اجتماعی حداقل یک و 
نیم متر بر اساس دستور العمل ها دانش آموزان را به دو گروه تقسیم کردند 
که هر گروه دو یا سه روز در هفته و به صورت چرخشی در مدرسه حضور 

پیدا می کنند.
چرایی غیر حضوری شدن برخی مدارس متوسطه 

رمضان بیگی در پاسخ به چرایی غیر حضوری شدن برخی مدارس متوسطه 
توضیح داد: غیر حضوری شدن مدارس متوسطه در صورتی است که طبق دستور 
العمل صفر شش اگر تعداد دانش آموزان در یک کلاس درس کرونا مثبت اعلام 
شود به دلیل ارتباط بین دانش آموزان کل کلاس باید غیر حضوری شود همچنین 
اگر تعداد دانش آموزان مبتلا به کووید در یک واحد آموزشی زیاد شود اساسا کل 
مدرسه به مدت یک هفته غیر حضوری می شود، لذا مبنای غیر حضوری شدن 

مدارس متوسطه به این صورت است.
رمضان بیگی در ادامه اضافه کرد: مدیران مدارس متوسطه بر اساس فراوانی 
تعداد دانش آموزان و یا معلمان کرونا مثبت تصمیم می گیرند که به مدت 5 تا 7 روز 

آموزش را به صورت کامل غیر حضوری اعلام کنند.
معاون تربیت بدنی و سلامت آموزش و پرورش استان اشاره کرد: در مقطع 
متوسطه اول و دوم دانش آموزان هر کلاس باید دو گروه باشند که به ترتیب دو 
و سه روز به صورت چرخشی در مدرسه حاضر شوند لذا آموزش ها هم به شکل 
حضوری و غیر حضوری انجام می شود اما اگر مدارس متوسطه به صورت کامل 
غیر حضوری شد به این معنا است که تعداد دانش آموزان کرونا مثبت در این واحد 

آموزشی بالا بوده است.
رمضان بیگی در خصوص مقاطع ابتدایی، تصریح کرد: مدارس ابتدایی به دلیل 
آمار پایین واکسیناسیون و با توجه به این که دانش آموزان مقاطع ابتدایی به ویژه در 
پایه اول و پیش دبستانی در رعایت دستور العمل ها دچار مشکل می شوند و کمتر 
می توانند پروتکل های بهداشتی را رعایت کنند و ضمن اینکه شیوع و شدت سویه 

امیکرون در کودکان بیشتر است، بنابر این کنترل ها بیشتر می شود.
رمضان بیگی در ادامه بیان کرد: ستاد استانی مقابله با بیماری کرونا در سه هفته 
گذشته تصمیم گرفت آموزش در مقاطع ابتدایی و پیش دبستانی به شکل غیر 
حضوری ادامه پیدا کند اما در هفته جاری با توجه به اینکه شرایط مناسب تر بود 
تصمیم گرفتند کلاس های درس دانش آموزان ابتدایی و مهد کودک ها با 20 
درصد از ظرفیت ها دایر و فعالیت آموزشی را با رعایت دستورات بهداشتی ادامه 

دهند.
کلیه دانش آموزان برای حفظ سلامت جامعه واکسن بزنند 

معاون تربیت بدنی و سلامت آموزش و پرورش استان با اشاره به ظرفیت 20 
درصدی مقاطع ابتدایی و مهد کودک ها در هفته جاری، اظهار کرد: با بهبود 
شرایط کرونایی استان این مقدار افزایش خواهد یافت و در صورت نامساعد بودن 
لذا ظرفیت 20  امکان غیر حضوری شدن مدارس وجود دارد  شرایط مجددا 
درصدی مدارس ابتدایی تا روز چهارشنبه به قوت خود باقی است و مجددا گزارش 
دانشگاه علوم پزشکی در جلسه ستاد مقابله با کرونا در استان مطرح می  شود و 

امکان تغییر این دستور هم وجود دارد.
رمضان بیگی با اشاره به لزوم واکسیناسیون در حفظ سلامت دانش آموزان، 
ادامه داد: ما توصیه و تأکید می  کنیم کلیه دانش آموزان برای حفظ سلامت جامعه 
واکسن بزنند چرا که ثابت شده که واکسیناسیون در کنار رعایت پروتکل  ها تنها 

عامل پیشگیرانه و تضمین سلامت و ایمنی در برابر بیماری کرونا است.
 

رئیس سازمان نظام پزشکی استان قم :
اغلب بیماران بستری کرونایی واکسن نزده اند 
رئیس سازمان نظام پزشکی استان قم گفت: متاسفانه اغلب بیماران کرونایی که 
در بیمارستان های استان قم بستری هستند، واکسن نزده اند و این امر پزشکان و 

مجموعه کادر بهداشت و درمان را دچار مشکل کرده است. 
 سید حسن عادلی در جلسه ستاد استانی کرونا با اشاره به گذشت 2 سال 
از شناسایی کرونا توسط پزشکان قمی، گفت: از همان ابتدا موضوع آموزش 
به همشهریان در دستور کار قرار گرفت و تلاش شد تا بکوشیم سلامت مردم 

خدشه دار نشود.
رئیس سازمان نظام پزشکی قم گفت: آموزش در زمینه کرونا به همشهریان 
بسیار مهم است، از این رو از رسانه ها انتظار داریم همانند گذشته بکوشند تا عادی 

انگاری صورت نگیرد.
عادلی گفت: نامه ای نیز به مدیرکل صداوسیما نوشته ایم و بر اهمیت موضوع 

آموزش و ارتقای این امر و توجه به ارتقای سواد سلامت مردم تاکید شده است.
رئیس سازمان نظام پزشکی قم با اشاره به فعالیت ستاد های استانی کرونا، گفت: 
این ستاد ها اقدامات گسترده ای انجام داده اند و نظرات آن ها کارشناسی است و 
نباید گفته شود که نظر کارشناسی داده نمی شود، چرا که بسیاری از تصمیمات 

ستاد کرونا، بر اساس استدلال، منطق و مباحث علمی مطرح می شود.
عادلی در خصوص اهمیت رعایت دستورات بهداشتی در مطب پزشکان گفت: 
نکته ای که وجود دارد این است که هیچ پزشکی نمی تواند از پذیرش بیمار امتناع 
کند، چرا که اگر این کار را انجام دهد، غیرانسانی است؛ از این رو در برخی مطب ها 

شاهد ازدحام هستیم.
رئیس سازمان نظام پزشکی قم گفت: تذکر های لازم در این زمینه ارائه و نامه نیز 

به پزشکان ارسال شده است.
عادلی در خصوص واکسیناسیون کرونا گفت: متاسفانه در استان قم، شاهد 
کمترین میزان واکسیناسیون هستیم و از سوی دیگر تعداد فوتی ها بالاست و اغلب 
افرادی که بستری هستند، واکسن نزده اند و این مطالعه نیز در دنیا صورت گرفته 

که اگر واکسن نزنیم دچار فرم شدید بیماری می شویم.
ابراز  واکسیناسیون،  امر  بر  مجدد  تاکید  با  قم  پزشکی  نظام  سازمان  رئیس 
امیدواری کرد و گفت: همشهریان به این امر اهتمام جدی داشته باشند و هر سه 

دوز واکسن را تزریق کنند.

گفت و گو / زهرا چیذری
در کلام رسول اکرم )ص( طلاق منفورترین حلال 
نزد خداست. اما طبق آخرین آمارها به ازای هر سه 
ازدواج سرانجام یک ازدواج طلاق و جدایی است. 
مطابق با »گزارش وضعیت اجتماعی و فرهنگی 
ایران پاییز 99 مرکز آمار ایران، آمارهای ازدواج رو 
به کاهش و در عوض آمار زندگی های مشترکی که 
افزایش است. بیشترین  به  انفرادی می شوند رو 
سهم از طلاق ها مربوط به ازدوج هایی با طول عمر 
کمتر از 5 سال است و گاهی زوج هایی که کمتر 
از یک سال زیر یک سقف زندگی کرده اند با توافق 
می دهند.  پایان  مشترک شان  زندگی  به  همدیگر 
مشاوره های قبل از طلاق هم انگار به نوشداروی 

بعد از مرگ سهراب تبدیل شده اند!
مراکز مشاوره پیش از طلاق اغلب در آشتی دادن 
زوج هایی که به گمان خودشان پایان راه رسیده اند، 
توفیقی ندارند! آمار روز افزون طلاق های توافقی به 
خوبی گویای این عدم توفیق است. وقتی پای درد و 
دل برخی زوج هایی که با طلاق توافقی از هم جدا 
شده اند می نشینید متوجه می شوید برخی از این 
با دریافت مبلغی حاضرند سریعتر  مراکز مشاوره 
برسانند.  سرانجام  به  را  ها  زوج  جدایی  ماجرای 
رئیسی«  ابراهیم  که »سید  به جایی رسید  ماجرا 
رئیس جمهور هم در سخنرانی خود به مناسبت 
مشاوران  اینکه  بر  تاکید  با  زن   روز  گرامیداشت 
نباید زوج ها را به طلاق تشویق کنند، تاکید کرد:» 
تشویق  زندگی  ادامه  به  را  زوجین  باید  مشاوران 
کنند، طلاق توافقی نباید به سهولت انجام شود. 
مشکلات مالی حل می شود.« به سراغ محمد رضا 
زمانی علویجه وکیل پایه یک دادگستری رفته ایم تا 
با گفتگو با این کارشناس حقوقی به آسیب شناسی 
به  که  رویه ای  بپردازیم.  توافقی  طلاق  موضوع 
درخواست رییس جمهور قرار است از این به بعد 
بیشتر مورد تامل قرار بگیرد و سهولت در وصول به 

طلاق به سرعت انجام نشود.
***در حال حاضر جامعه ما با آمار رو به رشد 
عمده  بخش   . است  مواجه  جدایی  و  طلاق 
این جدایی ها هم به صورت توافقی اتفاق می 
طور  به  و  طلاق  موضوع  بخواهیم  اگر  افتد. 
خاص طلاق توافقی را آسیب شناسی کنیم چه 

عواملی در این زمینه موثر است؟
بله همانطور که اشاره داشتید در حال حاضر با 
آمار روز افزون طلاق مواجهیم به طوری که بر طبق 
آمار رسمی سازمان ثبت احوال، تعداد قابل توجهی 
مسئله  این  و  انجامد  می  طلاق  به  ها  ازدواج  از 
عوامل  می شود.  منجر  خانواده  کانون  تزلزل  به 
متعددی در زمینه طلاق موثرند که دو عامل شیوع 
مصرف مواد مخدر و مشکلات اقتصادی درصدر 
این عوامل قرار دارند. بحث عدم وجود مشاوره های 
پیش و پس از ازدواج نیز از جمله عوامل مهم در بروز 
طلاق و جدایی هاست. در حال حاضر خدمات 
مشاوره و روانشناسی بسیار گران است و همه افراد 
و طبقات جامعه نمی توانند به راحتی از این خدمات 
را  زیادی  این مسئله آسیب های  و  استفاده کنند 
ایجاد می کند. در حالی که باید مشاوره های پیش 
و پس از ازادواج به صورت رایگان یا ارزان در خدمت 

زوج ها قرار گیرد.
*** اکنون سرعت زندگی هایی که  به واسطه 
آمار  از  می شود  پاشیده  هم  از  توافقی  طلاق 
نگاه  از  ازدواج در جامعه پیشی گرفته است. 
میتواند  مدت  کوتاه  در  راهکارهایی  چه  شما 
به بحث پیشگیری از افزایش آمار طلاق کمک 

کند؟
بحث مواد مخدر و مسائل اقتصادی را شاید نتوان 
به سرعت حل کرد اما به نظر من دولت برای انجام 
کاری اساسی در حوزه پیشگیری از طلاق می تواند 
انتظامی،  نیروی  همکاری  با  مختلف  مراکز  در 
رایگان  مشاوره های  بهداشت  وزارت  و  بهزیستی 
و ارزان را پیش بینی کند و در دسترس مردم قرار 
و مشکلاتشان  بتوانند مسائل  تا خانواده ها  دهد 
را با مراجعه به این مشاوران حل کنند. در غیر این 
صورت بنیاد خانواده با توجه به آمارهای جدایی و 

طلاق دچار آسیب جدی می شود.
توافقی  طلاق  بحث  در  رسد  می  نظر  ***به 
خانمها بیشتر آسیب می بینند و اغلب ناگزیرند 
بگذرند  مهریه  همچون  خود  حقه  حقوق  از 
تا با آقا برای طلاق توافق کنند. با این اوصاف 
توافقی  بازنده اصلی طلاق  می توانیم بگوییم 

خانمها هستند؟
ببینید طلاق به هر حال برای دو طرف هم خانم 
و هم آقا آسیب زاست. یک زندگی مشترک از هم 
پاشیده می شود و این میان دو نفر تنها می شوند 
و آسیب می بینند. البته به طور معمول این آسیب 

برای خانم در جامعه مان بیشتر از آقایان است.
این  از طلاق متوجه  پیش  بانوان  ***آیا همه 
آسیب ها هستند؟ یعنی به آن ها این آگاهی 
داده می شود که پس از طلاق ممکن است با چه 
مشکلات و معضلاتی در جامعه به زندگی شان 

ادامه دهند؟
وقتی زنی حاضر است مهریه و حق و حقوقش 
بگیرد در مرحله ای است که  ببخشد و طلاق  را 
تحملش به پایان رسیده است. به نظر من نباید این 
زن را بیش از این در تنگنا و فشار روانی قرار داد. در 
حال حاضر طبق قانون طلاق در اختیار مرد است 
و خانم ها برای طلاق گرفتن چالش دارند و سد 
گذاشتن بیشتر بر سر راه طلاق توافقی می تواند 
با مشکلات بیشتری مواجه  برای جدایی  را  زنان 
کند. زنی که مال و جوانی اش را گذاشته و حاضر 
به طلاق توافقی شده زنی است که می خواهد رها 
شود و نمی توان این فرد را به زور نگه داشت و این 
مسئله خودش آسیب های بیشتری می تواند به 
دنبال داشته باشد. وقتی زن و شوهری نمی توانند 
از  برای رهایی  راهی  باید  را تحمل کنند  یکدیگر 
این بن بست وجود داشته باشد در غیر این صورت 
این مسئله می تواند آسیب هایی داشته باشد و به 
شکلهای دیگری خود را نشان دهد. البته همان 
طور که گفته شد بسیاری از زوج ها به دلیل عدم 
دسترسی آسان به مشاور قبل و بعد از ازدواج به این 
روز می افتند. اگر نظارتی بر روی این مراکز مشاوره 
طور  به  زوج ها  همه  برای  مشاوران  و  شود  انجام 
رایگان خدماتی را ارائه بدهند شاید بتوان برخی از 

این زندگی های مشترک را از جدایی نجات داد.
***یکی از شروطی که در طلاق توافقی مطرح 
از  پیش  مشاوره  به  شوهر  و  زن  ارجاع  است 
طلاق است اما به نظر می رسد این مشاوره ها 
و  کنند  عمل  موفق  چندان  نتوانسته اند  هم 
آمار طلاق را کاهش دهند. نظر شما در این باره 

چیست؟
این مراکز مشاوره ای در دوره های قبلی مدیریت 
قوه قضائیه شکل گرفت. در ظاهر نیز این مسئله که 
زن و شوهر برای حل اختلافات خود پبش از طلاق 
عمل  در  اما  است  خوب  کنند  مراجعه  مشاور  به 

دیدیم که این مشاوره ها هیچگونه کارایی نداشت.
*** از نگاه شما چرا مراکز مشاوره قبل از طلاق 

کارایی لازم را ندارند؟
اراده ای برای توافق زوج ها وجود  در این مراکز 
ندارد. انگار هم مشاوران و هم زوج ها می دانند که 
این مرحله یکی از مراحلی است که باید طی کنند 
تا به طلاق برسند و به صورت فرمالیته و نمایشی 
و به نوعی فرمایشی آن را انجام می دهند. وقتی 
هم  از  باید  که  رسیده اند  جایی  به  شوهری  و  زن 
جدا شوند، تنها مجرب ترین مشاوران هستند که 
می توانند قدری به آن ها توافق برای تامل دوباره 
برای حفظ زندگی شان بدهند. اما اکنون می بینیم 
زوج ها قبل از طلاق چند جلسه ای به این مشاوران 
مراجعه می کنند و یک هزینه ای پرداخت می کنند 
تا این مرحله را صرفا از سر بگذرانند. من ندیدم که 
زوجی پس از این جلسات مشاوره به زندگی بازگشته 
باشد و این عمل، به نوعی اشتغال زایی برای مراکز 
مشاوره تبدیل شده است. باید از مشاوران حاذق 
برای این مراکز استفاده شود و این رویه صرفا یک 

تشریفات پیش از طلاق نباشد.
***جلسات مشاوره پیش از ازدواج تا چه اندازه 
می توانند در ثبات زندگی مشترک نقش داشته 
باشند و کار زوج ها پس از آن به مشاوره پس از 

ازدواج و جدایی توافقی ختم نشود؟
همواره باید علاج واقعه پیش از وقوع کرد؛ دولت 
باید مراکز مشاوره را رایگان کند تا زن و شوهرها به 
مرحله طلاق نرسند اما وقتی زوجین با هم مشکل 
را  یکدیگر  نیستند  حاضر  حتی  و  دارند  اساسی 
ببینند این مشاوره ها کمتر می تواند کارایی لازم را 
داشته باشد. مشاوره زمانی می تواند کمک کننده 
باشد که زن و شوهر مشکل دارند اما این اختلافات 
به مرحله حاد خود نرسیده و زن و شوهر همچنان 
همدیگر را دوست دارند، فقط سوء تفاهم دارند و از 
همه مهم تر، خودشان می خواهند مشکلشان حل 
شود و به زندگی شان باز گردند. وقتی زن و شوهر 
به مرحله طلاق و جدایی رسیده اند و نمی خواهند 
با هم زندگی کنند، این مشاوره ها حکم تشریفات 
پیش از طلاق را پیدا می کنند. پیشگیری را از هر 
زمانی می توان شروع کرد و پیشنهاد ما به دولت 
محترم این است که در این زمینه همتی به خرج 
دهند و این مراکز را در همه نقاط حتا در شهرستان 
های دور از مرکز هم دایر کنند. چرا که باور ما این 
است اگر مشاوره پیش از ازدواج اگر جدی گرفته 

شود کار زوج ها کمتر به طلاق کشیده می شود.
 ***از نگاه شما اگر زوجین فرصت بیشتری 
برای تامل درباره جدایی داشته باشند امکان 

دارد به زندگی باز گردند؟
موانع  توافقی  طلاق  برای  بخواهیم  ما  اینکه 
بیشتری ایجاد کنیم واین موضوع به سادگی امکان 
پذیر نباشد از یک جهت مثبت و از سوی دیگر منفی 
است. اینکه ما با اشکال تراشی و پیش بینی مسائل 
دست و پا گیر اداری و قضایی بخواهیم طلاق زن 
و شوهری را که به بن بست رسیده اند را سخت تر 
کنیم مشکل را به صورت ریشه ای حل نمی کند 
و به نوعی پاک کردن صورت مسئله است. اصلا 
شاید به صلاح هم نباشد مانع جدایی زن و شوهری 
شد که به مرحله طلاق و جدایی رسیده اند زیرا این 
مسئله تبعات خاص خودش را دارد و موجب بروز 
پدیده هایی مثل طلاق های عملی و رفتن زن  و 
شوهر به سمت خودشان یا حتی در مواردی منجر 
به بروز آسیبهای اجتماعی و خانوادگی همچون 
خیانت و حتی جنایت شود. طلاق برای هر زوج 
نسبی است. طلاق از موضوعاتی است که نمی توان 
برای آن نسخه ای دستوری واحدی پیچید و باید از 
جامعه  عاطفی،  روحی  مالی،  مذهبی،  زوایای 
شناختی و روانشناختی این مسئله را بررسی کرد تا 
تصمیمی گرفته نشود که تبعاتش بدتری به دنبال 
داشته باشد. ممنوعیت طلاق توافقی نمی تواند 
ماهیت ماجرا را تغییر دهد نباید بگذاریم خانواده 
مضمحل شده و به مرحله فروپاشی برسد در غیر 
این صورت نمی توان اقدامات چندانی انجام داد 
و به ندرت چنین اقداماتی مثمرثمر خواهد بود. 
حتما لازم است که دلایل این نوع طلاق ها بررسی 
و برای آن راهکاری کلان ایجاد شود. لازم است که 
این زوج ها به مشاور مراجعه کنند اما زمانی که این 
رویه صرفا یک مرحله از طلاق باشد و نگاه به آن به 
همین شکل ادامه داشته باشد طولانی شدن پروسه 
طلاق راه به جایی نمی برد. نظارت بر مراکز مشاوره، 
استفاده از مشاوران حاذق، عمومی کردن مشاوره 
پیش از ازدواج و ارائه راهکارو کمک به زوج هایی که 
برای طلاق مراجعه کرده اند می تواند در پیشگیری 

از طلاق توافقی موثر باشد.

نوشدارویی که زوج ها را به زندگی باز نمی گرداند؛

در مراکز مشاوره قبل از طلاق چه می گذرد؟

استاد اپیدمیولوژی )همه گیرشناسی( دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 
با تاکید بر اینکه اعتماد به واکسن به اندازه اثربخشی واکسن ها ضروری است، 
گفت: اطلاع رسانی و شفاف سازی درست در مورد مسائل مربوط به واکسن، 

زمینه اعتماد و استقبال از واکسیناسیون بخصوص در مردان را فراهم می کند.
در تقویم رسمی کشور، اول تا هفتم اسفند ماه، هفته ملی سلامت مردان 
نامگذاری شده که شعار امسال، »مشارکت مردان، واکسیناسیون حداکثری، 

محافظت جمعی« است.
انتخاب این شعار شاید با توجه به وضعیت شیوع ویروس کرونا در کشور و تزریق 
واکسن به عنوان مهارکننده آن همچنین استقبال کمتر مردان از واکسیناسیون 
در نظر گرفته شده است زیرا بر اساس آمارهای وزارت بهداشت، زنان در برنامه 
واکسیناسیون از مردان جلوتر افتاده اند به طوری که در آذر سال جاری 17.7 

درصد مردان و 16.4 درصد زنان بالای 10 سال واکسن نزده  بودند.
واکسن یکی از موفق ترین و مقرون به صرفه ترین ابزارهای بهداشت عمومی 
است که تا حد زیادی به حذف یا کنترل چندین بیماری جدی در قرن گذشته 
کمک کرده است. به همین دلیل، برای کنترل همه گیری ویروس کرونا علاوه بر 
اقدامات موثر بهداشت عمومی مانند فاصله گذاری اجتماعی، استفاده از ماسک، 
شستن دست ها، اجتناب از فضاهای شلوغ سربسته و آموزش جمعیت عمومی، 
واکسیناسیون در کاهش بیماری و پیشگیری از مرگ و میر ضروری است. با این 
حال، تردید در واکسیناسیون به یک مساله جهانی در حال ظهور تبدیل شده 
تا آنجا که سازمان بهداشت جهانی این تردید را یکی از 10 تهدید نخست برای 

سلامت جهانی معرفی کرده است.
اپیدمیولوژی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی روز یکشنبه و به  استاد 

بهانه نخستین روز از هفته ملی سلامت مردان که »به باورهای نادرست در زمینه 
واکسیناسیون علیه کووید 19« نامگذاری شده است، در گفت و گو با خبرنگار 
حوزه زنان و خانواده ایرنا، درباره چرایی تردید داشتن افراد به واکسیناسیون 
اثربخشی خود  اندازه  به  به واکسن  اعتماد  بخصوص در میان مردان، گفت: 
واکسن ها ضروری است که این اعتماد، ممکن است در سه سطح اعتماد به 

محصول، اعتماد به ارائه دهنده واکسن و اعتماد به سیاستگذاران باشد.
شفاف سازی  و  اطلاع رسانی  تاکنون  متاسفانه  اظهارداشت:  سوری  حمید 
درستی در مورد مسائل مربوط به واکسن یا عوارض احتمالی آن انجام نداده ایم 
و همچنان پرسش های زیادی در ذهن مردم و کارشناسان بی پاسخ مانده است. 
ننشسته اند  بیکار  یا واکسن ستیزان هم  از سوی دیگر، گروه های ضدواکسن 
و از همین عدم شفاف سازی و سکوت بهره می برند و افرادی را به دنبال خود 

می کشانند.
استاد اپیدمیولوژی دانشگاه شهید بهشتی یادآور شد: در دنیای امروز اگر منابع 
خبری موثق و مورد اعتمادی وجود نداشته باشد به طور قطع مردم به سراغ منابع 
دیگری می روند که به لحاظ روحی آنان را اقناع می کند. این در حالی است که 
القا دستورات نادرست در خصوص مهار اپیدمی و اثر بخشی واکسیناسیون هم 

می تواند زمینه بی اعتمادی را فراهم کند.
از  استقبال  بودن  کمرنگ  در  کشور  از  خارج  سفرهای  تاثیر  به  سوری 
واکسیناسیون اشاره کرد و افزود: برخی مردم به دلیل سفر به خارج از کشور به 
دنبال واکسن هایی هستند که برای گرفتن ویزا با مشکل روبه رو نشوند. رفع این 
موانع در کنار اعتمادسازی به واکسیناسیون از راهکارهای اصلی مشارکت مردم 

بخصوص مردان در این فرایند است.

استاد اپیدمیولوژی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی:

اعتماد به واکسن به اندازه اثربخشی واکسن ها، ضروری است
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مدیر برنامه ریزی شرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار پاسخ می دهد؛

سرنوشت سود سهامدارانی که سهام 
عدالت خود را فروختند چه می شود؟

مدیر برنامه ریزی شرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار گفت: برخی از 
افراد که درصدی از سهام عدالت خود را به فروش رسانده اند، به همان نسبت 
سود آنها کاهش پیدا می کند و سود سهام به دارندگان جدید سهام عدالت واریز 

می شود.
»محمدجواد فرهانیان« با بیان اینکه برای دارندگان پرتفوی سهام عدالت به 
مبلغ اسمی 532 هزار تومان حدود 550 هزار تومان سود سهام عدالت مربوط 
به عملکرد سال 99 امسال قبل از پایان سال واریز می شود، افزود: برای کسانی 
که سهام عدالت به مبلغ اسمی یک میلیون تومانی دارند، تقریبا دو برابر این 
رقم واریز می شود و هیچ تفاوتی در انتخاب روش مدیریت مستقیم یا مدیریت 

غیرمستقیم در سهام عدالت وجود ندارد.
وی خاطرنشان کرد:  عده ای از افراد سال گذشته که سود سهام مربوط به 
عملکرد سال 98 در دو مرحله اسفند 99 و تیر ماه 1400 واریز شد، برخی از 
افراد شماره شبا حساب آنها دارای مشکل بود، به طور مثال حساب آنها راکد 
بوده یا حساب دو امضایی بوده و یا مشکلات دیگری داشتند که سود آنها به 
شرکت سپرده گذاری برگشت خورد و اگر امسال این افراد شماره شبای حساب 
فعال بانکی خود را در سامانه سهام عدالت یا سامانه سجام اعلام کنند، امسال 
با سود سهام سال 99 سودهای سال های قبل را هم دریافت  هم همزمان 

خواهند کرد.
مدیر برنامه ریزی سمات در مورد اینکه آیا امکان اصلاح شماره حساب وجود 
دارد، گفت:  بله امکان اصلاح شماره حساب جدید متعلق به فرد وجود دارد، 
همچنین سامانه 1569 شرکت سپرده گذاری مرکزی پاسخگوی سهامداران 
عدالت است؛ بنابراین کسانی که می خواهند، به اصلاح شماره حساب خود 

اقدام کنند از طریق سامانه سهام عدالت یا سامانه سجام اقدام کنند.
وی با بیان اینکه در مورد میزان سود سهام عدالت نمی توانیم فعلا عدد دقیقی 
اعلام کنیم گفت: برخی از شرکت های سرمایه پذیر قسمتی از سود خود را صرف 
افزایش سرمایه شرکت می کنند و به جای سود نقدی سهام جایزه و یا حق تقدم 
به سهامداران اختصاص می دهند یا سهامدار عدالت دارای یک دارایی جدید 
می شود که در آینده می تواند از منافع آن استفاده کند، اما به هر حال هر میزان از 
سودی که برای شرکت سپرده گذاری مرکزی اعلام شود بعد از تجمیع بلافاصله 
به حساب ذی نفعان سهام عدالت واریز می شود. فرهانیان همچنین گفت: تمام 
تلاش این است که تا قبل از پایان سال جاری توزیع سود سهام عدالت مربوط به 

عملکرد سال 99 شرکت های سرمایه پذیر به حساب ذی نفعان واریز شود.
به گفته مدیر برنامه ریزی سمات، سود سهام عدالت برای 49 میلیون سهامدار 
عدالت از طریق شرکت سپرده گذاری مرکزی و بر اساس شماره حساب های 
اطلاعات  جامع  سامانه  خصوصی سازی،  سازمان  سامانه های  در  اعلامی 

مشتریان، سجام و سامانه سهام عدالت واریز می شود.
انجام شده است که  با شرکت های سرمایه پذیر  تاکید کرد: مکاتباتی  وی 
براساس مصوبات شورای عالی بورس و سازمان بورس شرکت ها باید هر چه 
سریع تر سود عملکرد خود را به حساب شرکت سپرده گذاری مرکزی واریز کنند 

تا قبل از پایان سال توزیع سود سهام عدالت برای ذی نفعان انجام شود.
 

قائم مقام سازمان راهداری: 

سالانه ۶۰ هزار میلیارد تومان
 اعتبار نیاز داریم

قائم مقام سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای کشور گفت: این سازمان  
سالانه 60 هزار میلیارد تومان برای نگهداری راه ها و نوسازی ناوگان نیاز دارد اما 

نزدیک به یک سوم این بودجه را هم در اختیار ندارد.
فرامرز مداح روز یکشنبه در آیین تکریم و معارفه مدیرکل راهداری و حمل و 
نقل جاده ای استان کرمان افزود: در شرایط تحریم قرار داریم، نمی توانیم نفت 
بفروشیم و اعتبارات را منتقل کنیم، کمبودهای کنونی راه های کشور نیز ناشی 

از اعتبارات است وگرنه پرسنل ما با تمامی توان تلاش می کنند.
وی اظهار داشت: سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای 15 هزار میلیارد 
تومان به پیمانکاران بدهی دارد که برای پرداخت آن از استاد خزانه استفاده 

می شود و یا برای پرداخت بدهی مشکلات خاصی وجود دارد.
قائم مقام سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای کشور گفت: این سازمان 
متولی 230 هزار کیلومتر راه های کشور است که باید نگهداری شود و علاوه بر 

آن ساخت محورهای روستایی را نیز برعهده دارد.
وی افزود: این سازمان با داشتن مجموعه ای از جمله 600 هزار راننده، 360 
هزار وسیله نقلیه  باری، 15 هزار اتوبوس، 35 هزار سواری، 30 هزار مینی بوس، 
متولی خدمات بسیاری به مردم کشور است. مداح با اشاره به اهمیت خاص 
کرمان در کشور عنوان کرد: این استان حجم راه های بسیار بالایی دارد، مسیر 
اصلی بنادر به مرکز کشور نیز هست و وجود بارگاه سردار دلها سپهبد شهید حاج 

قاسم سلیمانی اهمیت این استان را افزایش داده است.
وی تصریح کرد: حسن انتصاب جدید احسان عراقی زاده به عنوان مدیرکل 
راهداری و حمل و نقل جاده ای استان کرمان این است که یک نفر را از درون 
مجموعه ارتقا دادیم که موجب مسرت کل سازمان راهداری است زیرا ارتقای 

یک نفر موجب ایجاد انگیزه در همکاران و ارتقای دیگران می شود.

یک مقام مسئول اعلام کرد؛

ظرفیت ۲۲ میلیون تنی ذخیره سازی 
کالاهای اساسی در کشور

ظرفیت  از  ایران  دولتی  بازرگانی  شرکت  مهندسی  و  فنی  دفتر  مدیرکل 
ذخیره سازی 22 میلیون تنی کالاهای اساسی خبر داد.

احمد عبدلی میزان ظرفیت ذخیره سازی گندم کشور را بیش از 21 میلیون 
تن اعلام کرد و افزود: تعداد کل سیلوهای گندم بتنی و فلزی در دو بخش دولتی 
و خصوصی 479 واحد است که این تأسیسات و مراکز نگهداری استاندارد و 

دائم، توان ذخیره سازی 14 میلیون و 750 هزار تن گندم را دارد.
عبدلی گفت: تعداد کل انبارهای ذخیره سازی گندم که به صورت مکانیزه 
و ساده تأسیس شده و قابل بهره برداری است به 282 انبار به ظرفیت 5.5 
میلیون تن می رسد. وی همچنین از ظرفیت ذخیره سازی بیش از یک میلیون 
تن سایر کالای اساسی از جمله برنج و شکر خبر داد و گفت: میزان ظرفیت 

سردخانه های در اختیار شرکت بازرگانی دولتی ایران نیز 62 هزار تن است.
مدیر کل دفتر فنی و مهندسی شرکت بازرگانی دولتی میزان ظرفیت مخازن 

روغن ملکی و استیجاری این شرکت را 261 هزار تن اعلام کرد.
عبدالی گفت: با احتساب ظرفیت ذخیره سازی سیلوها و انبارهای گندم و 
انبارهای ذخیره سازی کالاهای اساسی و مخازن روغن، هم اکنون 22 میلیون 
و 751 هزار تن ظرفیت برای نگهداری کالاهای اساسی داریم که این مقدار 
ظرفیت در حد بسیار مطلوبی قرار دارد و پتانسیل خوبی برای بازرگانی کالاهای 

اساسی به ویژه گندم برای ایجاد ارزش افزوده فراهم کرده است.

گزارش های مردمی حاکی از تداوم نارضایتی ها از خلف وعده های خودروسازان 
محصولات  جای  به  مشتریان،  به  بدقولی  با  سایپا  و  ایران خودرو  و  است 

پیش فروش شده، محصولات دیگری را عرضه می کنند.
اوایل بهمن ماه امسال بود که حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب 
در دیدار جمعی از تولیدکنندگان و فعالان صنعتی، لزوم ارتقای کیفیت کالاهای 
تولید داخل را مورد تأکید قرار دادند و افزودند: حمایت های عملی و تبلیغاتی از 
تولید داخلی باید منجر به ارتقای کیفیت محصولات و همچنین ارتقای فناوری 
شود، اما متأسفانه در برخی صنایع به ویژه در صنعت خودرو به موضوع کیفیت 

توجه نمی شود و مردم نیز به حق به آنها اعتراض دارند.
رهبر انقلاب خاطرنشان کردند: اگر با وجود فضای حمایتی از تولید داخل، 
به جای ارتقای کیفیت، قیمت ها افزایش یابد، مساله بدی است، زیرا نتیجه همه 
حمایت های دولتی، بانکی و جلوگیری از رقابت های خارجی، عملًا منجر به بالا 

رفتن قیمت شده است. تاکیدات رهبر معظم انقلاب در این زمینه و لزوم جلب 
رضایت مشتریان در حالی است که گزارش های مختلف دریافتی ایرنا حاکی از 

تداوم نارضایتی ها از خودروسازان به انحاء مختلف است.
خودروهایی که تحویل نمی شوند

در جدیدترین موارد، چند تن از مشتریان در گفت و گو با ایرنا از برنامه های 
پیش فروش یکی از خودروسازان گله کردند و گفتند: اردیبهشت ماه امسال در 
قرعه کشی پیش فروش خودروی ساینا اس برنده شدند و با وجود تکمیل وجه که 
مقرر بود دی ماه امسال خودرو خود را تحویل بگیرند، اما تاکنون تحویل انجام 

نشده است.
 آنان بیان داشتند: در تماس با نمایندگی های سایپا مسوولان مربوطه اعلام 
کردند خودرو ساینا اس موجود نیست و به جای آن خودرو ساینا معمولی را برای 

تحویل پیشنهاد کردند.

این مشتریان ادامه دادند: نمایندگی های یاد شده دلیل عدم عرضه خودرو 
بیان  ریزتراشه ها  جهانی  مشکل  و  الکترونیکی  قطعات  برخی  نبود  را  ساینا 
می کردند، این در حالی است که کارشناسان عنوان می کنند به لحاظ فنی هیچ 
تفاوتی بین دو خودروی ساینا معمولی و ساینا اس وجود ندارد و به نظر می رسد 

نمایندگی ها به دنبال بهانه هستند.
به گزارش ایرنا، عدم تحویل خودرو ساینا اس به مشتریان در حالی است که 
سایپا در برنامه پیش فروش پنجشنبه هفته گذشته خود این خودرو را مجدد در 

برنامه تحویل قرار داده است که عجیب به نظر می رسد.
داستان تمام نشدنی ساندروهای تحویل نشده

مشتری ناراضی دیگری در تماس با خبرگزاری جمهوری اسلامی عنوان کرد: 
اسفند ماه سال 96 به منظور دریافت خودرو ساندرو استپ وی با پیش پرداخت 
28 میلیون تومان ثبت نام کردم که پس از مدتی از عدم تحویل خودرو به دلیل 

تحریم ها مطلع شدم.
وی افزود: شرکت سایپا در مرحله نخست پیشنهاد دریافت خودروی سراتو به 
جای ساندرو استپ وی با پرداخت 200 میلیون تومان وجه اضافه ارائه کرد، اما آن 

زمان اینقدر پول نقد در اختیار نداشتم که در طرح تبدیل شرکت کنم.
این مشتری خاطرنشان کرد: پس از مدتی شرکت سایپا دریافت دو دستگاه 
خودرو کوییک آر و یک دستگاه کوییک دنده اتوماتیک را به جای ساندرو استپ 

وی پیشنهاد کرد.
 وی ادامه داد: با افزایش قیمت خودرو در بازار و با توجه به اینکه قیمت هر 
دستگاه ساندرو استپ وی صفر کیلومتر در بازار تا 700 میلیون تومان هم رسید، 
با انجام محاسبات سر انگشتی زیان 90 میلیون تومانی با شرکت در این طرح 
احساس کردم؛ بنابراین در آن زمان در طرح جایگزین یاد شده شرکت نکردم تا 

شاید به خودروی ساندرو برسم.
 وی بیان داشت: با گذشت چندماه و اطمینان از اینکه خودروی ساندرو استپ 
وی در کار نخواهد بود، بالاخره تصمیم به شرکت در طرح جایگزین گرفتم و 
حتی مسوولان نمایندگی از آن استقبال کردند، اما در زمان تحویل خودرو اعلام 
کردند که کوییک اتوماتیک موجود نیست و به جای آن دریافت کوییک معمولی 

را پیشنهاد کردند.
عدم عمل به وعده ها از سوی خودروسازان در حالی است که برخی مشتریان 
نیز در تماس با ایرنا از رسیدن به خودروهای پیشنهادی خودروسازان با طرح 
دعوی در دادگاه ها و گرفتن حکم قضایی علیه خودروسازان خبر دادند. یعنی 
حتی زمانی که طرح های جایگزین پیشنهاد می کنند، مشتری باید با صرف وقت 
و هزینه و حضور در دادگاه و مقابله با تیم قوی حقوقی خودروسازان، به حق خود 

برسد که از عهده هر مشتری هم ساخته نیست.
عدم عمل به تعهدات در کنار افت کیفی تولیدات خودروسازان داخلی در 
سال های گذشته از جمله مسائلی است که همواره نُقل محافل بوده و اقشار 

مختلف مردم به آنهل اشاره و انتقاد می کنند. 
با این حال، جز اندک موارد، در بیشتر اوقات اعتراضات مشتریان راه به جایی 
نمی برد و چیزی به نام حقوق مشتری و خدمات پس از فروش، به معنای واقعی 

کلمه محلی از اعراب ندارد.

وقتی خریداران مجبور به شکایت قضایی برای تحویل خودرو می شوند؛

خودروسازان همچنان به وعده هایشان عمل نمی کنند

مدیرعامل بانک مسکن گفت: رقم کل اقساط بازگشتی وام های مسکن در سال جاری به 42 هزار میلیارد تومان خواهد رسید و اقساط برگشتی 
وام های مسکن، یکی از روش های تأمین مالی طرح نهصت ملی مسکن خواهد بود.

»محمود شایان« در هشتمین همایش سالانه اقتصاد مقاومتی با موضوع »مسکن؛ پیشران تولید«با اشاره به قانون جدید جهش تولید مسکن مصوب 
سال جاری که سهم بخش مسکن از تسهیلات بانکی را 20 درصد اعلام می کند، افزود: افزایش این سهم به 20 درصد جای نگرانی ندارد چون خلق 

پول جدید نمی شود بلکه قرار است سهم سایر بخش ها جابجا شده و از کشاورزی و صنعت به بخش مسکن هدایت شود.
شایان در رابطه با شبهه تورم زا بودن خط اعتباری مسکن مهر در دولت دهم که منتقدان آن را به نهضت ملی مسکن ربط می  دهند گفت:  بر اساس 
آمار بانک مرکزی، متوسط رشد نقدینگی در متوسط 47 ساله اخیر از سال 1353 تاکنون 27 درصد بوده است. این شاخص در دوره پس از مسکن مهر 

از سال 1387 تا 1399 معادل 28 درصد بوده است. یعنی یک درصد افزایش رشد نقدینگی داشتیم.
مدیرعامل بانک مسکن در این باره گفت: همچنین رشد نقدینگی از سال 1393 تا 1399 مجدداً به 27 درصد برمی گردد. رشد نقدینگی 8 سال قبل 

مسکن مهر هم 28 درصد بوده است بنابراین اختصاص خط اعتباری مسکن مهر، تأثیری در رشد نقدینگی نداشت.
مدیرعامل بانک مسکن درباره تأثیر خط اعتباری مسکن مهر در رشد پایه پولی گفت: از سال 1353 تا 1399 متوسط رشد پایه پولی 24 درصد بوده 
است. در دوره مسکن مهر این شاخص به 18 درصد، پس از مسکن مهر به 21 درصد و 8 سال قبل از مسکن مهر 26 درصد بوده است بنابراین علی رغم 

استفاده از خط اعتباری مسکن مهر، رشد نقدینگی کاهش داشته است. به عبارت دیگر، وام دهی به بخش مسکن، ایجاد رشد نقدینگی نمی کند.
شایان تصریح کرد: سال گذشته رقم کل اقساط بازگشتی وام های مسکن 34 هزار میلیارد تومان بود. پیش بینی ما این است که این شاخص در سال 
جاری به 42 هزار میلیارد تومان برسد یعنی اقساط برگشتی وام های مسکن، عامل تأمین مالی جدید این بخش در بلندمدت است و بانک می تواند به 

راحتی از محل آورده مردمی و اقساط بازگشتی، بخش مسکن را تأمین اعتبار کند.
مدیرعامل بانک تخصصی بخش مسکن گفت: در حالی رقم اقساط بازگشتی وام های مسکن این بانک در سال جاری به 42 هزار میلیارد تومان 

می رسد که کل خط اعتباری مسکن مهر 55 هزار میلیارد تومان بود.
وام دهی به بخش مسکن باعث بلوک سرمایه نمی شود

وی خاطرنشان کرد: اگر بانک ها 5 هزار میلیارد تومان به بخش صنعت بدهند، امکان ندارد تولیدکننده بتواند ظرف 6 ماه معادل این رقم محصول 
بفروشد و وام را پس بدهد بنابراین بانک مجبور است سود آن را افزایش دهد که عملًا ظرف چند سال رقم وام از 5 به 10 هزار میلیارد تومان می رسد. به 

عبارت دیگر، وام دهی به سایر بخش ها سبب بلوکه شدن پول می شود اما در بخش مسکن چیزی به اسم »بلوکه شدن منابع« نداریم.
وی یادآور شد: بر اساس قانون جهش تولید مسکن، اگر بانک ها به ساخت مسکن وام ندهند، معادل 20 درصد جریمه مالیاتی می شوند. هیچ سیستم 

بانکی حاضر نیست وام ندهد ولی مالیات بدهد.
شایان در خصوص تورم مسکن گفت: اگر قرار است تورم عمومی کنترل شود، باید اول قیمت مسکن کنترل شود. در کشور ما همواره تورم مسکن از 
تورم عمومی جلوتر بوده است. تنها یک راه برای کاهش این نرخ تورم وجود دارد و آن اجرای تکلیف مجلس و دولت مبنی بر ساخت سالانه یک میلیون 

واحد مسکونی است تا جلوی قیمت رشد مسکن و پس از آن تورم عمومی گرفته شود.

رئیس اتاق تعاون ایران معتقد است 95 درصد قوانین بخش تعاون در حوزه مختلف دستگاه 
های اجرایی متوقف مانده و انجام نشده است؛ با این حال ابراز امیدواری کرده که سال آینده، 

نویدبخش اخبار خوبی برای بخش تعاون باشد.
برای  کارآمد  روشی  عنوان  به  تعاونی  بخش  از  کشورها  از  بسیاری  در  که  آنکه  علیرغم 
مردمی سازی اقتصاد و گسترش عدالت اجتماعی استفاده می شود اما در کشور ما با وجود 
تاکیدات دینی و قوانین بالادستی و مترقی بسیار، توجه به این بخش در طول سالها مورد 

غفلت واقع شده است.
بهمن عبدالهی - رئیس اتاق تعاون ایران، معتقد است: بیش از 95 درصد قوانین بخش 

تعاون در حوزه مختلف دستگاه های اجرایی متوقف مانده و انجام نشده است.
او می گوید: متاسفانه موانع زیادی در رشد و توسعه بخش تعاون بوده که اساسی ترین و مهم 
ترین مشکلات در این سالها، تفکر بخشی از مسئولان بوده و بسیاری از دولت ها اعتقادی به 

توانمندی و ظرفیت های بخش تعاون در اقتصاد نداشته اند.
عبداللهی از ظرفیت بالای بخش تعاون به عنوان نقطه قوت این بخش در حوزه اقتصاد 
یاد کرده و می گوید: در حوزه قانونگذاری و قوانینی که ناظر به ارتقاء بخش تعاون باشند، 
کمبودی نداریم، به ویژه قانون اجرای سیاست های کلی اصل 44  قانون اساسی که در 
فصل سوم احکام مترقی در خصوص بخش تعاون پیش بینی شده است، همچنین در سند 
توسعه بخش تعاون که در سال سال 1392 تصویب شده که دستگاه های اجرایی متعددی 
مسئولیت مستقیم دارند که اقداماتی برای افزایش سهم تعاون در اقتصاد ملی به انجام 

برسانند و در قانون به صراحت تکلیف شده است.
آنطور که رئیس اتاق تعاون ایران در خصوص عملکرد مجلس می گوید:  مجلس دو وظیفه 
قانونگذاری و نظارت بر حسن اجرای قانون را بر عهده دارد تا وقتی قانونی ابلاغ می شود، 
مجلس بر نظارت آن اهتمام داشته باشد، درحالی که نظارتی بر قوانین بخش صورت نگرفته 
است. وی با اشاره به رویکرد دولت سیزدهم و اعتقاد راسخ رئیس جمهور به بخش تعاون و 
همچنین وزارت تعاون و فراکسیون تعاون مجلس، امیدوار است که سال آینده نوید بخش 

اخبار خوبی برای بخش تعاون باشد.
در آبان 1398 مقام معظم رهبری در دیدار با فعالان اقتصادی، به صراحت وزیران و مسئولان 

امر را مخاطب قرار دادند که تلاش کنند مشکلات بخش تعاون با جدیت حل شود.

مدیرعامل بانک مسکن اعلام کرد:

وام دهی به بخش مسکن، ایجاد رشد نقدینگی نمی کند
 رئیس اتاق تعاون ایران :

بخش تعاون کمبود قانون ندارد؛ میل اجرا نیست!

رئیس هیأت عامل صندوق توسعه خبرداد؛

صندوق توسعه ملی به دنبال ورود به بازار سهام
دنبال  به  گفت:  توسعه  صندوق  عامل  هیأت  رئیس 
سرمایه گذاری در حوزه سهام از طریق همان صندوق تثبیت 
اولین حرکت  این  بازار سرمایه هستیم که می توان گفت 

صندوق برای تملک سهام در بازار سرمایه خواهد بود.
پنجمین نشست از سلسله نشست های تخصصی-علمی 
صندوق توسعه ملی به صورت مجازی با موضوع "مقایسه 
دیگر  ملی  ثروت  صندوق  با  ایران  ملی  توسعه  صندوق 

کشورها" روز شنبه 30 بهمن 1400 برگزار شد.
این نشست مجازی، مهدی غضنفری رئیس هیأت  در 
عامل صندوق توسعه ملی و سیده فاطمه مقیمی، دبیر 
 )ICC( کمیسیون مقررات و رویه های بازرگانی کمیته ایرانی
به عنوان سخنرانان اصلی و نگین حیدری زاده به عنوان 
دبیر نشست حضور داشتند. در ابتدای این نشست، سیده 
فاطمه مقیمی، دبیر کمیسیون مقررات و رویه های بازرگانی 
کمیته ایرانی )ICC( گفت: این دفتر به دنبال نزدیک کردن 
روابط اقتصادی و دیدگاهای تجاری بین ایران و جهان است 
و به عنوان"کمیسیون رویه ای تجاری” مصمم به استفاده از 

تجارب بالای دکتر غضنفری در این بخش است.
مهدی غضنفری در ادامه ی نشست در خصوص معرفی 
صندوقهای ثروت ملی دنیا، گفت: جلسه حاضر فرصت 
مناسبی برای بازگویی وضعیت صندوق ایران و مقایسه آن 
با صندوقهای جهان به وجود آورده است. وی در تشریح 
صندوقهای ثروت ملی در جهان گفت: حداقل 55 کشور 
با فعالیت های متنوع دارای صندوق ثروت ملی هستند که 
برخی مانند آمریکا 12 و امارات 6 صندوق دارند. مجموع 

سرمایه های صندوق های ثروت ملی جهان رو به تزاید است 
برآورد می شود که  تریلیون دلار  بر 9/3  بالغ  اکنون  و هم 
صندوق نروژ با سابقه ترین و بالاترین دارایی را داشته و در این 

بین کشور ایران رتبه بیستم جهان را داراست.
رئیس هیأت عامل صندوق توسعه ملی با بیان اینکه شروع 
فعالیت اولین صندوق ثروت ملی در جهان به سال 1953 
ثروت  صندوق  کار  شروع  گفت:  می گردد،  بر  کویت  در 

ملی در ایران نیز بعد از تجربه حساب ذخیره ارزی، به 10 
سال قبل بر می گردد که صندوق نسبت به حساب ذخیره 
مبنای قوی تر و اساسنامه محکم تری دارد. به گفته وی، 
صندوق های ثروت ملی از نظر ورودی سه دسته هستند. 
برخی از مازاد فروش نفت و فرآورده های نفتی منابع خود 
را دریافت می کنند و برخی از مازاد فروش کالاهای معدنی 
مثل: مس و سایر مواد کانی و برخی دیگر مثل صندوق های 

چین و هنگ کنگ از محل مازاد تجارت خارجی ورودی 
دارند. همچنین خروجی نحوه مصرف این منابع را هم سه 
گونه دانست. از نظر وس صندوق های ثروت ملی یا هدف 
تثبیتی دارند، یا توسعه ای و یا صیانتی. البته گاهی اهداف 
ترکیبی نیز دارند. وی گفت منظور از تثبیتی آنست که همه 
یا اندکی از منابع صندوق نقش بودجه ثانویه را برای دولت 
پیدا می کند. در هدف توسعه ای، منابع صندوق به صورت 
تسهیلات و سایر روش های در مسیر توسعه قرار می گیرد. 
اما بهترین هدف صندوق ها از نظر غضنفری، هدف صیانتی 
است که در این روش صندوق به فکر تزاید دارایی خود برای 
نسل های بعدی است و لذا در این شیوه که از جمله اهداف 
قریب به اتفاق همه صندوق های جهان است خود صندوق 
صورت  به  را  آنها  همه  و  است  بسیاری  دارایی های  دارای 
سهام، یا مستقلات و یا اوراق قرضه کمک کرده و به جای 
اعطای تسهیلات، سرمایه گذاری می کند. دکتر غضنفری با 
بیان اینکه در اساسنامه صندوق توسعه ملی هم نحوه تأمین 
منابع و هم شیوه مصارف، ذکر شده است؛ تصریح کرد: 
از عوائد  تبدیل بخشی  آمده است:  دراساسنامه صندوق 
ناشی از فروش نفت وگاز و میعانات گازی و فرآورده های نفتی 
به ثروت های ماندگار، مولد و سرمایه های زاینده اقتصادی و 
نیز حفظ سهم سهم های آینده از منابع خدادادی که بر این 
اساس، صندوق توسعه ملی دارای ویژگی های توسعه ای و 
صیانتی است ولی البته باید اصلاحاتی در اساسنامه صورت 
گیرد که بتواند وظایف وظایف صیانتی خود را بهتر و روان تر 

انجام دهد.
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حمید مطهری: 

سازمان یافته و برای تخریب
 از پرسپولیس انتقاد می کنند

مربی تیم فوتبال پرسپولیس می گوید برخی سازمان یافته و برای تخریب از این 
تیم انتقاد می کنند. 

حمید مطهری در گفت وگویی در مورد شرایط تیم فوتبال پرسپولیس اظهار 
کرد: در مدت بیش از دو سالی که ما در پرسپولیس بوده ایم، همیشه سعی کردیم 
در این تیم ثبات ایجاد کنیم و یک فوتبال رو به جلو و قابل احترام ارائه بدهیم. 
با این حال پرسپولیس در شرایط سخت  اما  امسال مشکلات زیادی داشتیم 
هم نشان می دهد که تیم بزرگی است. با این مشکلاتی که ما داشتیم شاید باید 
روی روند فنی ما هم تاثیر می گذاشت اما با توجه به بازیکنان و تیمی که داریم، 
روند خوب مان را حفظ کردیم. ما در شرایط سخت باید نشان دهیم که تیم بزرگی 
هستیم و با ذهن برنده  خواه پیش می رویم. با وجود همه مشکلاتی که داشتیم تا 

اینجای فصل خوب کار کردیم و الان هم در کورس قهرمانی هستیم.
او در ادامه در پاسخ به سوالی درباره فشارهای پس از شکست برابر فولاد هم 
گفت: هر چه در سطح بالاتر مربی گری می کنید و یا کار می کنید فشارهای 
بیش تری را باید تحمل کنید. در پرسپولیس این فشارها واقعا زیاد است. این 
فشارها هم روی ما به عنوان مربی و هم روی بازیکنان است. ما در آن دیدار در 
شرایطی شکست خوردیم که شش یا هفت بازیکن مان را نداشتیم که این موضوع 
منجر به باخت شد و بعد زیر فشار قرار گرفتیم اما ما زیر این فشارها هیچ وقت خم 
نمی شویم و بعد تلاش کردیم که ریکاوری خوبی داشته باشیم و بعد از آن بازی دو 
برد خیلی خوب برابر نساجی و آلومینیوم به دست آوردیم. این موضوع بزرگی تیم 
ما را نشان می دهد که خیلی سریع خودمان را با شرایط تطبیق می دهیم. البته این 
که می گویم در دیدار برابر فولاد شش، هفت بازیکن مان را نداشتیم نمی خواهم 
برد تیم فولاد را لوث کنم چون بعد از بازی هم به آن ها تبریک گفتم. آن ها برای برد 

خیلی زحمت کشیدند اما ما هم مستحق شکست نبودیم.
وی افزود: همیشه نشان داده ایم به معنای واقعی کلمه یک تیم هستیم و کار 
تیمی در پرسپولیس حرف اول را می زند. در دیدار برابر فولاد در نیمه دوم واقعا 

فوتبال خوبی را ارائه کردیم و 10 نفره شدن ما تاثیر زیادی روی باخت داشت.
مطهری در بخش دیگری از صحبت هایش گفت: ما امسال شرایط خیلی سختی 
را داشتیم اما سعی کردیم همه اتفاقات درون تیم حل بشود. اگر آقای گل محمدی 
استعفا دادند به خاطر این بود که توقعات در پرسپولیس زیاد است. ما در دو سال 
اخیر بازیکنان زیادی از دست دادیم اما همیشه سعی کرده ایم روند خوب مان 
را ادامه بدهیم چون ما یک تیم به همه معنا هستیم و این تیم است که کارش را 
پیش می برد. تیم ما بازیکنانی دارد که ذهن برنده خواه دارند. همه بازیکنان با روند 
تاکتیکی تیم پیش می روند چون مبارز و جنگجو هستند. در دیدار برابر آلومینیوم 
ببینید بازیکنان تعویضی مثل سید جلال حسینی، رضا اسدی، علی شجاعی و 
مهدی پاکدل چقدر خوب و با انرژی مثبت بازی کردند. این نشان می دهد که ما 
به معنای واقعی تیم هستیم و کار کردن با این بازیکنان واقعا لذت بخش است. 
همه این مسائل به ما کمک کرده تیم مان امسال باز هم در کورس قهرمانی باشد.

مربی تیم فوتبال پرسپولیس درباره نقدهایی که به عملکرد این تیم مطرح 
می شود و اینکه برخی می گویند شاگردان گل محمدی بازی های زیبایی ارائه 
نمی دهند هم گفت: همیشه گفته ام انتقاداتی که منصفانه باشد را ما به روی چشم 
می پذیریم. انتقاد باعث پیشرفت می شود. اما متاسفانه برخی انتقادات تخریبی و 
سازمان یافته است. این ها است که روح آدم را خراب می کند و نباید به آن ها توجه 
کنیم. ما انتقادپذیر هستیم اما برای انتقاداتی که منصفانه باشد اما برخی انتقادها 
غیرمنصفانه و سازمان یافته است که این بد است. چون تیم را تخریب می کند. ما 

نباید به این انتقادات توجه کنیم.
او هم چنین گفت: همه اذعان دارند که ما فوتبال خوب و کلاسیک ارائه می دهیم 
و همیشه سعی کرده ایم فوتبال قابل احترام ارائه بدهیم. ما هم در بخش نتیجه 

گیری و هم در نوع بازی واقعا خوب کار کرده ایم.
مطهری در بخش دیگری از صحبت هایش درباره انتشار یک فایل صوتی که در 
آن مقامات ارشد فدراسیون فوتبال به کمیته استیناف توصیه کرده اند تا رای بازیکن 
گابونی باشگاه گل گوهر تایید و به تیم های استقلال و سپاهان امتیاز داده شود 
هم گفت: از کمیته انضباطی می خواهیم که همیشه منصفانه رای بدهد. من فکر 

می کنم با این فایل صوتی که به آن اشاره کردید همه چیز مشخص است.

احمد کعبیان پور :

استقلال اصلی ترین گزینه قهرمانی است
پیشکسوت تیم فوتبال استقلال با بیان اینکه انتقادات از سبک بازی این تیم را 
درک نمی کند، گفت: پرسپولیس اصلی ترین رقیب استقلال برای کسب عنوان 

قهرمانی است. 
تیم فوتبال استقلال با 44 امتیاز و بدون شکست در پایان هفته هجدهم رقابتهای 
لیگ برتر در صدر جدول قرار گرفته  است. این تیم در هفته نوزدهم این رقابت ها 
میزبان فجر سپاسی شیراز است که به احتمال بسیار زیاد در پایان این هفته هم با 

کسب هر نتیجه ای قادر به حفظ صدرنشینی خواهد بود.
احمد کعبیان پور مدافع سابق و پیشکسوت آبی پوشان در خصوص این دیدار 
اظهار داشت: استقلال نباید به هیچ عنوان فجر سپاسی را دست کم بگیرد و باید با 
همان انرژی و توانی که برای شکست دادن تراکتور در تبریز گذاشت، در ورزشگاه 

آزادی برای شکست دادن فجر سپاسی به میدان برود.
وی افزود: با اینکه شاگردان مجیدی کار دشواری را تا اینجای کار انجام داده اند، 
اما باید آگاه باشند که کار دشوارتر آنها تازه آغاز شده است. آبی پوشان باید کار 
بزرگی که تا امروز انجام داده اند را با انجام کار بزرگ تری که از امروز به بعد در پیش 

دارند، تکمیل کنند.
پیشکسوت آبی پوشان در خصوص عملکرد این تیم و برخی از انتقاداتی که از 
نحوه بازی آنها می شود اظهار داشت: وقتی تیمی بهترین نتایج را گرفته معنی 
برخی انتقادات را متوجه نمی شوم. بالاخره این تیم خوب بوده و عملکرد مثبتی 
داشته که این نتایج را گرفته است. بعضی ها انتقاد کردن تحت هر شرایط را دوست 

دارند که این درست نیست.
مدافع سابق آبی پوشان بیان داشت: بدیهی است لیگ هرچه به هفته های 
پایانی نزدیک می شود امتیاز گرفتن برای همه تیم ها سخت تر می شود و استقلال 
هم از این قاعده مستثنی نیست. مجیدی و کادرش تا به امروز با بهترین کیفیت 
ممکن امتیاز جمع کرده اند و امیدوارم این روند تا پایان فصل هم ادامه داشته باشد.
کعبیان پور خاطر نشان کرد: استقلال مهم ترین و اصلی ترین گزینه قهرمانی در 
این فصل است و پرسپولیس نیز مهم ترین رقیب آنها در این راه می باشد. جدول و 
چیدمان تیم ها هم نشان می دهد سایر تیم ها شاید در این فصل تنها برای کسب 
سهمیه باید تلاش کنند و آنطور که مشاهده می شود به احتمال زیاد تکلیف 

قهرمان هم از بین تیم های استقلال و پرسپولیس مشخص خواهد شد.
 

آغاز تغییرات در تیم ملی فوتبال ایران؛

 سرپرست جدید انتخاب می شود
 تغییر مدیریت در فدراسیون فوتبال با شروع تغییرات در تیم ملی فوتبال ایران 

همراه خواهد بود و این اتفاق به زودی با معرفی نفرات جدید آغاز می شود. 
هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال تنها چند هفته پس از صعود زودهنگام تیم ملی 
ایران به جام جهانی 2022 قطر تصمیم به عزل موقت ولی قاطع شهاب الدین 

عزیزی خادم گرفت تا سرپرست این مجموعه را میرشاد ماجدی بر عهده بگیرد.
آغاز به کار ماجدی در اتاق ریاست فدراسیون فوتبال، ایجاد تغییرات اساسی در 
بخش های اجرایی را نیز بر سر زبان ها انداخته است تا بعضی از نزدیکان رئیس 

معزول را از مجموعه اجرایی و اداری فدراسیون کنار بگذارند.
او که سابقه فوتبالی در کارنامه ورزشی خود را به عنوان بازیکن شاهین، استقلال 
و تیم ملی فوتبال دارد از حضور بعضی افراد در اردوهای تیم ملی ایران رضایت 
ندارد. ماجدی همچون چند تن دیگر از اعضای هیأت رئیسه نسبت به انتخاب 
مجتبی خورشیدی به عنوان سرپرست تیم ملی ایران اعتراض داشت اما شهاب 
الدین عزیزی خادم تصمیم گرفت او را در این پست قرار دهد و توجهی به این 

اعتراض ها نداشته باشد.

سرمربی تیم ملی فوتسال با میرشاد ماجدی دیدار کرد.  وحید شمسایی سرمربی تیم 
ملی فوتسال کشورمان، امروز با حضور در محل فدراسیون فوتبال، با میرشاد ماجدی 

سرپرست این فدراسیون دیدار و گفت وگو کرد.
 شمسایی در خصوص این دیدار اظهار داشت: این جلسه در حالی برگزار شد که 
مشکلات و مسائل مربوط به تیم ملی، قراردادا کادر فنی و برگزاری اردوهای مختلف مورد 
بحث و بررسی قرار گرفت. به میرشاد ماجدی تبریک می گویم. برای او و اعضای هیات 
رئیسه آروزی موفقیت دارم. وی درباره برگزاری اردوی تدارکاتی و آخرین وضعیت تیم 
ملی فوتسال گفت: نسبت به شرایط موجود گام بر می داریم. طی همکاری که با اصولی داشتیم، یک نفر ایرانی به جمع کادر فنی خود اضافه می کنیم. 
تمام بازی ها را رصد کرده و کار خود را قوی تر انجام می دهیم. تمام تلاش من و گروهم این است که تیم ملی فوتسال را برای روزهای سخت آماده کنیم.  
سرمربی تیم ملی فوتسال تصریح کرد: هدفمان این است که تغییر نسل داشته باشیم که کار سختی است. تا روزی که هستیم برای موفقیت کشورمان 
تلاش می کنیم. دستمان مقابل تمامی همکاران دراز می کنیم و از هر کسی که کمک می کند و مثمر ثمر است استفاده خواهیم کرد. شمسایی افزود: 
اوضاع تیم ملی از گذشته تاکنون به گونه ای است که در حال حرکت بوده و این رشته را از صفر به صد رسانده اند. روسای فدراسیون و کمیته فوتسال 
از قبل تاکنون تلاش کردندکه این قطار موفقیت در رشته فوتسال ادامه داشته باشد. همه این افراد هدفشان سربلندی تیم ملی فوتسال ایران بوده و ما 
نیز از این قاعده جدا نیستیم.  این سختی را به جان می خریم تا تغییر نسل رخ دهد. سال 2005 بازی های آسیایی را از دست دادیم اما اکنون سوم دنیا 

شدیم. برای موفقیت می جنگیم و تا روزی که هستیم از هیچ تلاشی دریغ نمی کنیم. زمان می برد اما باتلاش پیش می رویم.

بازیکن اسبق پرسپولیس با اشاره به تغییر و تحولات به وجود آمده در راس فدراسیون فوتبال 
گفت: میرشاد ماجدی فرارنگی است و از جمله چهره های بی حاشیه فوتبال به شمار می رود. 
به میرشاد ماجدی سرپرست جدید فدراسیون فوتبال به    فرشاد پیوس که برای تبریک 
ساختمان خیابان سئول رفته بود پس از این دیدار تاکید کرد: هیات رئیسه فدراسیون فردی 
را به عنوان سرپرست معرفی کرد که از معدود چهره های فوتبالی کشورمان است که چه در 
دوران فعالیت به عنوان بازیکن و چه در دوران مسئولیت های مختلف خود، کوچک ترین حاشیه 
ای نداشته و این خود نشانه ای برای رسیدن به ساحل آرامش در روزهای آینده و مبارزه با فساد 

است.
وی ادامه داد: میرشاد ماجدی از خانواده فوتبال و از جنس این ورزش است،   او فرارنگی 
است و بدون شک با همین دیدگاه به مسئولیت خود عمل می کند. امیدوارم او در مسیری که 
قرار گرفته موفق باشد. او فردی توانمند است و می تواند این مسئولیت را هم با موفقیت پشت 

سربگذارد.
سید میرشاد ماجدی نیز در این دیدار با قدردانی از حضور فرشاد پیوس در فدراسیون فوتبال، 
گفت: در مسیر موفقیت به حمایت و همراهی تک تک خانواده بزرگ فوتبال نیازمندیم. تمام 

تلاش خود را برای سربلندی فوتبال ملی به کار بسته ایم و امیدوارم امانت دار خوبی باشیم.

شمسایی پس از دیدار با ماجدی:

 سختی تغییر نسل تیم ملی را به جان می خریم 
دیدار آقای گل پرسپولیس با سرپرست فدراسیون فوتبال؛

پیوس: ماجدی فرا رنگی و بی حاشیه است

معاون حقوقی باشگاه استقلال: 

به دنبال معافیت یزدانی و مرادمند نیستیم
 معاون حقوقی باشگاه استقلال گفت: با توجه به قانون 
درخواست دادیم که حضور مرادمند و یزدانی در خدمت 
سربازی با تعویق مواجه شود و امروز هم این اتفاق صورت 

می گیرد. 
فرشید سمیعی معاون حقوقی باشگاه استقلال در مورد 
آخرین وضعیت سیاوش یزدانی و محمدحسین مرادمند 
داشت:   اظهار  استقلال،  فوتبال  تیم  مشمول  بازیکن  دو 
بازیکنان ملی پوش از یکسری ظرفیت های قانونی برخوردار 
هستند و از طرفی ملاک ملی پوش بودن، نظر وزارت ورزش 
و جوانان است. از فدراسیون فوتبال و وزارت ورزش تاییدیه 
کتبی مبنی بر ملی پوش بودن دو بازیکن را گرفتیم و به اداره 
کل تربیت بدنی نیروهای مسلح ارائه کردیم که در آنجا هم 
تایید شد. نامه هم به نظام وظیفه ابلاغ شد. امروز کارهای 
اداری  این درخواست ما انجام می شود و به صورت قانونی 

تعویق خدمت صورت می گیرد.
وی در خصوص شایعاتی که مبنی بر اینکه این دو بازیکن 
سابقه،  گواه  به  افزود:  بروند  میدان  به  دیگر  نمی توانند 
خدمت  زمینه  در  باشگاه ها  منظم ترین  از  یکی  استقلال 
یک  استقلال  در  وقت  هیچ  است.  بازیکنانش  سربازی 

ماجرایی در خصوص کارت پایان خدمت جعلی و کسورات 
خدمتی مشکوک  سربازی نداشته ایم و همیشه سعی کردیم 
از قانون و ظرفیت های  قانونی استفاده کنیم. به ما تهمت 
زدند در صورتی که به دنبال معافیت نیستیم. در قانون در 
این باره لحاظ شده و ما هم می خواهیم استفاده کنیم. بر 
فرض اگر یک نفر استفاده نکرده ما مسئول نیستیم. قانون 
سرباز قهرمان را هم تصویب شده که ما در این خصوص وارد 

نشدیم، اما قانون در مورد تعویق وجود دارد.
معاون حقوقی باشگاه استقلال تاکید کرد: برای مثال 
و  اعلام   afc به  شهریورماه  در  مرادمند  محمدحسین  نام 
برای او آیدی کارت هم صادر شد با این شرایط آیا ما نباید از 
ظرفیت های موجود استفاده کنیم؟ قانون می گوید بازیکنان 

تیم ملی می توانند از این ظرفیت ها استفاده کنند.
وی تاکید کرد: سیاوش یزدانی هم بازیکن تیم ملی است 
و در مسابقات مقدماتی جام جهانی بازی می کند. قانون 
هم می گوید که نظام وظیفه باید همکاری لازم را با بازیکنان 
ملی پوش داشته باشد و سربازی آنها را تا انتهای مسابقات به 
تعویق انداخته و ما هیچ درخواستی خلاف قانون نداشتیم.

سمیعی تاکید کرد: در گذشته  این کار غیرقانونی انجام 

شده و هنوز مشخص نیست که در سال های گذشته که 
کارت های جعلی دادند، مشکلات و ابهامات آن برطرف شد 
یا هنوز برطرف نشده است. این مطالبه گری ها را دوست 
داریم و سؤال ما این است که آیا نسبت به همه تیم ها این 
مطالبه گری وجود دارد؟  ابهامی در خصوص برخی افراد 
دیگر نداریم؟ لیستی که آن زمان مهرعلی باران چشمه به 
عنوان کارت های جعلی اعلام کرد، رفع ابهام شد؟ هیچ 
انگی به دیگران نمی زنیم ولی باید در خصوص بازیکنان 
مشابه هم رفع شبهه شود. خوشحالیم که استقلال می تواند 
به قانون اشاره کند و ما مطالبه گری را دوست داریم اما آیا این 
مطالبه گری از همه بوده؟  آیا در مورد تیم های دیگر نبود که 
سال 90 و 93 چه شد که برخی دارند فوتبال بازی می کنند 
که نه خدمت رفته و نه به تیم نظامی رفتند. به فردی تهمت 

نمی زنیم و می گوییم بازیکنان مشابه هم رفع شبهه شوند.
بازیکن  دو  معرفی  آیا  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  وی 
استقلال به نظام وظیفه منتفی شده است؟ گفت: بله، باید 
زودتر  کارها انجام می شد اما یک مقدار بررسی ها بیشتر شد 
که استقبال کردیم از هر گونه سخت گیری قانون استقبال 
می کنیم چون کار ما مطابق قانون است و از هیچ بررسی 

بیشتری هراس نداریم. طبق مدارکی که ارائه کردیم، هر دو 
بازیکن در سطح تیم ملی هستند و همه می دانند که من به 
چه قانونی اشاره می کنم. فدراسیون وزارت ورزش و اداره کل 
نیروهای مسلح تایید کردند و امروز تعویق خدمت صورت 

می گیرد.
معاون حقوقی باشگاه استقلال در پاسخ به این سوال که 
تعویق خدمت مرادمند و یزدانی تا چه زمانی اعتبار دارد؟ 
گفت: با توجه به برداشت ما از قانون مرادمند تا 30 سالگی 
می تواند سربازی اش را به تعویق بیندازد. در خصوص یزدانی 
هم اولین موضوع آن است که تا پایان مسابقات مقدماتی 
جام جهانی تعویق می افتد، در گام دوم باید ببینیم می تواند 

از ظرفیت سرباز قهرمان استفاده کند یا خیر؟
وی گفت: در مورد قانون سرباز قهرمان یکسری شبهات 
وجود داشت که نیروهای مسلح از باب کمک به فوتبال و 
تیم ملی این قوانین را پیشنهاد داده  است. مشخص است 
که نگاه قانون گذار ایجاد محدودیت نیست و مثبت است 
و نیروهای مسلح قصد کمک دارد. درخواست ما قانونی 
است، البته تصمیم گیرنده نیستیم و تصمیم گیرنده نهایی 

اداره نظام وظیفه است.

 

ایمان / گفت و گو / رضا ملکی
درفوتبال قم معدود بازیکنانی را می توان یافت که هم در شهرخود  
قابل احترام وستایش باشد وهم در سایر نقاط کشور او را چون اسطوره 
ای بی بدیل بستایند.گذشته های فوتبال قم با خود خاطرات شیرین وبه 
یادماندنی دارد.نمایش بازیکنان غیورش در زمینهای خاکی ومستطیل 
سبز وخاطرات به یاد ماندنی از آنان که در ذهن اهالی قدیمی فوتبال قم 
به خوبی نقش بسته است حکایت از این دارد که اگر در گذشته بازیکنان 
توانستند  می  راحتی  به  داشتند  وتوجه  مالی  بضاعت  اندکی  قمی 
دربهترین باشگاههای کشور بازی کنند وحتی به تیم ملی هم برسند اما 
عدم امکانات ونبود جا و مکانی که بازیکنان قمی در پایتخت بتوانند در 

آن سکونت نمایند آنان را ناامید روانه شهرشان ساخت.
برای اینکه به نام یکی از معدود فوتبالیستهای پرافتخار قمی دردهه 40 
تا اواخر سال 60 برسم به نام احمد بیگدلی اسطوره فراموش نشدنی 
فوتبال قم میرسم که هم درقم سرآمد بود وهم بعنوان تنها نماینده فوتبال 
قم دردوران قبل از انقلاب دربدنه تیم محبوب سرزمین باران رشت وتیم 
پرآوازه سپید رود درخششی مثال زدنی داشت افتخار من این است که 
درکنارش بنشینم وباهم مروری داشته باشیم به سالهای دور و یادگار ایام 

گذشته را از گذشته تا امروز مروری خاطره انگیز بنمائیم.
زمینهای خاکی چهارمردان وآغاز پابه توپ شدن کودک 7 ساله

68 سال پیش محله سیدان قم درخیابان چهارمردان که معرفت و 
بزرگی مردانش مثال زدنی بود فرزندی پابه عرصه جهان گشود که نامش 
را احمد گذاردند،تا 7 سالگی جوش و خروش دوران کودکی وبازیهای 
کودکانه وبا ورود به مدرسه وآشنایی با توپ پلاستیکی او را دربازیهای 
دبستانی درمدرسه سرآمد دیگران نشان می داد با ورود به کلاس ششم 

دنیای دیگری از مسیر ورزش برایش گشوده شد.
استاد مرحوم طاهریان خیلی زود او را از ورزش مدارس کشف کرد 
و با سن بسیار پائین عضو ثابت تیم منتخب آموزشگاهها شد.احمد 
بیگدلی چندین سال دربدنه تیم منتخب آموزشگاهها درخشید.گلهای 
زیادی زد وبعنوان بهترین مهاجم منتخب آموزشگاههای استان مرکزی 
شناخته شد.درآن دوران بهترین تیمهای قم را پرسپولیس وصنعت نفت 

تشکیل می دادند.
صنعت نفتیها بانام پاس مسیر جدیدی رادرفوتبال تجربه کردند که 
چشمهای تیزبین استاد اسماعیلی، احمد بیگدلی را دید تا از او بخواهد 
که به صنعت نفت بیاید.با ورود او به این تیم ارزشی ومحبوب فوتبال قم 

صنعت نفت اوج گرفت ودرخط آتش خود نماینده ای شایسته داشت.
گلهای زیبایی که او درمسابقات باشگاهی و استانی کشوری به ثمر 
رساند او را بعنوان پیکان زهردار خط حمله صنعت نفت ومنتخب قم 

معرفی می نمود.
پیوستن سپید رود رشت آغاز بزرگی او در فوتبال ایران

تحصیلات دانشگاهی احمد باعث شد تا او به رشت برود وخیلی زود 
چشمهای تیزبین فریدون عسگر زاده از بهترین مربیان آن زمان فوتبال 
ایران که هدایت تیم پرسپولیس رابه عهده داشت وبه رشت آمده بود تا 
سپیدرود را هدایت کند احمد بیگدلی را دید پیوستن اوبه تیم محبوب 
شهر باران باخیل طرفداران عاشقش خیلی زود احمد را بعنوان بازیکن 

محبوب تیم سپید رود معرفی نمود.
مسابقات جام تخت جمشید معتبر ترین لیگ فوتبالی ایران بود که 
سپید رود نیز جز تیمهای مطرح وبرتر کشور درآن حضور داشت.گلهای 
زیبا وحساس احمد بیگدلی درمسابقات جام تخت جمشید خیلی زود 
او را میان طرفداران خونگرم رشتی محبوب ساخت.سرعت بالا،شوت با 
دوپا،پرشهای بلند،ضربات سرعالی از او یک مهاجم ایده آل درفوتبال 

ایران معرفی نمود.
قمیها به وجود احمد افتخار می کردند چرا که پرچم ورزش شهر کریمه 
اهل بیت )ع( را در فوتبال ایران برافراشته بود.چهار سال خوب و طلایی 
با سپید رود سپری شد که خاطرات زیبا و به یاد ماندنی او در دوران 

شکوفایی فوتبالش درمستطیل سبز بود.
دبیری ورزش و خدمت به نسل جوان فوتبالی آموزشگاه ها

باوجود مدرک تحصیلی احمد که مرتبط با ورزش نبود استاد جمال 
ریاست وقت تربیت بدنی قم با هماهنگی اداره کل آموزش و پرورش 
را وقف جوانان قمی  بعنوان دبیر ورزش خود  از احمد خواست که 
کند.بیگدلی همچنان در صنعت نفت قم وتیم منتخب استان مرکزی 
درخششی وصف ناپذیر داشت.خیلی از فوتبالیستهای خوب فوتبال قم 
در ورزش آموزشگاهها به نوعی شاگرد او بودند واز وجودش بهره بردند 
تا فوتبال آموزشگاهها درقم در دهه 60 جز بهترین تیمهای آموزشگاهی 

کشور باشد.
پایان راه او در مستطیل سبز

فوتبالش  دوران  درطول  بسیاری  های  گی  دیده  آسیب  با  احمد 
روبرو شد.چندبار پایش را به دست جراحان سپرد تا پایان غم انگیزی 
با خداحافظی از مستطیل سبز برای او رقم خورد از اینجا بود که پابه 

دنیای صنعت گذاشت وجز فعالان اقتصادی گردید و دراین مسیر نیز 
موفق و پویا به کار خود ادامه میدهد.

سخن آخر
احمد بیگدلی وجودی باصفا دارد.مهربانی خاص دروجودش دیده 
با وجودی که همسر  میشود.رک گو واهل تملق وچابلوسی نیست 
مهربانش را چندین سال است که از دست داده اما با عشق به فرزندان 
برومندش ضایعه عروج ملکوتی همسرش را تحمل می نماید.او می 
گوید عمرم رادرمستطیل سبز گذاشتم الان شاهد هستید که توان راه 

رفتن ساده از من سلب شده است.
زانوهاییم  بدلیل عدم رعایت موارد پزشکی سالهای جوانی وپارگی 
های بسیار درناحیه مینیسیک ورباط صلیبی در دوران پیری به سراغم 
آمده وحتما می بایستی بار دیگر دو زانوی خود رابدست جراحان بسپارم 

اما خوشحالم از اینکه زندگی خود را مصروف ورزش کردم.
وی افزود :احترامی که از مردم درکوچه وبازار می بینم نشانه زحماتی 
است که سالها برای فوتبال شهرم و کشورم کشیده ام البته همیشه 
اخلاق سرلوحه زندگی من قرار داشته واین را به جوانان هم انتقال 
داده ام. احمد بیگدلی می گوید از قول من بنویسید استاد محمد رضا 
اسماعیلی حق بزرگی برگردن من وخیلی از فوتبالیستهای قمی دارد.
مسیر زندگی و با اخلاق را از او آموختیم وبسیار خرسندم که توانستیم 

شاگردان خوبی را برای او باشیم.

پیشکسوت نامی فوتبال قم :همیشه اخلاق سرلوحه زندگی ام بوده است 

احمد بیگدلی ؛غزال تیز پای فوتبال قم
استاد محمد رضا اسماعیلی :حق بزرگی برگردن من وخیلی از فوتبالیستهای قمی دارد
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 گفت و گوهای فشرده تیم های مذاکره کننده در وین ؛

پیشرفت مذاکرات وین
 معطل تصمیم سیاسی آمریکا

 مذاکرات لغو تحریم ها در وین در حالی ادامه پیدا می کند که پیشرفت این گفت  وگوها 
معطل تصمیم گیری سیاسی واشنگتن است؛ فشارها یا ادعاهای سیاسی بر ملت ایران، 

چشم انداز حصول توافق را تضعیف می کنند. 
مذاکرات لغو تحریم ها در وین در حالی ادامه پیدا می کند که پیشرفت این گفت  وگوها 
معطل تصمیم گیری سیاسی واشنگتن است؛ اما آمریکا همچنان در حال بازی سازی برای 

انداختن توپ تصمیم گیری در زمین ایران است.
روز شنبه جلسه دوجانبه میان هیأت های مذاکره کننده جمهوری اسلامی ایران و روسیه به 
ریاست علی باقری و میخائیل اولیانوف برگزار شد. مذاکره کننده ارشد کشورمان همچنین 

پیش از نشست دو جانبه با اولیانوف، با انریکه مورا هماهنگ کننده گفت  وگوها دیدار کرد.
رایزنی های روزشنبه  در وین با برگزاری جلسه ای دو جانبه میان هیات های مذاکره کننده 
جمهوری اسلامی ایران و چین به ریاست علی باقری و وانگ کوان مذاکره کنندگان ارشد دو 

کشور ادامه پیدا کرد.
کنفرانس امنیتی مونیخ روز شنبه میزبان بسیاری از رؤسا و وزرای خارجه کشورها بود؛ 
حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه کشورمان که به نمایندگی از جمهوری اسلامی 
ایران در این کنفرانس حاضر شده است، با رؤسا و نمایندگان بسیاری از این کشورها دیدار و 

درخصوص موضوعاتی مانند مذاکرات لغو تحریم ها در وین دیدار و گفت  وگو کرد.
حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه کشورمان و الکساندر شالنبرگ وزیر خارجه 
اتریش در حاشیه پنجاه و هشتمین کنفرانس امنیتی مونیخ، در خصوص موضوعات مورد 

علاقه دوجانبه و بین المللی از جمله مذاکرات جاری در وین گفت  وگو و تبادل نظر کردند.
امیرعبداللهیان در این ملاقات با تشکر از اتریش به خاطر میزبانی از مذاکرات اظهار کرد: 

امروز وین مرکز تحولات در حوزه های مهمی برای ایران و جامعه جهانی است.
وی با بیان اهمیت خطوط قرمز ایران و عدم امکان نادیده گرفتن آنها در وین تصریح کرد: 
اگر انتخاب نهایی میان عدم توافق از یک سو و گذر کردن از منافع مردم ایران - به عنوان 
خط قرمز ما- از سوی دیگر باشد، انتخاب قطعی تهران احترام به منافع ملی و عدم عبور از 

خطوط قرمز منطقی و مشروع جمهوری اسلامی ایران است.

امیرعبداللهیان همچنین در حاشیه در پنجاه و هشتمین کنفرانس امنیتی مونیخ، در دیدار 
با ووپکه هوکسترا وزیر خارجه هلند با تشریح آخرین وضعیت روند مذکرات رفع تحریم های 
کشورمان در وین، بر موضع جمهوری اسلامی ایران مبنی بر ضرورت رفع همه تحریم های 
ناهمخوان با برجام و لزوم توجه به رعایت خطوط قرمز کشورمان در روند مذاکرات تاکید کرد.
وزیر امور خارجه کشورمان در ادامه رایزنی های خود در مونیخ، با آنالنا بربوک وزیر خارجه 
آلمان دیدار کرد. امیرعبداللهیان در این دیدار در خصوص آخرین وضعیت گفت  وگوها در 
وین با همتای آلمانی خود تبادل نظر کرد و با تاکید بر اینکه تهران از روز اول عزم جدی برای 
یک توافق خوب داشته است، اظهار کرد: جمهوری اسلامی ایران انتظار دارد طرف های 
اروپایی و برجامی خطوط قرمز ایران را با دقت در نظر داشته و تلاش کنند پس از سالها 
بی عملی، نقش موثری در تامین حقوق مشروع ایران به عنوان طرف متضرر از خروج 

یکجانبه و غیرقانونی آمریکا داشته باشند.
وزیرامورخارجه با رد برخی اظهارات درخصوص تعیین ضرب الاجل های ساختگی، تاکید 
کرد: تهران کیفیت توافق را در کنار عنصر زمان می بیند و اگر همین امروز به خواسته های 
مشروع تهران توجه شود می توان در وین به توافق دست یافت. ضروری است در این گام های 

آخر طرف مقابل اشتباه محاسباتی نکرده و مذاکرات را به فضای رسانه ای نکشاند.

رئیس دستگاه دیپلماسی کشورمان همچنین همچنین در دیدار با آنتونیو گوترش دبیرکل 
سازمان ملل متحد، در خصوص مذکرات رفع تحریم های ایران در وین، با اشاره به جدی و 
فشرده بودن گفت وگوها خاطر نشان کرد: پیشرفت ها در روند مذاکرات قابل توجه است، اما 
هنوز طرف مقابل در برخی موضوعات کلیدی باید در تامین حقوق و منافع مشروع ایران 

تصمیم های جدی سیاسی اتخاذ کند و اراده عملی خود را نشان بدهد.

در ادامه رایزنی های دیپلماتیک در وین با محوریت لغو تحریم های آمریکا علیه ایران، 
و  اروپا  اتحادیه  نماینده  مورا  انریکه  با  روسیه  ارشد  مذاکره کننده  اولیانوف  میخائیل 

هماهنگ کننده گفت  وگوها دیدار و گفت  وگو کرد.
مخائیل اولیانوف با انتشار پیامی در توئیتر نوشت: با انریکه مورا هماهنگ کننده اتحادیه 
اروپا در مذاکرات وین و اعضای تیمش دیدار کردم تا پیشرفت های حاصل شده را بررسی 

کنیم.
وی با اشاره به رایزنی دو طرف در مورد موضوعات باقی مانده ای که باید به منظور نهایی 
کردن توافق وین حل و فصل شود، تصریح کرد که هنوز زمان مناسبی برای استراحت 

نیست.
این دیپلمات روس همچنین با بازنشر توییت فیلیپ اِرِرا مدیر کل سیاسی وزارت امور 
خارجه فرانسه، افزود گرچه سران هیأت های مذاکره کننده سه کشور اروپایی برای دو روز 
وین را ترک می کنند، با این وجود سایر اعضای هیأت های مذکور باقی می مانند و به مذاکرات 

ادامه می دهند.
وی با دلگرم کننده خواندن حضور اعضای تیم های مذاکره کننده تمامی طرف های 

برجام در وین نوشت: ما به اتمام موفقیت آمیز مذاکرات برجام نزدیک هستیم.
تحرکات اخیر و اخباری که از وین می رسد، نشان می دهد که همه مذاکره کنندگان در 
انتظار تصمیم سیاسی آمریکا هستند و تنها در صورتی می توان آینده ای را برای گفت  
وگوهای وین متصور بود که واشنگتن تصمیم های لازم را خصوصا در حوزه رفع تحریم ها 

بگیرد. اما آمریکا با تعلل در تصمیم گیری باعث تطویل مذاکرات شده است.
بهتر است دولت آمریکا به جای تعیین ضرب الأجل های مصنوعی که دائماً نیز در حال 
تغییر هستند، بر اتخاذ تصمیم های لازم و پیشبرد گفت  وگوها تمرکز کند و از ادعاها و 
اظهارات غیرواقعی دست بردارد.   آیت الله سید ابراهیم رئیسی روز شنبه در گفت  وگوی 
تلفنی با امانوئل مکرون رئیس جمهور فرانسه با بیان اینکه هیات ایرانی با جدیت در حال 
پیشبرد مذاکرات وین است، افزود: جمهوری اسلامی ایران در طول مذاکرات پیشنهادهای 
سازنده ای ارائه کرده است و پیشنهادهای مطرح شده از سوی طرف های دیگر مذاکره را 

براساس میزان انطباق آنها با منافع ملت ایران، مورد بررسی قرار داده است.
رئیس جمهور با بیان اینکه هیات ایرانی بارها اعلام کرده از ابتکاراتی که متضمن تامین و 
حفظ حقوق ملت ایران باشند، استقبال می کند، تصریح کرد: فشارها یا ادعاهای سیاسی 
با هدف حفظ اهرم فشار بر ملت ایران مطرح شده اند و چشم انداز حصول توافق را تضعیف 
می کنند. رئیسی تاکید کرد: هرگونه توافقی در وین باید شامل لغو تحریم ها، ارائه تضمین 

معتبر و بسته شدن مسائل و ادعاهای سیاسی شود.
دور هشتم مذاکرات که از 6 دی سال جاری در وین آغاز شده، یکی از طولانی ترین دورهای 
مذاکرات است و شرکت کنندگان سرگرم تکمیل پیش نویس متن توافق و تصمیم گیری در 

مورد برخی موضوعات اختلافی بوده اند.

رئیس ستاد کل نیروهای مسلح گفت: امروز می توانیم با قاطعیت بگوییم 
که دشمنان ظالم و مستکبر ملت ایران حتی تصور تهاجم نظامی به کشور را 
به سختی می توانند در ذهن داشته باشند و این چیزی نیست که به آسانی به 

دست آمده باشد.
سرلشکر محمد باقری در حاشیه افتتاح مجتمع »مهر ولایت ارتش« در استان 
سیستان و بلوچستان اظهار داشت: خدا را شاکرم که در آستانه عید بزرگ مبعث 

توفیق شد تا در استان ارزشمند سیستان و بلوچستان حضور پیدا کنم.
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح افزود: امروز بار دیگر از نزدیک شاهد تلاش 
همرزمانم در ارتش جمهوری اسلامی ایران، سپاه پاسداران انقلاب اسلامی و 
فرماندهی انتظامی کشور هستم و به همه عزیزانم عرض خدا قوت دارم و قطعاً 

تلاش شما برای پیشبرد دفاع و امنیت کشور عزیزمان موثر است.
وی ادامه داد: نیروهای مسلح به فرموده حضرت علی )ع( نگاهبانان و دژهای 
امت اسلامی هستند و ماموریت و مسئولیت دارند تا به صورت شبانه روزی و به 
دور از دغدغه های روزمره، به دفاع از مرزهای سرزمینی و امنیت کشور بپردازند و 

در این راه از جان و مال و همه زندگیشان بگذرند.
سرلشکر باقری گفت: خدا را شاکر هستیم که دوران انقلاب اسلامی در همه 
این 43 سال نمونه ای از این مطالبه امیرالمومنین )ع(، از یک رزمنده مسلمان 
بوده و هست. نیروهای مسلح ما تنها تفاوتشان در رنگ لباسشان است و در 
دورترین نقاط مرزی و با سخت ترین شرایط معیشتی عالی ترین سطح از امنیت و 

دفاع را برای استان سیستان و برای کل کشور فراهم کرده اند.

رئیس ستاد کل نیروهای مسلح با اشاره به روند تاریخی شکل گیری انقلاب 
اسلامی و گذار از دوران دفاع مقدس گفت: ملتی که با انقلاب اسلامی خود 
را از یوغ استکبار و استعمار رهانید و با یک تهاجم 8 ساله بزرگ مواجه شد که 
امکان داشت بخش های وسیعی از استان های غربی و جنوب غربی را مورد 
تصرف دشمنان قرار دهد. وی تصریح کرد: نیروهای مسلح و مردم عزیز ما در 
شرایط سخت تحریمی دفاع در نزدیکی اهواز را به دفاع در کنار مرزها و انجام 
عملیات های مستشاری و تلاش برای امنیت کشور در صدها و هزاران کیلومتر 

دور تر از مرزهای کشور ارتقا دادند.
سرلشکر باقری گفت: امروز می توانیم با قاطعیت بگوییم که دشمنان ظالم و 
مستکبر ملت ایران حتی تصور تهاجم نظامی به کشور را به سختی می توانند در 

ذهن داشته باشند و این چیزی نیست که به آسانی به دست آمده باشد.
وی خاطرنشان کرد: امروز همانطور که مشاهده می کنیم استکبار جهانی و 
صهیونیست های کودک کش بر هیچیک از قواعد اخلاقی یا حقوق بشری 
احترامی قائل نیستند و چنانچه احساس ضعفی در ملت ما کنند با وجود ارزش 
بی نظیر این سرزمین و منابع آن، نسبت به تجاوز قطعاً درنگ نخواهند کرد. از 
این رو پس می توانیم بگوییم که نیروهای مسلح به گونه ای عمل کرده اند که 
امنیت و آرامش را به کشور بازگردانند و ثبات و آرامش امروز در کشور ما در سطح 

منطقه و حتی در سطح جهان مثال زدنی است.
سرلشکر باقری افزود: هیچ سرمایه گذار داخلی یا خارجی نمی تواند ادعا 
کند که به دلیل وجود ناامنی یا ترس از تهاجم خارجی امکان سرمایه گذاری و 

فعالیت اقتصادی در کشور ایران را ندارد هرچند که سایر موانع مانند تحریم های 
ظالمانه، یا جوسازی های رسانه ای ممکن است موانعی را همچنان بر سر راه 
ایجاد کرده باشد. اما آنچه که مسئولیت نیروهای مسلح است به لطف پروردگار 
و به برکت خون شهیدان و فرماندهی بی نظیر فرماندهی معظم کل قوا امروز 

امنیت پایدار در سطح کشور برقرار است.
وی با اشاره به نقش موثر ارتش و نیروهای مسلح در برقراری امنیت استان 
سیستان و بلوچستان گفت: این استان پهناور که از جهت اقلیمی با مشکلات 
فراوانی مواجه است و از جهت همسایگی در مجاورت کشورهایی که در معرض 
مشکلات امنیتی، مسائل متعدد و ناآرامی ها هستند، قرار دارد؛ نیروهای مسلح 
و از جمله ارتش جمهوری اسلامی توانسته اند کار اساسی و ماندگاری را در جهت 
امنیت پایدار در مرزها و استان سیستان انجام دهند در این میان نیروی زمینی 
ارتش جمهوری اسلامی به عنوان نیروی محوری ارتش در این موضوع نقش 

اساسی و بی بدیلی داشته و دارد.
با اصرار و تلاش،  نیروی زمینی در سال های اخیر  افزود:  باقری  سرلشکر 
داوطلب پذیرش سخت ترین مسئولیت ها بوده و انتظار پشتیبانی فوق العاده ای 
را هم نداشته است؛ این نیرو از جمله در استان سیستان و بلوچستان، خراسان 
جنوبی و خراسان رضوی و همچنین در مرزهای شرقی کشور، سنگین ترین 
مسئولیت ها را بر عهده گرفته است و بحمدلله با وجود همه تنش هایی که در 
مرزهای کشورهای همسایه اتفاق افتاده امنیت قابل قبول و آرامش قابل توجهی 
در مناطق مرزی این استان عزیز برقرار است و این جای قدردانی از یکایک 

فرماندهان و رزمندگان نیروی زمینی قهرمان دارد.
فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران:

نیروی زمینی برای اجرای ماموریت های محوله آمادگی ۱۰۰درصدی دارد
فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران  نیز روز یکشنبه در حاشیه مراسم 
افتتاح مرکز فرماندهی و کنترل قرارگاه جنوب شرق نیروی زمینی ارتش در 
زاهدان در جمع خبرنگاران با اشاره به بروزرسانی تجهیزات و فناوری های نیروی 
زمینی گفت: نیروی زمینی ارتش برای اجرای ماموریت های محوله آمادگی 

100 درصدی دارد. 
 امیر سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی اظهارداشت: آنچه که امروز ارائه شد 
بخشی از توانمندی نیروی زمینی ارتش است که با هم افزایی نیروی انسانی و 

تجهیزات فناوری روز، به دست آمده است.
وی افزود: تجهیزات و فناوری  های ارائه شده در نیروی زمینی ارتش متناسب 
با نوع تهدیدات، بروز رسانی، ساخته، پرداخته و وارد چرخه دفاعی کشور شده 
است، بدین ترتیب توان دفاعی نیروی زمینی برای اجرای هر گونه ماموریت 
ابلاغی ارتقا یافته و این نیرو قادر است کار خود را در صحنه های عملیاتی به نحو 

مطلوبی انجام دهد.
فرمانده کل ارتش با اشاره به اجرای رزمایش های عمومی و تخصصی نیروی 
زمینی خاطرنشان کرد: همانگونه که در طول سال در رزمایش ها مشاهده 
می شود راهبردها و تاکتیک های عملیاتی نیروی زمینی ارتش در یک صحنه 
عملیاتی متناسب با تهدیدات احتمالی انجام می شود و رزمندگان ما طی این 
صحنه های عملیاتی شبیه سازی شده، روش های مقابله را تمرین کرده و توان 

رزمی خود را ارتقا می دهند.
سردار سرلشکر پاسدار محمد باقری رییس ستاد کل نیروهای مسلح در راس 
هیاتی به منظور افتتاح چند طرح عمرانی و عملیاتی و بازدید از دستاوردهای 
دفاعی در حوزه های زرهی، هوانیروز، جنگال و فناوری ارتباطات و اطلاعات 
و استقرار یگان های نیروی زمینی ارتش در منطقه جنوب شرق صبح امروز / 

یکشنبه/ وارد سیستان و بلوچستان شد.

رئیس ستاد کل نیروهای مسلح:

 حتی تصور تهاجم نظامی به کشورمان برای دشمنان سخت است 

 یک کارشناس مسائل بین الملل گفت: رفتار دولت کنونی 
آمریکا در میز مذاکره حاکی از این است که انعطاف لازم برای 
انجام یک توافق خوب برای هر دو طرف را ندارد که این موضوع، 

ضرورت اخذ تضامین عینی و ذاتی را بیشتر کرده است. 
لغو  بار  مذاکرات  روند  باره  در  خوش چشم  مصطفی  سید 
تحریم ها خاطرنشان کرد: قرار بود در این دوره از مذاکرات، 
تا  ارائه کنند  را  ایران  پیشنهادات  به  پاسخ لازم  آمریکایی ها 
مشخص شود که آیا اساسا توافق حاصل خواهد شد یا خیر اما 
آمریکا همچنان در پی بازی های نمایشی گذشته در راستای 

کسب امتیاز حداکثری از مذاکرات است.
حاکمه  هیات  در  اختلافات  بودن  واقعی  یا  نمایشی  وی، 
آمریکا در قبال مذاکره با ایران را در تصمیم گیری تیم ایرانی 
موثر ندانست و افزود: حتی اگر اختلاف نظر مقامات آمریکایی 
جدی هم باشد حاکی از قدرت نداشتن طرف آمریکایی برای 
توسط  تضامین  اخذ  ضرورت  و  است  انعطاف  دادن  نشان 

جمهوری اسلامی را دوچندان می کند.
این کارشناس حوزه سیاست خارجی گفت: این وضعیت 
باعث شده طرف آمریکایی به صورت یکپارچه در مذاکرات 
حاضر نشود و با احتیاط بسیار زیاد، همچنان از دادن جواب 
قطعی به پیشنهادات ایران خودداری کند و به دنبال فرار از 

مسئولیت های مندرج در برجام باشد.
برجام،  صریح  متن  اساس  بر  قطعا،  افزود:  خوش چشم 
آمریکا باید تمام تحریم های برجامی و پسابرجامی را بردارد و 
راستی آزمایی و تضامین را بپذیرد. خصوصا در زمینه تضامین، 
آمریکا باید تضامین ذاتی و عینی در رابطه با حصول یک توافق 
پایدار و قابل اتکا را به ایران بدهد. در غیر این صورت، طرف 
آمریکایی همان راهی را خواهد رفت که در سال های گذشته 
برجام عدول  از  و  ماند  پایبند نخواهد  تعهداتش  به  و  دیدیم 

خواهد کرد.
وی، آمریکا را مقصر کندی پیشرفت مذاکرات عنوان کرد و 
گفت: همانطور که علی شمخانی دبیر شورای عالی امنیت 
ملی اخیرا در توئیتی اعلام کرد ایران از خواسته های خود در 
زمینه برداشته شدن تحریم ها و اخذ تضامین عقب نشینی 
نخواهد کرد و طرف آمریکایی نمی تواند درخواست بیشتری 

داشته باشد و در ارائه پاسخ به پیشنهادات ایران تسریع کند.

طولانی شدن مذاکرات مواضع ایران را محکم تر می کند
این کارشناس مسائل هسته ای با بیان اینکه طرف ایرانی 
با دستور کار مشخص و به صورت تام الاختیار در وین است تا 
جواب طرف آمریکایی به پیشنهادات را دریافت کند، افزود: 
واشنگتن مقصر طولانی شدن مذاکرات و یا هرگونه نتیجه منفی 
در انتهای کار خواهد بود. اکنون افکار عمومی جهانی منتظر 

تصمیم واشنگتن درباره پیشنهادات ایران است.
خوش چشم گفت: به همان اندازه که امکان توافق وجود 
دارد امکان عدم توافق هم هست و همه چیز وابسته به تصمیم 
سیاسی آمریکاست. با توجه به ادامه غنی سازی 60 درصدی 
تاثیرگذاری  کاهش  حوزه  در  شده  انجام  اقدامات  ایران،  در 
اسلامی،  جمهوری  منطقه ای  و  موشکی  قدرت  و  تحریم ها 
طرف ایرانی اهرم های فشار زیادی دارد و زمان به نفع طرف 

ایرانی است.
وی در گفت وگو با ایرنا افزود: آمریکا یا به دلیل اختلافات 
را نشان می  اتخاذ تصمیم  توانمندی خود در  داخلی، عدم 
دهد و یا به دنبال این است که در این لحظات پایانی کار، با 
یک نمایش فشار همه جانبه، ایران را وادار به عقب نشینی کند. 

طرف ایرانی نمی تواند از خط قرمزها عدول کند زیرا یکبار 
تجربه یک توافق غیرپایدار و غیرقابل اتکا را داشته است و نمی 

خواهد این تجربه تلخ را تکرار کند.
این کارشناس مسائل راهبردی گفت: تصور بر این بود که 
این دور از مذاکرات، دور پایانی باشد زیرا مذاکرات فنی به پایان 
رسیده و نیاز به اخذ تصمیم های سیاسی است. می توان گفت 
طرف غربی تاکنون هیچ ابتکار عملی به خرج نداده و در تمام 
این مدت، این ایران بوده که ابتکار عمل های جدید را ارائه کرده 

و طرف های غربی به آن واکنش نشان داده اند.
خوش چشم خاطرنشان کرد: اگر طرف غربی پیشنهادی 
داشته باشد شاید یکبار دیگر هم بازگشت مذاکره کنندگان 
به پایتخت ها را شاهد باشیم اما قطعا در صورت بروز چنین 

وضعیتی، احتمال توافق کمتر می شود.
وی با بیان اینکه عدم انسجام و یکپارچگی در واشنگتن و یا 
نمایش اختلاف باعث شده که مذاکرات در وضعیت کنونی قرار 
گیرد، افزود: با ادامه این روند، طرف ایرانی به سمت احتیاط 
هرچه بیشتر و محکم تر کردن مواضع به پیش خواهد رفت 
زیرا عدم انسجام در واشنگتن می تواند حاکی از لرزان بودن 

پایه های توافق باشد و باعث می شود ایران درباره اخذ تضامین 
ذاتی و عینی اصرار بیشتری بورزد.

رفتار آمریکا همچنان نمایشی و دنبال بازی حاصل جمع 
صفر است

این کارشناس مسائل سیاسی با اشاره به تزلزل سیاسی در 
آمریکا و در پیش رو بودن انتخابات های متعدد در این کشور 
شرایط  خاطر  به  عینی  و  ذاتی  متنوع  تضامین  اخذ  گفت: 
متزلزل دولت بایدن و دولت های بعدی آمریکاست. اخذ این 
تضامین برای این است که جمهوری اسلامی مطمئن شود 
که این توافق پایدار می ماند و در صورتی که دچار مشکل شد 

طرف ایرانی ضرر نمی کند.
خوش چشم افزود: دولت بایدن دنبال یک توافق خوب از 
نوع حاصل جمع صفر است تا برگ برنده ای در انتخابات آتی 
داشته باشد. نگاه آمریکا نگاهی نمایشی است و به هیچ عنوان 
آمادگی و انعطاف لازم را برای انجام یک توافق خوب برای هر 

دو طرف ندارد.
وی با بیان اینکه آمریکایی ها اصولا قائل به بازی برد-برد نبوده 
و نیستند و همواره دنبال بازی حاصل جمع صفر هستند، 
گفت: بعد از تجربه برجام، هم مردم و هم نظام به این نتیجه 
رسیده اند که اخذ تضمین از ایالات متحده ضروری است تا از 

منافع ملی به شکل حداکثری محافظت شود.
این کارشناس سیاست خارجی گفت: گرفتن تضمین ها، 
راستی آزمایی رفع تحریم ها و درخواست برای برداشته شدن 
همه تحریم های برجامی و پسابرجامی به همین دلیل است 
وگرنه راه برای سوءاستفاده طرف آمریکایی باز می ماند و آمریکا 
هیچ ابایی از زیرتعهد زدن و عدم امتیازدهی ندارد و همواره 
به دنبال این است که وضعیت، یک سویه به نفع حزب حاکم 

آمریکا پیش برود.
خوش چشم افزود: طبیعی است در چنین وضعیتی، ایران بر 
خط قرمزهای خود در زمینه منافع ملی تاکید خواهد کرد تا از 
حصول منافع ملی مطمئن شود. توافق نکردن بهتر از توافق بد 
است. ما فقط دنبال توافق خوب هستیم، توافقی که پایدار و 
قابل اتکا باشد. چنین توافقی باید شامل راستی آزمایی و اخذ 
تضامین حداکثری در حوزه های گوناگون از جمله هسته ای 

باشد.

یک کارشناس مسائل بین الملل:

رفتار آمریکا ضرورت اخذ تضامین عینی و ذاتی را بیشتر کرده است

سیاسی

مدیرکل اداره خلیج فارس وزارت امور خارجه با اشاره به سفر آتی رئیس جمهور کشورمان 
برای حضور در نشست اوپک گازی در قطر، گفت: در این سفر اسنادی تدارک دیده شد است 

که امیدواریم با نهایی شدن آن ها، به امضا برسد. 
علیرضا عنایتی ، با اشاره به سفر آتی رئیس جمهور کشورمان برای حضور در نشست اوپک 
گازی در قطر، گفت: این سفر در چارچوب توسعه و تعمیق مناسبات دو جانبه با کشور دوست و 
برادر، قطر، به عنوان اولین سفر رئیس جمهور به کشورهای خلیج فارس صورت می گیرد. آقای 
رئیس جمهور در این سفر، علاوه بر گفت وگو و تبادل نظر در خصوص موضوعات دو جانبه، 
موضوعات مهم منطقه ای و بین المللی با شیخ تمیم بن حمد آل ثانی، امیر دولت قطر گفت وگو 

خواهد کرد.
مدیرکل اداره خلیج فارس وزارت امور خارجه با اشاره به محورهای گفت وگوی رئیس جمهور 
کشورمان با امیر دولت قطر، اظهار کرد: این دو مقام، راه های توسعه و تحکیم مناسبات 
فی مابین را در زمینه های مختلف سیاسی، اقتصادی، تجاری، مالی، فرهنگی، گردشگری، 

ورزش، همکاری های رسانه ای و دیگر زمینه های مختلف روابط با طرف مقابل صحبت خواهند 
کرد. عنایتی در ادامه تاکید کرد: ما امیدواریم که در چارچوب این گفت وگوها، شاهد یک 

جهش ملموس در مناسبات دو جانبه بین ایران و قطر باشیم.
وی در ادامه تشریح دستاوردها و محورهای این سفر، بیان داشت: در این سفر همچنین 
اسنادی تدارک دیده شد است که امیدواریم با نهایی شدن آن ها، به امضا برسد و بتواند سازمان 

مناسب و ساختار قابل توجهی برای توسعه این مناسبات در آینده تلقی شود.
مدیرکل اداره خلیج فارس وزارت امور خارجه تصریح کرد: علاوه بر مسائل دو جانبه که در 
این چارچوب مورد توجه قرار می گیرد، بحث های مهم منطقه ای و فرامنطقه ای هم مورد توجه 
و گفت وگوی رؤسای دو کشور خواهد بود و طرفین در این خصوص هم با هم رایزنی و تبادل 
نظر خواهند کرد. عنایتی افزود: از جمله موضوعات مهمی که در حوزه سیاست در منطقه ما 
بسیار قابل توجه است، تقویت عنصر گفت وگو برای حل و فصل مشکلاتی است که دامنگیر 
منطقه ما شده است و با توجه به دیدگاه هر دو کشور، یعنی جمهوری اسلامی ایران و دولت 

قطر که طی سنوات گذشته هم بر لزوم به کارگیری عنصر گفت وگو برای حل و فصل مناقشات، 
منازعات و بحران ها تاکید داشتند، دو طرف با تاکید بر این عنصر، می توانند تجلی واقعی این 
گفت وگو باشند. وی در گفت وگو با ایرنا با بیان اینکه ما در گذشته نسبت به این موضوع تاکید 
جدی داشتیم که اگر در منطقه مشکلی وجود دارد، گفت وگو برای حل مشکلات فی مابین و 
هم برای توسعه مناسبات، تنها راهی است که می توان پیمود، اضافه کرد: همین دیدگاه نیز از 
سوی دولت قطر در مناسبات مختلف، اعم از مذاکرات دو جانبه یا سخنرانی های امیر قطر و یا 

در اظهارات مسئولین قطری در مصاحبه ها، همواره مورد تاکید بوده است.
عنایتی تصریح کرد: البته وقتی که از گفت وگو صحبت می کنیم، گفت وگوی همه کشورهای 
خلیج فارس با یکدیگر برای اینکه بتوانند با ظرفیت سازی و استفاده از توانمندی ها، منابع 
انسانی و منابع طبیعی است که بتوانند در این منطقه با گذار از مشکلات به عنوان یک 
همکاری تنگاتنگ در زمینه های اقتصادی، تجاری، مالی، اجتماعی و دیگر موارد انجام دهند 

که این منطقه واقعا سزاوار داشتن این همکاری است.

حضور ایران در نشست اوپک، موجب تحکیم جایگاه اوپک در مناسبات انرژی خواهد شد
وی با اشاره به هدف اصلی از آیت الله رئیسی به قطر، اظهار کرد: نکته سوم قابل توجه برای 
سفر آقای رئیس جمهور، این است که شرکت در نشست سران اوپک گازی که در سه شنبه 
در قطر برگزار می شود که قطعا به عنوان اینکه جمهوری اسلامی ایران از بنیان گذاران اوپک 
گازی بوده است، قابل توجه خواهد بود و به نوعی تحکیم جایگاه اوپک گازی در مناسبات 

انرژی خواهد بود.
مدیرکل اداره خلیج فارس وزارت امور خارجه، بیان داشت: آقای رئیس جمهور در این 
نشست شرکت می کنند و چنانچه فرصتی ایجاب کند، با برخی از روسای دیگر کشورها که در 
این نشست حضور دارند هم دیدار خواهند داشت. عنایتی ابراز داشت: به هر صورت هر سه 
محور این سفر، یعنی محور مناسبات دو جانبه، محور همکاری های منطقه ای و محور اوپک 
گازی، یک فضایی را برای انجام گفت وگوها فراهم کرده است که ما امیدواریم در هر سه بخش، 

شاهد نتایج مثبت و فراگیر برای منطقه باشیم.

مدیرکل اداره خلیج فارس وزارت امور خارجه خبر داد:

امضای سند همکاری های ایران و قطر در سفر آتی رئیس جمهور به دوحه
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آخرین وضعیت کرونایی استان قم
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه از 376 بیمار بستری در مراکز درمانی استان 57 نفر در 
وضعیت وخیم آن قرار دارند، گفت: در 24 ساعت منتهی به اول اسفندماه جاری، کرونا یک بیمار دیگر را به 
کام مرگ برد. به گزارش روز یکشنبه دانشگاه علوم پزشکی قم، مهدی مصری در گفت و گویی با بیان اینکه 
در این مدت 84 نفر با علائم کرونا پذیرش و 61 بیمار بستری شدند، افزود: 93 بیمار نیز با بهبودی از مراکز 
درمانی ترخیص شدند.مصری با اشاره به مثبت بودن 106 تست روزانه کرونا از مجموع 199 تست انجام 
شده، اضافه کرد: تاکنون یک میلیون 733 هزار و 56 دُز واکسن در طرح ملی واکسیناسیون علیه کرونا 
در این استان تزریق شد ه است.وضعیت کرونایی قم که از روز 5 آذرماه به رنگ آبی درآمده بود، از چهارم 

بهمن ماه به رنگ زرد و از هشتم بهمن ماه به رنگ قرمز درآمد.

»نامی« رییس سازمان مدیریت بحران کشور شد
 هیـأت دولت »محمدحسن نامی« را به  عنوان رییس سازمان مدیریت بحران کشور انتخاب کرد. براساس 
این گزارش ، در جلسه بعدازظهر امروز یکشنبه هیأت دولت که به ریاست آیت الله سید ابراهیم رئیسی برگزار 
شد، »محمدحسن نامی« با رأی هیأت وزیران به عنوان رییس سازمان مدیریت بحران کشور تعیین شد.پیش 

از این »اسماعیل نجار« از 25 اسفند 1392 ریاست سازمان مدیریت بحران کشور را بر عهده داشته است.

 وزیر اقتصاد به کرونا مبتلا شد 
معاون وزیر اقتصاد از ابتلای خاندوزی وزیر اقتصاد به کرونا خبر داد. سید محمد هادی سبحانیان معاون 
سیاستگذاری وزارت امور اقتصادی و دارایی صبح روز یکشبه 1 اسفند در همایش مسکن و اقتصاد مقاومتی 
به جای سید احسان خاندوزی وزیر اقتصاد که قرار بود در این همایش درباره تأمین مالی مسکن سخنرانی 
کند، به ایراد سخن پرداخت.وی که به نمایندگی از سید احسان خاندوزی وزیر اقتصاد سخن می گفت، بیان 

کرد: وزیر اقتصاد به دلیل ابتلاء به کرونا و قرنطینه امکان حضور در این نشست را پیدا نکرده است.

 آخرین وضعیت جسمانی آیت الله علوی گرگانی 
 دفتر حضرت آیت الله علوی گرگانی نیز در اطلاعیه ای اعلام کرد:وضعیت عمومی مساعد و حال حضرت 
آیت الله علوی گرگانی خوب است و مردم به شایعات مطرح شده توجه نکنند.پزشکان با آزمایش های 
مختلف از جمله اکو قلب و سی تی اسکن مغز وضعیت جسمانی معظم له را مورد بررسی قرار دادند، به لطف 

خدا نتایج آزمایش ها نشان داد هیچ گونه مشکلی وجود ندارد و حال ایشان خوب است.

نانوایی ها؛ در صدر شکایات مردمی 
رعایت پروتکل های بهداشتی یکی از مهم ترین اقدامات برای پیشگیری از بروز بیماری بویژه در همه گیری 
کرونا است که بخشی از این موضوع از بُعد فردی خارج شده و به سطح جامعه و اصناف می آید؛ اما بیشترین 
مکان ثبت شده در سامانه شکایات مردمی وزارت بهداشت، شکایت بهداشتی از نانوایی ها بوده که اکثرا نیز 

به دلیل عدم رعایت بهداشت دست و عدم استفاده از ماسک توسط کارکنان بوده است. 

 یارانه چه افرادی حذف می شود؟ 
هادی بیگی نژاد، عضو کمیسیون تلفیق بودجه 1401 مجلس گفت: بنا شده دولت در لیست یارانه بگیرها 
بازنگری انجام دهد و افرادی که غیرمنصفانه حذف شدند، مجددا به لیست بازگردند. عده ای هم که طبق 

قانون نباید دریافت کنند، اما در لیست قرار دارند، حذف شوند. 

 ایران و قطر با تونل به هم وصل می شوند
مدیرعامل سازمان بنادرگفت: درحال مذاکره هستیم تا در حوزه های هوایی، دریایی، بندری و ساخت 
تونل دریایی با قطر توافق کنیم. ساخت تونل زیردریا بین ایران و قطر یک پروژه بی نظیر به شمارمی رود. 
این تونل بندر دیر بوشهر را به قطر وصل می کند. فردا رئیس جمهور به قطر می رود تا این توافق نامه ها به 

امضا برسد.

رئیس کمسیون فرهنگی اجتماعی شورای اسلامی شهر قم :

معرفی دستاوردهای مدیریت شهری 
بخشی از “جهاد تبیین” است

رئیس کمسیون فرهنگی اجتماعی شورای اسلامی شهر قم، معرفی دستاوردهای 
مدیریت شهری را نیز بخشی از جهاد تبیین خواند و گفت: مدیریت شهری برای 
تا  کرده  استفاده  هنرمندان  و  شهرداری  ظرفیت های  همه  از  باید  تبیین  جهاد 
شهرداری با هنرمندان پیوند خورده و با فراخوان و حمایت از هنرمندان نقش خود 

را در این جهاد ایفا کند.
مصطفی ملایی به تأکیدات مقام معظم رهبری در خصوص جهاد تبیین اشاره 
کرد و  اظهار داشت: جهاد ازنظر ایشان هر تلاشی که در راستای روشنگری چهره 
دشمنان باشد، بوده و تبیین به معنای هویدا و آشکار کردن است و ایشان بر استفاده 

و بهره مند شدن از ظرفیت و تخصص هنرمندان و رسانه تأکید دارند.
وی مدیریت شهری را با توجه به بر عهده داشتن 374 وظیفه، دارای مسئولیت 
سنگینی دانست و افزود: شهرداری  با کمک اداره کل ارتباطات و امور بین الملل 
شهرداری قم، سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی، سازمان زیباسازی و سازمان 
پارک ها و فضای سبز می توانند در جهت رفع دغدغه مقام معظم رهبری در اجرای 

جهاد تبیین و عملی شدن راهبرد رهبری برای جهان اسلام وارد میدان شوند.
رئیس کمسیون فرهنگی اجتماعی شورای اسلامی شهر قم، جلوگیری از تحریف 
را گام نخست در جهاد تبیین دانست و تصریح کرد: برای اجرای دقیق جهاد تبیین 
نباید تحریف، تخریب و تضییع صورت بگیرد و از آن طرف نیز باید دستاوردها و قوت ها 

به خوبی تبیین شود تا چهره حقیقی نظام معرفی شود.
وی یکی از دسیسه های دشمنان را تطهیر چهره خبیث طاغوت عنوان و بیان کرد: 
مدیریت شهری می تواند با تبیین درست دستاوردها انقلاب و نظام در قالب بنر، 
ابزارهای مختلف رسانه ای، دیوارنویسی، ساخت سردیس ها و … این دستاوردها را 

منعکس کرده و به مردم نشان داده و اسطوره های انقلاب و نظام را معرفی کند.
ملایی، معرفی دستاوردهای مدیریت شهری را نیز بخشی از جهاد تبیین خواند و 
تأکید کرد: مدیریت شهری برای جهاد تبیین باید از همه ظرفیت های شهرداری و 
هنرمندان استفاده کرده تا شهرداری با هنرمندان پیوند خورده و با فراخوان و حمایت 

از هنرمندان نقش خود را در این جهاد ایفا کند.
وی ادامه داد: شهرداری با کمک سازمان ها و اداره کل ارتباطات و امور بین الملل 
می تواند در جهت گفتمان سازی کردن نسبت  به ارتقاء تعلق و دل بستگی به نظام 
مقدس جمهوری اسلامی ایران و از سویی دیگر تقویت باورهای مردم و همچنین 

روشنگری در نقش دشمنان برای تخریب نظام وارد میدان شود.
 

سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم مطرح کرد:

تلاش برای ارتقای هویت شهری و 
فرهنگ شهروندی 

سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم گفت: تلاش شده 
در کنار مراکز فرهنگی و تاریخی، به ارتقاء هویت شهری و تعلق شهروندان توجه 
ویژه شود و اقداماتی در این راستا تعریف شده تا مراکز فرهنگی و تاریخی در کنار 

درآمدزایی، نقش مهمی در ارتقای فرهنگ شهروندی داشته باشند.
حجت الاسلام والمسلمین سید احمد طباطبایی نژاد با اشاره به برنامه های سازمان 
فرهنگی شهرداری برای توسعه فعالیت ها در سطح شهر اظهار داشت: با اضافه شدن 
مجموعه فرهنگی گنبد سبز به سازمان، در حال حاضر در کنار این مجموعه با دو 

فرهنگسرا و چهار سرای محله در حال فعالیت هستیم.
وی با بیان اینکه یک دوره جدید برای جوانان به عنوان کارآفرینی توسط سازمان 
ابراز کرد:  فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری تعریف و اجرایی شده است، 
و دوره های  انگشتر سازی، دورهای تخصصی گردشگری  رشته های سفالگری، 

جدید دیگری نیز در این راستا به فعالیت های سازمان افزوده شده است.
سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم ادامه داد: تلاش 
شده در کنار مراکز فرهنگی و تاریخی، به ارتقاء هویت شهری و تعلق شهروندان توجه 
ویژه شود و اقداماتی در این راستا تعریف شده تا مراکز فرهنگی و تاریخی در کنار 

درآمدزایی، نقش مهمی در ارتقای فرهنگ شهروندی داشته باشند.
وی توجه به اقتصاد حوزه فرهنگ را یکی از دغدغه های سازمان دانست و افزود: 
تعدادی از تورهای گردشگری به منظور آشنایی و معرفی ظرفیت های شهر قم توسط 
این سازمان در حال برگزاری است و در برخی از این تورها به اشتغال زایی و کسب 

درآمدهای پایدار در این حوزه توجه شده است.
ضعف  نقاط  کرد:  تأکید  و  داد  خبر  نیز  درس نامه  تدوین 6  از  نژاد  طباطبایی 
شناسایی شده اما زیرساخت های ارتباطی با مردم برقرار نیست و شیوع کرونا باعث 
شده ارتباطی که بین مردم برقرارشده بود قطع شود و هنوز نتوانسته ایم ارتباط قبل را 

با شهروندان در فضای مجازی برقرار کنیم.
  

معاون امور زیربنایی منطقه یک شهرداری قم خبرداد:

توزیع ۲۰۰۰ تن آسفالت
 در خیابان شهدای نوبهار 

معاون امور زیربنایی منطقه یک شهرداری قم از توزیع 2000 تن آسفالت با هزینه 
سی میلیارد ریالی در دو سال گذشته در محله شهدای نوبهار و شهدای دروازه ری 

خبر داد.
علیرضا رشید نژاد در برنامه تلویزیونی در شهر، با اشاره به مشکلات و روند پیگیری 
موضوعات شهری محله شهدای نوبهار و شهدای دروازه ری اظهار داشت: عرض 
نامناسب شوارع این خیابان و بافت فرسوده مشکلات زیادی برای اهالی محل و 

شهرداری ایجاد کرده است.
وی با بیان اینکه در حوزه آسفالت معابر این خیابان تصریح کرد: سال گذشته پانزده 
میلیارد ریال و در سال جاری نیز پانزده میلیارد ریال برای روکش آسفالت معابر، شوارع 
فرعی و کوچه های خیابان شهدای نوبهار و خیابان شهدای دروازه ری هزینه شده 

است.
معاون امور زیربنایی منطقه یک شهرداری قم ادامه داد: 2000 تن آسفالت در 
دو سال گذشته بر اساس محدوده های مختلف و زون بندی ها شهرداری در منطقه 
توزیع شده است که برای سال آینده نیز پانزده میلیارد ریال برای روکش آسفالت در 
نظر گرفته شده است. وی بافت فرسوده این خیابان را مورد توجه قرار داد و افزود: 
با توجه به حجم بالای بافت فرسوده فعلًا برنامه خاصی برای توسعه و تعریض در این 
خیابان پیش بینی نشده است که با توجه به حمایت های دولتی و شهرداری امیدواریم 

این بافت های فرسوده هرچه سریعتر تعیین تکلیف شود.
رشیدنژاد با اشاره به وضعیت جمع آوری آب های سطحی در این خیابان یادآور شد: 
جمع آوری آب های سطحی با توجه به هارمونی و شوارع که بر اساس اصول درستی 

شکل نگرفته است، توسط چاه های جذبی صورت می گیرد.
معاون امور زیربنایی منطقه یک شهرداری قم اضافه کرد: برخی از چاه های جذبی 

نیاز به بهسازی و لایروبی داشته که توسط شهرداری منطقه رفع شده است.
  

مدیر منطقه سه شهرداری قم مطرح کرد:

تلاش برای رفع مشکلات مناطق محروم
مدیر منطقه سه شهرداری قم از بهسازی جداول و آسفالت مناطق محروم سطح 

این منطقه خبر داد.
مهرداد روحانی وزیری بهسازی جداول و آسفالت مناطق محروم منطقه را یکی 
از دغدغه های مدیریت شهری دانست و اظهار داشت: بهسازی جداول و آسفالت 
مناطق محروم منطقه سه ازجمله محلات تولیددارو، اسماعیل آباد، محدوده معابر و 
شوارع منتهی به حریم ریل راه آهن، حدفاصل خیابان مدرس تا ابتدای روگذر خیابان 

امامزاده ابراهیم)ع( یکی از برنامه های منطقه بود.
وی کوچه هایی با عرض کم و صعب العبور را یکی از مشکلات این محلات عنوان 
کرد و افزود: در این کوچه ها که ماشین ها به  سختی عبور می کردند، همکارانمان در 
حوزه های امور زیربنایی و خدمات شهری توانستند جدول گذاری و آسفالت آن را 

انجام داده و شرایط مطلوبی را برای شهروندان فراهم کنند.
مدیر منطقه سه شهرداری قم متراژ جدول گذاری را عددی به میزان 700 متر اعلام 
کرد و گفت: 700 متر جدول گذاری این محلات شامل جدول گذاری و اجرای کانیو 
بااعتباری بالغ بر 6 میلیارد و 500 میلیون ریال انجام شده است، آسفالت آن نیز با 
مساحت 2800 مترمربع در حدود 300 تن آسفالت و اعتباری برابر 3 میلیارد ریال 
اجرا شد. وی مجموع هزینه ای بهسازی و آسفالت این محلات را ده میلیارد ریال 
دانست و بیان کرد: خوشبختانه بهسازی جداول و آسفالت این محلات انجام شده 
و مشکلات اهالی محلات برطرف شد و امیدواریم بتوانیم خدمات بیشتری را به این 

محلات ارائه دهیم.

معاون اجرایی  اداره کل تعزیرات حکومتی استان قم  خبرداد:

کشف ۵۰ تن برنج تقلبی از یک فروشگاه زنجیره ای 
معاون اجرایی  اداره کل تعزیرات حکومتی استان قم گفت: 50 تن برنج تقلبی با نام تجاری برنج فجر 

ممتاز 5 ستاره از انبار یکی از فروشگاه های زنجیره ای شهر قم کشف شد.
نیرومند با اشاره به اینکه در پی شکایت های مردمی در مورد فروش برنج با نام و نشان ایرانی از یکی 
از فروشگاه های زنجیره ای شهر قم گفت: پس از مراجعه به فروشگاه و انبار آن ونمونه برداری و بررسی 
کارشناسی مشخص شد که برنج ایرانی با برنج پاکستانی ترکیب شده و با قیمت غیر مصوب به مردم 
فروخته می شود. وی با بیان اینکه با مراجعه به انبار این فروشگاه مشخص شد حدود 50 تن از این نوع 
برنج با نام برنج فجر ممتاز در انبار این فروشگاه دپو شده است افزود: تخلف در این پرونده بسیار چشمگیر 
است و فروشگاه عرضه کننده و شرکتی که اقدام به بسته بندی و توزیع آن کرده متخلف هستند و با 
آنان بر اساس قانون برخورد شدید خواهد شد. آقای نیرومند ادامه داد: این نوع برنج در فروشگاه به 
قیمت 36 هزار تومان به فروش رسیده در حالیکه قیمت مصوب برنج پاکستانی 31 هزار تومان است. 
معاون اجرایی تعزیرات حکومتی استان قم گفت: بر اساس بررسی های انجام شده مشخص شد مبدا 
بارگیری این برنج های تقلبی یکی از شهر های شمالی کشور است و به دنبال موضوع هستیم و به محض 
شناسایی با شرکت مربوطه برخورد قضایی انجام خواهد شد. معاون اجرایی تعزیرات حکومتی استان قم 
با تاکید بر اینکه بازار پایان سال تحت رصد بازرسان قرار دارد افزود: در 11 ماه امسال با بازرسی از 310 
واحد عرضه برنج 102 پرونده تخلف به ارزش 44 میلیارد و 654 میلیون ریال تشکیل شده است. وی 
گفت: مردم در صورت مشاهده هر گونه تخلف در بازار اقلام اساسی می تواند مراتب را با شماره 124 

سازمان صنعت، معدن و تجارت و 135 سازمان تعزیرات حکومتی اطلاع دهند.

حادثه آفرینی راننده تریلی خسارتی به همراه نداشت؛

تلاش برای سوء قصد به مسجد جمکران ناکام ماند 
آفرینی سحرگاه  اعلام کرد: حادثه  پایگاه اطلاع رسانی مسجد مقدس جمکران در اطلاعیه ای 

روزیکشنبه راننده تریلی در این مکان مقدس خسارتی به همراه نداشت. 
براساس این گزارش ،در این اطلاعیه آمده است: ساعت 3 و 27 دقیقه بامداد یک شنبه اول اسفند ماه 
راننده یک دستگاه خودروی تریلی که دچار ناراحتی روحی شده بود، اقدام به شکستن درب 6 مسجد 
مقدس جمکران کرد و قصد ورود به صحن جامع مهدوی را داشت که ماشین وی متوقف و از حرکت باز 
ماند. با ورود عوامل انتظامات مسجد مقدس جمکران به صحنه و پس از آن حضور آتش نشانی، راننده 
مذکور در اختیار نیروهای انتظامی قرار گرفت و ماشین وی از مسجد خارج شد.  راننده این تریلر هم 
اکنون در بازداشت پلیس است و بررسی اولیه نشان می دهد در هنگام حادثه دارای حالت طبیعی نبوده 
است.  این حادثه خسارت خاصی به همراه نداشت و نیروهای امنیتی در حال بررسی چرایی این اقدام 

راننده هستند.
 

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف محموله ۱۱۴ کیلویی مواد افیونی 
فرمانده انتظامی استان، از کشف 114 کیلوگرم موادمخدر در عملیات مشترک با پلیس مبارزه 

موادمخدر استان های "یزد" و کرمان" خبر  داد.
سردار "سید محمود میرفیضی" با اعلام این خبر اظهار داشت: در پي اقدامات فني و اطلاعاتي پلیس 
مبارزه با موادمخدر استان قم مبني بر تردد قاچاقچیان در محورهای مواصلاتی استان های یزد و کرمان 
، موضوع در دستور کار پلیس مبارزه با موادمخدر استان های موصوف قرار گرفت. وی تصریح کرد: 
ماموران پلیس مبارزه با موادمخدر استان یزد با توقیف یک دستگاه کامیون حامل محموله، مقدار 58 
کیلو تریاک و ماموران پلیس مبارزه با موادمخدر استان کرمان نیز با توقیف یک دستگاه خودروي سواري 

مقدار56 کیلوگرم مواد مخدر از نوع تریاک را ا کشف کردند.

معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد:

کشف ۲۲ تن چوب قاچاق 
معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان از توقیف یک دستگاه تریلی و کشف 22 تن چوب قاچاق 

در استان خبر داد .
سرهنگ  "ولی ترابی" اظهار داشت: مأموران یگان تکاوری این فرماندهی یک دستگاه تریلی حامل 

چوب قاچاق را در کمربندی " امام علی )ع ( متوقف کردند.
وی افزود: در بازرسی از داخل خودرو توقیف شده 22 تن انواع چوب قاچاق و فاقد هرگونه مجوز 
کشف و یک نفر در این رابطه دستگیر شد. معاون عملیات فرمانده انتظامی استان قم گفت:برابر اعلام 
کارشناسان،ارزش کالای مکشوفه 220 میلیون ریال برآورد شده است. وی تصریح کرد: متهم به همراه 

خودروی توقیفی و کالای قاچاق برای سیر مراحل رسیدگی به مرجع ذیصلاح تحویل شد.

معاون فرهنگی مسجد جمکران خبرداد:

برگزاری ۱۳ جشن به مناسبت نیمه شعبان در مسجد جمکران

 معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم گفت: با توجه به اجرای طرح اقدام 
ملی مسکن در قم، باید هرچه سریع تر سایت پسماند نخاله مکان یابی و تصویب 

شود.
ابراهیم معتمدی روز یکشنبه درکارگروه مدیریت پسماند استان قم افزود: محل 
دفن پسماندهای خانگی، صنعتی و پزشکی و نخاله های ساختمانی یکی از 
محل های استراتژیک در هر شهر و منطقه ای است که در صورت عدم توجه و کار 

کارشناسی دقیق، در سالهای آینده دردسر ساز می شود.
ارائه  و  بازیافت نخاله های ساختمانی در قم  اندازی واحد  راه  بر ضرورت  وی 
تسهیلات لازم برای آن تأکید کرد و گفت: سایت 18 هکتاری پسماند ویژه و 
صنعتی سلفچگان نیز از جمله همین موارد است که با مشکلات متعدد زیست 

محیطی مواجه شده و باید به خوبی مدیریت شود.
باید همت  اینکه دستگاه های اجرایی  بیان  با  معاون عمرانی استانداری قم 
و تلاش مضاعفی برای جذب اعتبارات ملی جهت اجرای برنامه های زیست 
محیطی داشته باشند، خاطرنشان کرد: ادارات ذیربط باید برنامه مشخصی برای 

ساماندهی و بهبود وضعیت سایت 18 هکتاری پسماند سلفچگان داشته باشند.
وی در پایان با بیان اینکه سایت جدید پسماند صنعتی استان باید سریع تر راه 
اندازی شده و در چرخه قرار بگیرد، تصریح کرد: باید فرآیند مدیریت پسماندها در 
همه بخش ها، بر اساس دستورالعمل ها و ضوابط تبیین شده تا تکالیف و وظایف 

دستگاه ها روشن و مشخص شود.
 مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم  :

نظارت دستگاه های اجرایی در حوزه پسماندها،مغفول مانده است
 مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم  نیز دراین جلسه گفت: درقانون 
و  بوده  قانون  اجرای  بر  ناظر  صرفا  زیست  محیط  سازمان  پسماند،  مدیریت 
نامه ها  آیین  و  ضوابط  اجرای  بر  نظارت  مسئول  ذیربط،  اجرایی  دستگاه های 

هستند.
سید رضا موسوی مشکینی افزود: مدیریت اجرایی و نظارت بر اجرای ضوابط و 
روش ها درحوزه پسماندهای عادی، ویژه و صنعتی، پزشکی و کشاورزی، متولی 
مشخصی دارد و سازمان محیط زیست ناظر بر عملکرد دستگاه های اجرایی در 

این حوزه است.
تجارت،  و  معدن  صنعت،  کشور،  وزارتخانه های  مسئولیت  به  اشاره  با  وی 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و جهاد کشاورزی در رابطه با موضوع پسماند، 
اظهار داشت: متأسفانه نظارت دستگاه های اجرایی در حوزه پسماندها، کمی 

مغفول مانده و آنها باید وظیفه نظارتی خود را به خوبی انجام دهند.
وی با اشاره به اقدامات انجام گرفته در راستای ساماندهی و بهبود وضعیت سایت 

18 هکتاری پسماند صنعتی سلفچگان قم، خاطرنشان کرد: امیدواریم به زودی 
معضلات زیست محیطی در این سایت که از دغدغه های جدی مردم منطقه است، 
برطرف شود. موسوی مشکینی با اشاره به مسائل پیچیده و گوناگون در حوزه 
 )Iranemp( پسماندها در سراسر جهان، از راه اندازی سامانه جامع محیط زیست
خبر داد و گفت: بر اساس قانون، تمامی اطلاعات مربوط به پسماندها، تولیدکننده 

آنها و هرگونه نقل و انتقال آنها باید در این سامانه ثبت و بارگذاری شود.
فعالیت سایت های پنجگانه نخاله های ساختمانی

 باید مورد بازنگری  قرارگیرد
موسوی با بیان اینکه متأسفانه در سالهای گذشته شاهد رهاسازی پسماندهای 
با دستور  امیدواریم  بودیم، تصریح کرد:  و جاده های استان  صنعتی در مراتع 
اخیر دادستانی و با مشارکت پلیس راهور، ورود و خروج هرگونه پسماند به استان 

ساماندهی و این معضل کاهش یابد.
وی با بیان اینکه برخی از واحدهای صنعتی از اظهار میزان پسماندهای خود 
تمکین نمی کنند، اظهار داشت: امیدواریم پروانه بهره برداری سایت جدید مدیریت 
پسماند صنعتی استان نیز هرچه سریع تر صادر شده تا مدیریت پسماندهای ویژه و 

صنعتی در استان به شکل مطلوب تری انجام شود.
وی در پایان خواستار تشدید نظارت بر سایت 18 هکتاری پسماند صنعتی 
و کنترل مبادی ورودی شهرک صنعتی سلفچگان شد و گفت: ادامه فعالیت 
سایت های پنجگانه نخاله های ساختمانی در قم باید مورد بازنگری و تصحیح 
قرار بگیرد.  کارگروه مدیریت پسماند با حضور جمعی از مدیران و کارشناسان 
دستگاههای اجرایی ذیربط در سالن جلسات معاونت هماهنگی امور عمرانی 

استانداری قم برگزار شد.

معاون عمرانی استانداری قم:

سایت پسماند نخاله در طرح اقدام ملی مسکن مکان یابی شود

معاون فرهنگی مسجد جمکران، گفت: در ایام نیمه شعبان 13 
شب جشن در این مکان مقدس برگزار می شود که هر شب یک استان 

میزبانی آن را بر عهده دارد.
حجت الاسلام یاسین حسین آبادی درگفت وگویی با بیان این که در 
مسجد مقدس جمکران برنامه هایی در رابطه با برگزاری جشن های 
نیمه شعبان تدارک دیده شده است، افزود: اتفاق اول کمپین نیمه 

شعبان، دوم تدارک دهه مهدویت و سوم رویداد نیمه شعبان است.
وی با بیان اینکه کمپین نیمه شعبان با عنوان »هواداریم« در ابعاد 
برگزار  سیاسی  و  اجتماعی  فرهنگی،  خانوادگی،  فردی  مختلف 
می شود، افزود: شعار محوری این کمپین »به عشق مهدی هواداریم« 
است که این هواداری درابعاد فردی و اجتماعی و ارزش های فرهنگی، 

سیاسی و اجتماعی جریان دارد.
وی افزود: درقالب این کمپین در روز نیمه شعبان که یک پیاده روی 
عظیم مردمی صورت می گیرد در پایان این راهپیمایی نیز در مسجد 
مقدس جمکران  گلریزان عمومی در حمایت از خانواده اتفاق می افتد 
و مردم عهد و پیمان می بندند که یک یا چند گره از کار نیازمندان 
باز کنند. وی با اشاره به برنامه های دهه مهدویت در مسجد مقدس 

در مسجد مقدس  نیمه شعبان 13 شب  ایام  در  جمکران، گفت: 
میزبانی  استان  یک  شب  هر  که  افتد  می  اتفاق  جشن  جمکران 
و اجرای  تا پذیرایی  از دعوت مداح و سخنران گرفته  را  این جشن 
مراسم به عهده دارد که اصفهان، البرز، مرکزی و زنجان از جمله این 

استان هاست.
حسین آبادی با بیان اینکه اتباع چهار کشور پاکستان، افغانستان، 
عراق و آذربایجان نیز در مسجد مقدس جمکران جشن برگزار خواهند 
کرد، افزود: مسابقات و جشنواره های مختلف از جمله جشنواره عهد 
منتظران، مسابقه کتاب خوانی، جشنواره قاب فیروزه ای، جشنواره 
فیلم کوتاه منجی، همایش بانوان، همایش خادمان منتظر، پویش 
نماز و دعای استغاثه به حضرت حجت در نماز جمعه های سراسر کشور 

برخی از برنامه های تدارک دیده شده در ایام نیمه شعبان است.
وی با اشاره به برنامه های شب و روز نیمه شعبان در مسجد مقدس 
جمکران، گفت: این رویداد از ساعت 16 روز قبل از میلاد شروع 
می شود و تا ساعت 12 شام میلاد ادامه دارد که برنامه هایی با هدف 
ایجاد شور، شعور و حماسه برای ظهور حضرت مهدی)عج(  ترتیب 

خواهد یافت.

با  قم  استان  بازرگانی  خدمات  و  غله  مدیرکل 
بیان اینکه این استان از فناوری بالایی درتولید 
آرد با کیفیت برخوردار است گفت: با اقدام های 
در  گندم  ذخیره  سطح  همواره  صورت گرفته، 
این استان در شرایط مطلوب و مطمئنی است و 
می توان با استفاده از آن، نیاز چند ماه مردم قم به 

این محصول را تامین کرد.
سعید محمدی  اظهارداشت :در راستای تامین 
امنیت غذایی، تمام تلاش خود را به کار گرفته ایم 
تا گندم مورد نیاز برای تهیه نان سفره مردم بیش 
از سطح مصرف چندین ماه استان، ذخیره شده 
باشد و در این رابطه وضعیت تدارک این محصول 

را به صورت مستمر رصد می کنیم.
وی افزود: گندم مورد نیاز استان از بهترین ارقام 
داخلی و خارجی تامین و ذخیره سازی می شود 
و آزمایش های صورت گرفته بر روی گندم های 
تدارک دیده شده، نشان از کیفیت بالای آن برای 

تولید آرد مورد استفاده در تهیه انواع نان مصرفی 
مردم را دارد.

وی ادامه داد: سیلوی ذخیره سازی استان قم 
دارای امکانات مورد نیاز برای کنترل کیفیت گندم 
وارد شده به آن است و به همین دلیل همواره 
محصول با کیفیت در این مجتمع ذخیره و برای 

تامین نیاز مردم عرضه می شود.
محمدی در بخش دیگری از سخنان خود بیان 
داشت: با جدیت به دنبال آن هستیم که درصد 
سبوس در آرد نان مصرفی مردم استان بالا رود، 
حفظ  در  مهمی  بسیار  نقش  سبوس  که  چرا 
سلامت افراد دارد و نیاز است که مصرف نان کامل 

با درصد سبوس بالا در میان مردم ترویج شود.
وی با اشاره به این که قم از فناوری بالایی درتولید 
درهمین  افزود:  است،  برخوردار  کیفیت  با  آرد 
رابطه بهره برداران صنعت تولید آرد استان توانایی 
ظرفیت  این  از  و  دارند  را  ملی  سطح  در  رقابت 

برای عرضه آرد مورد نیاز برای تهیه نان مردم به 
خوبی استفاده می شود. در حال حاضر پنج واحد 
صنعتی به صورت تخصصی در زمینه تولید آرد 
در قم فعال است، این استان دارای تعداد 888 
نانوایی شامل 580 مورد یارانه ای یک و 308 مورد 
یارانه ای دو نیز است که تفاوتشان در قیمت آرد 

یارانه ای تخصیص یافته به آن ها است.
آصف  شهید  ذخیره سازی  مجتمع  همچنین 
نخعی قم، مدرن ترین سیلوی ملکی در کشور به 
شمار می آید، این مجتمع به عنوان مرکز ذخیره 
سازی گندم استان، در جنوب غربی شهر قم قرار 
دارد، این مجتمع دارای ظرفیت ذخیره سازی 
بیش از 110 هزارتن گندم است و با توان تخلیه 
و بارگیری 200 تن گندم در ساعت از امکانات 
سنجش  برای  آزمایشگاهی  کامل  تجهیزات  و 
کیفیت و تسهیل حمل و نقل غلات برخوردار 

است.

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم:

قم از فناوری بالایی درتولید آرد با کیفیت برخوردار است 

طرح صیانت بزرگترین کارزار جمع آوری امضا در ایران را 
به دنبال داشت که بیانگر مخالفت عموم مردم با اجرای 
این طرح است. اما ظاهرا برخی بدون توجه به نظر مردم 

بر اجرای این طرح اصرار دارد.


